
سالروز وفات بانوی فداکار اسلام حضرت ام البنین )س( را تسلیت می گوییم.

روزنامه

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم تاکید کرد :

ضرورت ارتقاء زیرساختهای
 بخش حمل و نقل جاده ای قم

استاندار قم:

استقامت مادران شهیدان موجب سربلندی ایران شد

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت : 
شرایط ممتاز این استان، به عنوان ام القرای جهان اسلام 
ارتباطی  عامل  عنوان  به  آن  کریدوری  جایگاه  و  سوئی  از 
توجه  ضرورت  دیگر،  سوئی  از  کشور  مرکز  با  استان   ۱۷
بیشتر به ارتقا زیر ساختهای بخش حمل و نقل جاده ای را 

دوچندان کرده است . محمدحسن کلهری در جلسه ای 
که با حضور محمدرضا نجارپور، سرپرست مدیریت توسعه 
منابع، پشتیبانی و اموررفاهی سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای برگزارشد درسخنانی ضمن عرض خوش آمد، 
به موقعیت کریدوری راه های استان اشاره و اظهارداشت: 
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دکترعالمی رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه قم:

با عدم تعامل مدیران ورزشی قم منابع 
مالی ما به کاشان وتهران تزریق می شود!
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معاون درمان وزارت بهداشت:

زنگ خطر اومیکرون در کشور به صدا درآمده است
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رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه قم گفت :با 
تعاملی که مدیران ورزشی کاشان وتهران با ما دارند منابع 
مالی بسیار خوبی به رشته های مختلف ورزشی ین شهرها 

از طرف شهرک صنعتی شکوهیه انجام گردیده است .

دکتر حمیدرضا عالمی در گفت و گو با ایمان اظهارداشت 
:متاسفانه درقم مدیرانی ندیدیم که بتوانیم با آنها راه تعامل 
که  داشتند  متفاوتی  های  اندیشه  کنیم  پیدا  را  درست 
بااندیشه های ما همسو نبود واگر این رفاقت مدیریتی بین 

استاندار قم:

استقامت مادران شهیدان موجب 
سربلندی ایران شد

استاندار قم در پیامی به مناسبت روز تکریم مادران و همسران شهیدان آورده است: مادران 
و همسران شهیدان با ایثار، صبر و استقامت خود، برای ایران، اسلام و قرآن عزت، سربلندی 

و افتخاری باشکوه و ماندگار آفریدند. 
به گزارش عصر شنبه روابط عمومی استانداری قم، در پیام سید محمدتقی شاهچراغی 
آمده است:سالروز رحلت حضرت ام البنین)س( به عنوان روز تکریم مادران و همسران صبور 
شهدا نام گذاری شده است، همسر باوفای مولای متقیان)ع(، مادر چهار شهید گرانقدر 
دشت نینوا و بزرگ بانویی که در پرتو بصیرت و ایمان قوی، رشادت بی نظیر، عشق و محبت 
عمیق به ولایت و امامت و تربیت فرزندانی شجاع، دلیر و فدایی اباعبدالله الحسین)ع(، نام او 

در زمره فداکارترین زنان تاریخ اسلام می درخشد.
پیام حاکیست: این نام گذاری فرصت ارزنده ای برای تکریم و قدرشناسی از مقام شامخ 
مادران و همسرانی است که با تاسی به آن بانوی ایثارگر و در لبیک به ندای حضرت امام 
انقلاب  و  اسلام  از  دفاع  راه  در  را  خود  رشید  همسران  و  برومند  فرزندان  خمینی)ره(، 
شکوهمند اسلامی، پیشکش نمودند و با ایثار، صبر و استقامت خود، برای ایران، اسلام 
و قرآن عزت، سربلندی و افتخاری باشکوه و ماندگار آفریدند. وی در ادامه پیام خاطرنشان 
شده است: اینجانب ضمن تسلیت وفات این بانوی بزرگ و ارج نهادن به صبر، خلوص و 
از خودگذشتگی مادران گرامی و همسران مکرمه شهیدان انقلاب اسلامی، دفاع مقدس 
و مدافعین حرم به ویژه ۶ هزار و ۹۰ شهید والامقام استان قم، از درگاه ایزد منان سلامتی، 
عزت و توفیق روزافزون خانواده های معظم شهدا و ایثارگران را تحت توجهات حضرت ولی 
عصر)عج( و فرامین ولی امر مسلمین حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای مسالت دارم.

مشاور امور ایثارگران اداره کل بهزیستی بهزیستی استان قم :

20درصد کارکنان بهزیستی استان قم
 از خانواده ایثارگران هستند 

مشاور امور ایثارگران اداره کل بهزیستی بهزیستی استان قم گفت: بهزیستی قم این افتخار 
را دارد که در جمع همکاران خود از همکاری 4۰ نفر از خانواده ایثارگران برخوردار است. 

حجت الاسلام و المسلمین اکرامی نژاد فرا رسیدن سالروز وفات بانوی بزرگ اسلام حضرت 
ام البنین )س( را تسلیت گفت و اظهار کرد: در تقویم رسمی کشور، روز ۱۳ جمادی الثانی، 
روز تکریم مادران و همسران شهدا نام گرفته و علت این نامگذاری خوب و شایسته و بجا،  این 
است که حضرت  »ام البنین« همسر حضرت امیرالمومنین)ع( و مادر حضرت ابوالفضل 

العباس )ع( هستند که هم همسر شهید و هم مادر چهار شهید هستند.
وی ضمن گرامیداشت این روز و ضرورت تکریم مادران و همسران شهدا و همچنین گرامی 
داشت مادران متوفی شهدا خاطرنشان کرد: مادران ایران اسلامی در طول تاریخ به ویژه در 
نهضت انقلاب اسلامی، دفاع مقدس، دفاع از حرم اهل بیت علیهم السلام و نیز عرصه های 
دیگر با مجاهدت و ایثار خود به حضرت زینب )س( و حضرت  ام البنین سلام الله علیها اقتدا 

کرده اند و فرزندانی با چنین رشادت ها و شهامت ها پرورش داده اند.
مشاور امور ایثارگران اداره کل بهزیستی قم  افزود: در اداره کل بهزیستی افتخار همکاری 
4۰ نفر از خانواده عزیز ایثارگران را داریم که در این میان ۱۱ نفر از همکاران فرزند شهید، ۹ 
نفر فرزند جانباز، 4 نفر جانباز، ۲ نفر آزاده، ۶ نفر ایثارگر و رزمنده، 4 نفر خواهر شهید و ۳ نفر 

برادر شهید هستند و تقریبا ۲۰ درصد پرسنل ما از خانواده ایثار و شهادت هستند.

مدیر گروه آموزش و ارتقای سلامت معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

افزایش بیماران سرپایی نشانه آغاز موج 
جدید کرونا است

 مدیر گروه آموزش و ارتقای سلامت معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: 
افزایش تعداد بیماران سرپایی دارای علائم مشکوک در مناطق تحت پوشش دانشگاه علوم 

پزشکی قم نشانه آغاز موج جدید کرونا در این مناطق است.
محمدتقی سلطانی با اشاره به رعایت نشدن پروتکل های بهداشتی در سطح استان افزود: 
آمار مراجعین سرپایی بیماری کرونا در روز های گذشته سیر صعودی داشته که این موجب 

نگرانی است و هشدار پیک جدید خواهد بود.
او تصریح کرد: شروع اومیکرون از کشورهایی بوده که درصد واکسیناسیون پایینی دارند. 
سویه های جدید در افرادی رخ می دهد که واکسن نزدند و آسیب این موضوع را حتی افرادی 
که واکسن زده اند هم دریافت می کنند؛ بنابراین مسئولیت اجتماعی بزرگی بر گردن افرادی 

است که واکسن دریافت نکرده اند.

سکوت سرشار از ناگفته هاست!

در حاشیه یک سفر
 سفر سرپرست وزارت امور خارجه طالبان و هیات همراه 
در نوزدهم دی ماه جاری به ایران، ابهامات و سوالات زیادی را 

در جامعه ایران و افغانستان برانگیخت؛ حداقل جامعه ای که با طالبان سر آشتی ندارد از این 
خبر تا حدی شگفت زده شده است. سکوت خبری صدا و سیمای کشورمان و یا عدم بازتاب 
گسترده خبری درباره سفر هم  یک پیام بیشتر نداشت و آن این بود که طالبان رسمیت ندارد 
و هنوز آن دولتِ دوست و برادر نیست، اصلا دولت نیست که دوست و برادر باشد! وانگهی، 
مردم ایران هم از طالبان دل خوشی ندارند و این سفر هم، بنا به مصالح و منافع اقتصادی 
مردم دو کشور انجام گرفته است و در خبررسانی هم باید به همین اندازه کم بسنده کرد، اگر 

اندازه اش را بدانیم!
علت سفر از پیش اعلام شده بود:

مذاکره در زمینه های اقتصادی، سیاسی، ترانزیتی، مهاجران و احیانا تقاضا برای به 
رسمیت شناختن شان در نزد جامعه جهانی. هیچ خبری هم درباره دیدار با رهبران جهادی 
از پیش اعلام نشده بود! اما، پس از بازگشت هیأت طالبان به کشورشان، خبر دیدار و مذاکره 
شان با اسماعیل خان، والی سابق هرات و از رهبران جهادی افغانستان و احمد مسعود، رهبر 
جبهه مقاومت در پنجشیر در رسانه های خارجی به طور گسترده پیچید، که البته دیدارشان با 
اسماعیل خان و افراد همراه از سوی جبهه مقاومت تایید شده، اما دیدارشان با احمد مسعود 
با اخبار ضد و نقیض همراه بوده است که خود جای سوال دارد )اگر چه از زبان سرپرست 
وزارت امور خارجه طالبان این دیدار مطرح شده، ولی برخی رسانه های افغانستانی این 
ادعا را تایید نمی کنند و جبهه مقاومت فقط حضور اسماعیل خان و همراهان را عنوان کرده 

است!(، پس منتظر اعلام نظر آقای احمد مسعود در این زمینه خواهیم بود.
 اما، نکته های اصلی بحث:

۱- طالبان در درون خود و در جامعه افغانستان با چالش های جدی روبه روست. وفاق 
کاملی میان هیات حاکمه آن وجود ندارد و این مسآله آینده طالبان را تیره و تار نشان می دهد. 
وانگهی، این گروه  با گذشت بیش از چهار ماه هنوز نتوانسته است گام جدی و اساسی در 
جهت دولت سازی بردارد. در ارتباط با جامعه جهانی با عدم رسمیت روبه روست و جمهوری 
اسلامی ایران هم مجزا از سایر کشورها در این باره نیست و نمی تواند بدون هماهنگی با 
نظام بین الملل اقدامی به عمل آورد. نظام بین الملل را اگر آنارشیک هم بدانیم که اغلب 
ما می دانیم، بازیگران خودش را دارد که دولت ها هستند؛ با همه اشکال آن. رفتارهای بین 
المللی قانونمندی هایی دارد که دولت ها باید بدان ملزم باشند. بی توجه به مناسبات میان 
این دولت ها و اجزاء این مناسبات، نمی توان وارد گفت و گو با جهان شد. طالبان نه در مفهوم 
نظام بین الملل جایگاهی به دست آورده و نه الگوی قابل اجماعی در صحنه قدرت و سیاست 

و حکومت دارد که مورد پذیرش قرار بگیرد.
۲- اگر دیدار دو رهبر جهادی با طالبان را به فرض هم بپذیریم، این سوال پیش خواهد آمد 
که دوگانه مذاکره – جهاد چگونه قابل تحلیل خواهد بود، آن هم در شرایط فعلی که هیچ اماره 
ای مبنی بر وفاق و همگرایی و همبستگی سیاسی از سوی مخالفان طالبان به چشم نمی 
خورد و جملگی بر مقاومت تاکید می کنند و جلسه تهران هم بنا به اظهارات سخنگوی جبهه 
مقاومت بی نتیجه بوده، چرا که طالبان تغییر نکرده اند و جبهه مقاومت همچنان بر شرایط از 
پیش اعلام شده مصرّ است. گروه های جهادی هم سلاح را بر زمین نگذاشته اند تا مذاکره 
معنا یابد. طالبان در این مذاکره ناکام مانده، بنای صلح ندارد و جبهه مقاومت هم برای راستی 

آزمایی مذاکره کرده است!
۳- نحوه بازتاب خبری صدا و سیمای کشورمان را باید به فال نیک گرفت و در راستای 
همگامی اش با مردم دانست. صدا و سیمای مردمی که ترجیح می دهد در این خصوص 
چیزی نگوید تا صدای بی صدای مردم باشد. رسانه ملی در اینجا نشان داد که یک نگاهش 
به مردم است. هرچند شکاف دولت و ملت را در این خصوص هم گریزی نیست. توجه به 
احساسات مردم در نوع استقبال از طالبان، حداقل انتظار مردم و نخبگان جامعه از صدا و 
سیما بود. عقلانیت سیاسی هم این را حکم می کرد.  سوال اما این است که با این کارکرد چرا 
این روزها بحث درباره طالبان میان آگاهان سیاسی در ایران درنگرفت. کسانی که موضوع را 
فقط بین الافغانی می دانند و از هر گونه اظهار نظر علنی و نقدی درباره مسائل افغانستان و 
طالبان خودداری می کنند و تنها در سطح خصوصی مطرح می کنند، باید به فضای علنی 
بیایند و با ادبیات سیاسی باری از روی دوش دولت بردارند. دولت ها همیشه به پیشبرد 
دیپلماسی در همه حیطه ها قادر نیستند. بخش خصوصی باید فشار را از رویش بردارد! 
سیاست بین الملل مقوله سیالی است که به روز به وسیله کارشناسان سیاسی فرهنگی 
بررسی می شود و به اعتبار دولت می افزاید. قواعد دیپلماسی عمومی بر این امر صحه 

گذاشته و از وجود خلاء سیاسی و فرهنگی در جامعه جلوگیری می کند.
خلاء ها تبعاتی دارند که وجودشان برای دولت و ملت هزینه بردارند!

تحلیلگرمسائل منطقه

  

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم گفت: پروژه شهرک بزرگ خدمات خودرویی در زمینی به متراژ 330 هزار 
مربع، با زیربنای ۱50 هزار مترمربع در حال اجرا و استفاده است. علیرضا مظفری 
تره بار و ساماندهی مشاغل  و  اقدامات سازمان میادین میوه  به برخی  اشاره  با 
شهرک  پروژه  داشت:  اظهار  خودرویی،  شهرک  ازجمله  قم  شهرداری  شهری 
بزرگ خدمات خودرویی در زمینی به متراژ 330 هزار مربع، با زیربنای ۱50 هزار 
مترمربع در مجاورت میدان میوه و تره بار و گمرک قم، واقع در بلوار شهید رجایی 

بهسازی  و  تکمیل  از  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
بوستان شهید محلاتی تا قبل از پایان سال خبر داد. پیام جوادیان با اشاره به اینکه 
بوستان محلاتی واقع در حاشیه بلوار ۱5 خرداد و بلوار شهید محلاتی در تملکات 
توسعه عرصه احداث شده است اظهار کرد: عملیات عمرانی و شبکه روشنایی 
این پروژه با رفع معارضات بلوار شهید محلاتی و باز شدن محور تکمیل شد. وی 
با بیان اینکه از قبل به موازات پروژه عمرانی، عملیات بسترسازی و کاشت به مرور 
انجام شده بود تصریح کرد: پیمانکار اجرای سیستم آبیاری تحت فشار و کاشت 

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهر قم خبرداد:
تکمیل احداث ۷۰۰ واحد در شهرک خدمات خودرویی قم

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:
تکمیل و بهسازی بوستان  شهید محلاتی تا پایان سال

88

4

آقا محمدی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:
 محلات کشور باید محل نشاط

 امید و آرامش ساکنین محله باشد
رئیس پیشین کمیسیون امنیت 
ملی و  سیاست خارجی گفت: سفر 
رئیس جمهور به روسیه برای زنده 
کردن یکسری مناسبات با روس ها 
قابــل دفاع اســت. حشــمت الله 
فلاحت پیشــه در خصوص ســفر 
رئیس جمهور به روســیه در هفته 
جاری گفت: اعتقادم بر این است 
7در دنیــای امــروز کشــورها منــع  2

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:
مسابقات ورزشی با حضور محدود 

تماشاگران برگزار شود
 عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با بیان اینکه محلات کشــور 
محــل زندگــی بخــش مهمــی از 
شــهروندان جامعه ایرانی اســت، 
گفت: باید با راهبردهای فرهنگی 
و ورزشــی بتوانیم شــور و نشــاط 
اجتماعــی را در محــلات تقویــت 
کنیــم و زندگی با کرامتــی را برای 
ساکنین محله فراهم سازیم. علی 

رئیس جمهور تاکید کرد: با توجه 
به کاهش چشمگیر شمار مبتلایان 
و فوتی های ناشی از ویروس کرونا، 
لازمه حفظ و بهبود شرایط موجود، 
شــیوه نامه های  دقیــق  رعایــت 
بهداشتی و تداوم نظارت ها است. 
آیت الله دکتر سید ابرهیم رئیسی 
روز شــنبه در جلســه ســتاد ملی 
مقابله با کرونا با اشــاره به موضوع  2

حشمت الله فلاحت پیشه ؛
»توافق راهبردی ایران و روسیه« 

بعد از احیای برجام امضا شود

محمد صادق امینی*

مدیرعامل جمعیت هلال احمراستان قم خبرداد:

شرکت هفت هزارتن 
در دوره های آموزشی
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شهید سلیمانی ؛یادی که 
هرگز دردل ها نمی میرد

چند روز قبل ،دوستی یک سخنرانی برایم فرستاد،از 
یک آدم مشهور که احتمالًا شما هم بشناسیدش .اما 

از آنجایی که ممکن است با بردن نام آن شخص در مقابل حرفش موضع بگیرید 
بهتر است که  نامِ گوینده ی این جملات برایتان فاش نشود.

سخنرانی اش را اینگونه آغاز کرد:مرگ یا زندگی؟انتخاب شما کدام است؟اصلأ 
بگذارید سوالم را جور دیگری مطرح کنم:  وابستگی یا دلبستگی؟صورت سوال 

هیچ تفاوتی نکرد فقط کمی به واقعیت نزدیک تر شدیم.
بله واقعیت اینجاست، همه ی ما انسان ها در مواجهه با علایق مان،  دو راه  پیش 
رو داریم :وابستگی و مرگ یا دل بستگی و زندگی؟ بله درست حدس زدید وابستگی 
همان مرگ است،ما با عادت به چیزهای بی ارزشی که دوستشان  داریم خودمان را 
در بند و زندانیِ دنیا میکنیم و اگر روزی یکی از این عادت ها را از ما بگیرند حداقل 

برای مدت کوتاهی در افسردگی به سرخواهیم برد .
.اما  از اصل خودش  افتادن  دور  ،نشانِ  انسان است  نشان ضعف  وابستگی 
ایجاد  ها  ارزش  به  محبت  در  تنها  دلبستگی  که  بگویم  باید  دل بستگی؛اولا 
مثل  شوند  می  پرداخت  فطرت  ی  وسیله  به  که  صفاتی  به  میشود،درعلاقه 
انسانیت،ایثار،محبت و.... که دل کندن از آن ها تقریبا غیر ممکن می نماید و  
البته مهم آنکه اگرانسان  به فطرت خدا گونه اش باز گردد  به هیچ وجه نمیتواند 
به چیزهای بی ارزش علاقه پیدا کند و توانایی فراموش کردن این صفات را هم 

پیدا نمی کند. 
مثلا چطور یادت می رود که مادری داشتی که  سال های سال رنج و سختی را 
برای رشد و نمو تو تحمل کرد؟و یا چطور فراموش می کنی که  پدرت شب ها گرسنه 

خوابید تا تو با شکم سیر سر بر بالش بگذاری؟ این ها همه از دلبستگی ست. 
سخنرانی تمام شد و  من همچنان در جایی میان این کلمات گیر افتاده بودم.
صدایی توجه مرا به خودش جلب کرد،تلویزیون روشن بود و داشت سخنرانیِ 
چندروز قبلِ رهبر انقلاب در  دیدار با خانواده شهید سلیمانی را پخش میکرد. 
بغضی که در میان  تعریف یک خاطره از سردار به ناگاه ترکید و به اشک مبدل شد 
و  داغ ایشان را تازه کرد.قطره ی اشکی به روی گونه هایم جاری شد.راستش را 
بخواهید فکر میکردم داغِ سردار کهنه شده و دیگر کسی بعد از گذشت دو سال  
دوباره  مثل روزهای اول  و با همان داغ از ایشان یاد نمی کند. اما انگار همه ی ما 
دلبسته شده ایم.دلبسته ی نگاه و رفتار کسی که همه ی وجودش را برای آسایشِ 
ما گذاشت و رفت تا بعد از مدت ها مجاهدت  در جوار حق آرام بگیرد.فراموش نمی 
شود.نه !فراموش نمی شود .آنهمه رشادت و ایثار،آنهمه از خود گذشتگی برای 
دفاع از وطن،آنهمه محبت و مهربانی !مگر می توان فراموش کرد؟ برفرض هم که 

بخواهیم فراموش کنیم. مگر می توانیم؟!  همه ی ما دل بسته شده ایم...

به مناسبت  سالروز وفات حضرت ام البنین )س(؛

گلواژگان صبر و ایثار

صبر، استقامت و محبت و ایثار گلواژگانی است که تنها بخشی از ویژگی های 
مادران و همسران شهدا را باز می شناساند.

سالروز وفات حضرت ام البنین)س( مادر چهار جوان رشید صحنه کربلا است 
و قلم به دست گرفته ام برای نوشتن از فرشتگانی که صبرشان بی مانند است و 

در تاریخ بی نظیر.
سخت و طاقت فرساست تحمل داغی که تا ابد در گوشه قلب آدمی باقی می 
ماند، همان داغ جوانی که سال های سال رشد کرده و اینک که فصل ثمر دادن 
این شجره باشکوه است، مادر او را با امید به خدا در دریای نیل فکنده و راهی 

میدان جنگ کرده است..
دشت کربلا در آن زمان، تابلویی زیبا از فداکاری و دلاورمردی جوانانی بود که 
پروانه وار گرد شمع وجود امام زمان شان گشتند و در این دوران نیز شاهد خاطرات 
مادران و همسرانی هستیم که همواره به یاد عزیزان بخون خفته خود در معرکه 

جهاد و قتال با دشمنان دین و آیین اند.
همان فرشتگان زمینی که عزیزان آسمانی خود را با قرآن و کاسه ای آب راهی 
میدان جنگ کردند و کوشیدند هوای فرزندانی که در نبودن پدرشان بهانه می 

گیرند را داشته باشند و در برابر مشکلات همانند کوه ایستادگی کنند.
مادر با بوسه ای که بر پیشانی پسرش می زند و آیت الکرسی که برایش می 
خواند، بدرقه اش می کند و پسر بین دو راهی ماندن و رفتن، رفتن به صحنه نبرد و 
ایستادن در برابر سرب داغ را برای اینکه رضایت خدا و ولی خدا را بدست آورد و در 

راه اطاعت از نایب ولی خدا گام نهاده باشد، ترجیح می دهد.
و در پایان انتظار، دعای مادر در حق فرزند مستجاب می شود و چه عاقبتی 
زیباتراز شهادت فی سبیل الله؟ ما صبر و بردباری را از حضرت ام البنین)س( و 
حضرت زینب)س( به یادگار داریم و می کوشیم از این امانت در سراسر زندگی خود 

استفاده کنیم و آن را به دیگران نیز منتقل نماییم..
ما در سرزمین خود فرشتگان بی مانندی داریم که صبرشان مثال زدنی است 
و امروز سالروز وفات ام البنین)س( فرصتی است تا در حال و هوای مادران و 
همسرانی که پس از سال ها هنوز دنبال نشانی از عزیز سفرکرده خود می گردند و 
شهدای گمنامی که در غربت گمنامی، از همه ما نام آورترند، بیندیشیم و با آرمان 

های والای شهدا تجدید میثاق کنیم.
بیا با گل لاله بیعت کنیم   که آلاله ها را حمایت کنیم.

معاون درمان وزارت بهداشت:

زنگ خطر اومیکرون در کشور به صدا 
درآمده است

معاون درمان وزارت بهداشت گفت: در حال حاضر میزان کل مراجعین سرپایی 
و بستری تفاوت نکرده، اما تعداد تست های مثبت افزایش یافته و این یک زنگ 

خطر است، از این رو تمام مراکز باید در حالت آماده باش قرار گیرند. 
دکتر سعید کریمی، در اجلاس معاونین درمان دانشگاه های علوم پزشکی 
دولت  در  بهداشت  وزارت  اقدام  دست  در  برنامه  عنوان  گفت:  کشور،  سراسر 
سیزدهم، "طرح عدالت و تعالی نظام سلامت" است، چراکه فسلفه وجودی ما 
تکریم ارباب رجوع است و تمام توان ما باید در جهت ایجاد رضایت، افزایش عدالت 
و ارتقای کیفیت خدمات باشد. وی افزود: علیرغم وجود محدودیت های منابع و 
مشکلات، ضمن بررسی ظرفیت ها باید به تمامی منابع با دید افزایش بهره وری 

نگریست.
کریمی گفت: فساد ستیزی در هر حوزه ای معنای خاص خود را دارد. در 
حوزه درمان، نظارت در تمام ابعاد باید جدی گرفته شود. وی ادامه داد: علاوه 
بر اعتباربخشی که باید به صورت جدی دنبال شود، موضوع خود نظارتی نیز 

پیشنهاد ماست که در فواصل زمانی توسط مراکز و ستاد انجام خواهد شد.

سمیرا مرادیان*

علیرضا محمد رضایی*

اخبار

آقا محمدی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:

 محلات کشور باید محل نشاط
امید و آرامش ساکنین محله باشد

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه محلات کشور محل زندگی بخش 
مهمی از شهروندان جامعه ایرانی است، گفت: باید با راهبردهای فرهنگی و ورزشی 
بتوانیم شور و نشاط اجتماعی را در محلات تقویت کنیم و زندگی با کرامتی را برای 

ساکنین محله فراهم سازیم. 
علی آقامحمدی در بیست و هشتمین نشست طرح تحول محلات کشور با بیان 
اینکه ساماندهی محلات کشور با محوریت دستگاه های خدمات رسان به نحو مطلوبی 
پیش می رود، تصریح کرد: امروز در محلات کشور سازمان های مختلفی نظیر سازمان 
بهزیستی، اوقاف اسلامی و کمیته امداد و سایر دستگاه های ذیربط در این حوزه هر 

کدام متولی گری ساماندهی محلات را برعهده گرفته اند.
آقا محمدی اضافه کرد: سازمان بهزیستی با داشتن نزدیک به هزار خانه بهزیستی 
در محلات کشور، خدمات مختلفی نظیر مشاوره خانوادگی، آموزش مهارتهای زندگی 
و آموزش های پیش از ازدواج با به کارگیری حدود سه هزار مددکار در محلات مختلف 

کشور ارائه می دهد.
آقامحمدی با بیان این موضوع فقر در کنار زمینه های اقتصادی، بعد فرهنگی و 
اجتماعی هم دارد، تاکید کرد: مساله توانمند سازی در محلات صرفا ناظر به تقویت 
زمینه های اقتصادی محلات نیست و در این طرح در تلاش هستیم که ساکنین محله 

صاحب اعتماد به نفس و انگیزه امید به آینده پیدا کنند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه سخنان خود با اشاره به اینکه محلات 
کشور باید محل نشاط، امید و آرامش ساکنین محله باشد؛ گفت: برای این هدف 
برنامه های مختلف فرهنگی و ورزشی جهت تحرک بخشی به محلات پیش بینی 
شده است. وی گفت: از مهم ترین برنامه ها، برگزاری مسابقات محلات است و این 

مسابقات قرار است به صورت کشوری برگزار شود.
آقا محمدی تصریح کرد: رویدادهای فرهنگی و ورزشی همواره منبع و زمینه نشاط 
و شور اجتماعی است و برای همین تلاش داریم با کمک گیری از ظرفیت های 
شهرداری ها در حوزه اماکن ورزشی، ورزش را به صورت کلی در محلات تقویت کنیم.

آقامحمدی خاطر نشان کرد: گفت وگو و تعامل با ساکنین محله از دیگر برنامه های 
پیش رو در محلات کشور است و تلاش می کنیم با اطلاع رسانی به موقع نسبت به 

ارائه خدمات و همچنین همراه سازی مردم با طرح ها، تحول در محلات را رقم بزنیم.
وی افزود: واقعیت امر این است که بسیاری از طرح های ابتکاری و موثر نظیر 
موضوع پزشک خانواده و طرح بیمه سلامت اطلاع رسانی جدی و دقیق نشده و در 
این راستا به دنبال تقویت فرایند اطلاع رسانی در محلات با هدف اجرای موفق تر و 

سریع تر برنامه ها هستیم.
  

رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا:

مسابقات ورزشی با حضور محدود 
تماشاگران برگزار شود 

رئیس جمهور تاکید کرد: با توجه به کاهش چشمگیر شمار مبتلایان و فوتی های 
ناشی از ویروس کرونا، لازمه حفظ و بهبود شرایط موجود، رعایت دقیق شیوه نامه های 

بهداشتی و تداوم نظارت ها است. 
آیت الله دکتر سید ابرهیم رئیسی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با 
اشاره به موضوع درخواست برگزاری مسابقات ورزشی و برپایی نمایشگاه ها تاکید 
کرد: مسابقات ورزشی و برپایی نمایشگاه ها باید با رعایت دقیق و جدی شیوه نامه های 
بهداشتی و با حضور محدود علاقه مندان همراه باشد و در این زمینه وزارتخانه های 
مسئول موظفند با همکاری وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تدابیر لازم را در 

این زمینه به کار گیرند.
رئیس جمهور بر اهمیت رعایت اصول بهداشتی در حمل و نقل عمومی تاکید کرد و 
اظهارداشت: صیانت از سلامتی مردم در حمل و نقل عمومی بویژه در مترو و هواپیما 
اهمیت مضاعفی دارد و برنامه ریزی های دستگاه های متولی در این زمینه بگونه ای 
باشد که مردم آسیب نبینند. آیت الله رئیسی  ضمن قدردانی از همراهی مردم و تلاش 
همه دست اندرکاران خصوصا بخش بهداشت و درمان گفت: حفظ و بهبود هرچه 
بیشتر شرایط موجود نیازمند رعایت همه شیوه نامه های بهداشتی در کنار نظارت 

دقیق توسط دستگاه های مربوطه است.
دکتر رئیسی همچنین بر ضرورت اطلاع رسانی به موقع به مردم در این زمینه تاکید 
کرد و گفت: اطلاع رسانی در زمینه مسایل مربوط به کرونا فقط از طریق سخنگوی 
ستاد ملی مقابله با کرونا باید انجام شود و کسی نباید به عنوان عضو ستاد ملی و یا 

متخصص در رسانه ملی با طرح نظرات شخصی، موجب تشویش در جامعه شود

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس :

بانک ها از اجرای قانون در پرداخت 
تسهیلات مسکن طفره می روند 

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه بانک ها از اجرای قوانین در زمینه 
بانک های  اقتصاد  وزارت  پرداخت تسهیلات حوزه مسکن طفره می روند، گفت: 

متخلف را جریمه کند.
عبدالجلال ایری با اشاره به همکاری نکردن بانک ها برای پرداخت تسهیلات در 

حوزه مسکن، گفت: 
وزیر اقتصاد نباید نسبت به عدم پایبندی بانک ها به قوانین بی تفاوت باشد و باید به 
پشتوانه قانون نسبت به اخذ جریمه مالیاتی از آن ها اقدام و اسامی بانک های متخلف 

را به مردم اعلام کند.
وی افزود: بر اساس قانون جهش تولید مسکن و بند )الف( تبصره )۱۸( قانون 
بودجه ۱4۰۰ بانک ها و موسسات اعتباری موظف شدند، ۲۰ درصد حجم تسهیلات 
خود را که معادل ۳۶۰ هزار میلیارد تومان است را در قالب قانون جهش تولید مسکن 
به متقاضیان پرداخت کنند؛ اما متاسفانه این امر به درستی محقق نشده و بانک ها 

همکاری لازم را ندارند.
ایری گفت: در قانون جهش تولید مسکن به صراحت عنوان شده که در صورت 
امتناع بانک ها از انجام تکالیف خود در پرداخت تسهیلات به حوزه مسکن، ۲۰ درصد 
جریمه مالیاتی به آن ها تعلق بگیرد. این در حالی است که هم اکنون ۹ ماه از اجرای 
قانون بودجه ۱4۰۰ گذشته، اما بانک ها از اجرای تکالیف خود در ارائه انواع تسهیلات 

ساخت و نوسازی مسکن طفره می  روند.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بانک ها به دلیل طولانی 
ندارند،  تسهیلات  پرداخت  برای  تمایلی  مسکن  وام های  بازپرداخت  دوره  بودن 
خاطرنشان کرد: متاسفانه بر اساس آمار و به استناد گزارش بانک مرکزی، بانک  ها طی 

سه سال، تنها ۵ در صد وام های خود را به بخش مسکن اختصاص داده اند.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: وزیر اقتصاد دارایی نباید 
نسبت به عدم پایبندی بانک ها به قوانین بی تفاوت باشد و به پشتوانه قانون نسبت 
به اخذ جریمه مالیاتی برابر ۲۰ درصد تعهد انجام نشده اقدام و همچنین اسامی 
بانک های مستنکف را به مردم اعلام کند و منابع حاصل از اخذ این مالیات ها را به 
صندوق ملی مسکن واریز کند. بانک مرکزی نیز باید نظارت لازم بر عملکرد بانک های 

کشور اعمال کرده و دائماً به مجلس گزارش دهد.
 

معاون هماهنگ کننده ستادکل نیروهای مسلح:

حقوق سال آینده سربازان افزایش می یابد
 معاون هماهنگ کننده ستادکل نیروهای مسلح گفت: با تصویب ستاد کل نیروهای 
مسلح و حمایت دولت در سال ۱4۰۱ شاهد افزایش حقوق کارکنان وظیفه خواهیم 

بود. 
سردار سرتیپ پاسدار علی عبداللهی با اعلان خبر خوش برای کارکنان وظیفه و 
تکریم آنها به ویژه در حوزه معیشت، گفت: اضافه حقوق سال گذشته سربازان بیشتر 
در حوزه رفت و آمد و هزینه های دیگر را شامل می شد که این اضافه حقوق ها کامل 
نبود، امیدواریم سال ۱4۰۱ با تدابیری که از سوی ستاد کل نیروهای مسلح  انجام 
شد، حقوق سربازان وظیفه به قدری افزایش یابد تا بتواند کمک حال آنها در محیط 
خدمتی شود. معاون هماهنگ کننده ستادکل نیروهای مسلح، میانگین حقوق 
سربازان را مبلغ ۹۰۰ هزار تومان  عنوان و تصریح کرد: حقوق هایی که الان سربازان 
دریافت می کنند، بستگی به میزان تحصیلات، شرایط تاهل و مناطق خدمتی آنها 
دارد. سردار عبداللهی همچنین در جمع فرماندهان و کارکنان نیروی زمینی ارتش 
گفت: رزمایش هایی سالهای اخیر نیروی زمینی ارتش نشان داد که این نیرو جزو 

یگان های برتر در حوزه اجرای رزمایش ها است.

عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: از سال آینده با ایجاد صندوق 
های توسعه استانی تحول بزرگی در روند اجرای طرح های پیشران اقتصادی در 

کشور پدید خواهد آمد. 
علی کریمی فیروزجائی با اشاره به راه اندازی صندوق های توسعه استانی از 
سال آینده، اظهار کرد: راه اندازی صندوق های توسعه استانی از ابداعات قانون 

بودجه سال آینده است.
عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال آینده کشور ادامه داد: با راه اندازی صندوق 
های توسعه استانی، درآمد های پایدار استان ها صرف همان مناطق خواهد شد.
نماینده مردم بابل در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دولت و مجلس برای 
کاهش تورم در کشور برنامه هم افزا دارند، افزود: کاهش تورم در گرو رشد سرمایه 

گذاری و رونق تولید است.
دبیرکل جامعه اسلامی فرهنگیان کشور با تأکید بر عزم قاطع مجلس یازدهم 
برای اصلاح فرآیندهای حکمرانی و قوانین مزاحم و غیرضروری افزود: بسته 
های جذاب حمایت از تولید کنندگان و رونق سرمایه گذاری در کمیسیون های 

تخصصی مجلس در حال بررسی است.

وی با اشاره به مشکلات و خسارت های ناشی از فقدان پویایی و تحرک در بخش 
دیوانی کشور گفت: قوانین و مقررات اداری کشور متناسب با شرایط روز کشور و 

ایجاد جهش در عرصه پیشرفت و بالندگی نیست.
کریمی فیروزجایی در این ارتباط تصریح کرد: چابک سازی و کوچک سازی 
دولت با واگذاری شرکت های دولتی یک الزام اساسی برای عصر توسعه اقتصادی 

محسوب می شود.
عضو مجمع نمایندگان مازندران با انتقاد از عدم همپوشانی سیاست های 
مقررات  تقابل  بدلیل  از دستگاه ها  برخی  افزود:  اقتصادی  حوزه  در  مصوب 
تصویبی در حمایت از تولید کنندگان و عاملان اقتصادی به مانع عمده در مسیر 

اصلاح فرآیندهای حکمرانی تبدیل شده اند.
وی در این زمینه با اشاره به برخی مقررات مزاحم در دستگاههایی مانند جهاد 
کشاورزی، امور اراضی، محیط زیست، منابع طبیعی و راهداری بر لزوم تمرکز بر 

اصلاح آنها با هدف شتاب بخشی به روند توسعه ملی و محلی تأکید کرد.
نماینده مردم بابل اهتمام برای جلب همکاری های مردمی را در روند توسعه 
کشور ضروری دانست و افزود: تمامی برنامه های توسعه در کشور باید با پیوست 

فرهنگی همراه باشد.
وی اضافه کرد: مجلس در سال آینده با رصد برخط چگونگی هزینه کرد 
دستگاه ها از طریق دیوان محاسبات، بستر کاهش تخلف مالی در قوه مجریه را 
فراهم خواهد آورد.  عضو هیأت رئیسه مجلس با تأکید بر لزوم اصلاح سیاست های 
ناهمگن در دستگاه های دولتی و خصوصی گفت: همه دستگاه های فعال در 
عرصه توسعه باید از رفتار سازمانی واحد که متضمن توسعه پایدار است، پیروی 
کنند. وی با اشاره به خسارت زا بودن رفتار جزیره ای دستگاه های مختلف افزود: 
باید با تدوین نقشه راه توسعه پایدار و فرادستی، از اصطکاک و اجرای فرسایشی 

سیاست ها و فرآیندها در کشور جلوگیری شود.

عضو هیأت رئیسه مجلس:

راه اندازی صندوق های توسعه استانی پیشرفت کشور را شتاب می بخشد

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی 
گفت: طی سال های اخیر، جدی ترین پرونده های فساد 
مرتبط با نظام بانکی بوده است که در این میان نیز پرونده 
تسهیلات کلان در رتبه اول قرار دارد. در واقع بیشترین 
حجم مفاسد و انحراف در تخصیص منابع بانکی، مرتبط 

با تسهیلات کلان پرداختی توسط بانک هاست. 
شفافیت  »طرح  ثبت  خبر  اعلام  با  خضریان  علی 
الحاقیه  قالب  در  بانکی«  کلان  تعهدات  و  تسهیلات 
به لایحه بودجه ۱4۰۱ و همچنین تبدیل آن به قانون 
کلان  تسهیلات  گفت:  آینده  سال های  برای  دائمی 
و حداکثر ۲۰  معادل حداقل ۱۰  بانک ها  برای  مجاز 
درصد سرمایه پایه هر بانک است. به عنوان نمونه، طبق 
دستورالعمل تسهیلات و تعهدات کلان بانکی، اگر یک 
بانک ۲ هزار میلیارد تومان سرمایه پایه داشته باشد، 
در صورتی که به یک یا چند شخص ذینفع واحد ۲۰۰ 
این معادل تسهیلات  تومان تسهیلات دهد،  میلیارد 
کلان در نظر گرفته می شود و حداکثر سقف قانونی 
پرداختی تسهیلات کلان برای چنین بانکی نیز 4۰۰ 
میلیارد تومان بوده و پرداخت بیش از آن تخلف محسوب 

می شود.
عضو هیات رییسه کمیسیون اصل نود مجلس ادامه 
داد: مجموع تسهیلات کلانی که یک بانک می تواند به 
اشخاص مختلف پرداخت کند نیز ۸ برابر سرمایه پایه 
بانک است، یعنی بانک مورد مثال می تواند در مجموع 

۱۶ هزار میلیارد تومان تسهیلات کلان پرداخت کند.
این نماینده مجلس یازدهم در ادامه گفت: با وجود 

این، از آنجا که نظارت هوشمندانه ای بر این دستورالعمل 
وجود نداشته و در مواردی از اجرای قانون چشم پوشی 
شده است، و نه تنها در بعضی بانک ها بازه تسهیلات 
کلان به هر شخص رعایت نشده، بلکه در مجموع نیز از 

اجرای این قاعده سر باز زده شده است.
موجب  رویه،  این  اینکه  بر  علاوه  افزود:  خضریان 
و  حقیقی  اشخاص  سمت  به  بانکی  منابع  انحراف 
حقوقی وابسته بانک و استفاده از مجوز خلق پول بانکی 
به نفع گروه های خاص می شود، عمده مفاسد بانکی نیز 

در تسهیلات کلان رخ داده و مشاهده شده است.
عضو هیات رییسه کمیسیون اصل نودم قانون اساسی 
با اشاره به فساد صورت گرفته شده در یکی از بانک های 
در  و  مطرح  رسانه ها  در  اخیر  سال های  در  که  کشور 
دستگاه قضایی کشور پیگیری شده است، گفت: این 
در  تومانی،  میلیارد   4۰۰ سرمایه  با  خصوصی  بانک 
مجموع از زمان تاسیس حدود ۲۰ هزار میلیارد تومان 
تسهیلات پرداخت کرده است. و از این میزان، حدود 
۱۶ هزار میلیارد تومان، سهم تسهیلات کلان پرداختی 
بانک در حدود ۵۰ فقره بوده که تقریبا همه موارد، با 
فساد و زد و بند پرداخت شده و لذا بازپرداخت نشده و به 

معوقه تبدیل شده است.
خضریان در این رابطه ادامه داد: ضمن اینکه قواعد 
دستورالعمل تسهیلات و تعهدات کلان نیز در پرداخت 
این تسهیلات رعایت نشده است. به عنوان نمونه، فردی 
یک شبه، در اسفندماه سال ۹4 در ۵ فقره حدود ۲ 
هزار میلیارد تومان تسهیلات از این بانک دریافت کرده 

و تسویه نکرده است؛ شخصی که اخیرا پس از ۵ سال، 
به مفاسد وی در دادگاه پرداخته شد. این درحالی است 
که سقف تسهیلات کلان پرداختی بانک باید ۸۰ میلیارد 

تومان می بود.
وی ادامه داد: نکته مهم تر اینکه بخش قابل توجهی 
از تسهیلات مذکور بازپرداخت نشده و بخشی نیز در 
حوزه های غیر اولویت دار هزینه و در واقع منحرف شده 
است. بطوریکه ۲4 شرکت بیش از هزار میلیارد تومان 
از این بانک تسهیلات دریافت کردند که افراد مختلف 
مدیره  هیئت  عضو  شرکت ها  این  در  بانک  با  مرتبط 

بوده اند.
خضریان افزود:بطور مثال یک نفر که سابقا معاون این 
بانک بوده، در ۲۸ شرکت که در مجموع ۵۰ هزار میلیارد 
تومان تسهیلات کلان از بانک مذکور دریافت کردند، 

عضو هیئت مدیره بوده است.
وی درخصوص ریشه فساد اقتصادی مذکور گفت: 
تسهیلات  پرداخت  در  فساد  و  انحراف  مسئله  ریشه 
کلان را می توان در نظارت غیرهوشمندانه بانک مرکزی 
خلاصه کرد. به این معنا که اولا بانک مرکزی ظرفیت لازم 
برای نظارت بر شبکه بانکی را ندارد و ثانیا سازوکارهای 
نظارتی بانک مرکزی قدیمی و قابل دور زدن است. البته 
از آنجا که حجم تخلفات رخ داده به شدت بزرگ و غیر 
قابل چشم پوشی است، نمی توان منکر این موضوع شد 
که در بعضی موارد از موضوع اطلاع نداشته یا به سرعت 
مطلع نشده است. لذا ریشه دیگر، تعارض منافع بانک 

مرکزی و مسئولین آن در نظارت بر شبکه بانکی است.

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی: 
بیشترین حجم مفاسد مرتبط با تسهیلات کلان پرداختی توسط بانک هاست

رئیس پلیس گمرک پلیس امنیت اقتصادی ناجا خبرداد:

انهدام باندقاچاق کالا و ارز در حوزه ترانزیت کالا
 رئیس پلیس گمرک پلیس امنیت اقتصادی نیروی انتظامی جمهوری اسلامی 
از انهدام یک باند سازمان یافته قاچاق کالا و ارز در حوزه ترانزیت کالای خارجی 

خبر داد. 
سرهنگ ستاد هادی رفیعی کیا، در تشریح جزئیات این خبر اظهار داشت: پلیس 
گمرک پلیس امنیت اقتصادی جمهوری اسلامی ایران از تیرماه سال ۱۳۹۸ با 
فرمان مقام معظم رهبری امام خامنه ای عزیز "مدظله العالی" و با هماهنگی دولت 
و با محوریت ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز ریاست جمهوری در مبادی 

رسمی استقرار و تاکنون در ۳۲ نقطه فعالیت خود را آغاز کرده است.
وی افزود: با اقدامات اطلاعاتی و تخصصی پلیس گمرک در خرداد ماه سال 
۱۳۹۹ مشخص شد که وصول و یا خروج یک هزار و ۸۰۷ مورد از پروانه های 
ترانزیتی برای پلیس قابل مشاهده نیست و این امر بلافاصله به سازمان گمرک 
منعکس شد که سازمان مذکور وضعیت شیوع کرونا، انسداد مرزها، تغییر مقصد 

محموله ها و ... را علت موضوع پیش آمده عنوان کرد.
جمهوری  انتظامی  فرماندهی  اقتصادی  امنیت  پلیس  گمرک  پلیس  رئیس 
و  اطلاعاتی  های  پیگیری  شد  باعث  امر  همین  کرد:  تصریح  ایران  اسلامی 

تخصصی پلیس در این باره به جد در دستور کار قرار گیرد.
سرهنگ رفیعی کیا ادامه داد: بحمدالله با پیگیری های تخصصی و تلاش شبانه 
روزی کارکنان این پلیس، کارآگاهان در شهریور ماه سال جاری یک باند سازمان 
یافته قاچاق کالا و ارز در حوزه ترانزیت کالای خارجی را که در گمرکات استان 
های آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، کردستان و بوشهر فعالیت می کردند را 

شناسایی کردند.

وی با اشاره به دستگیری ۸ نفر از اعضای اصلی این باند عنوان کرد: این باند 
با تبانی و پرداخت مبالغ کلان موفق به وارد کردن حجم بالایی کالا به کشور شده 
بود که در این راستا ۶ محموله و دو انبار لوازم خانگی و ... از این باند شناسایی و 

کشف شد.
سرهنگ رفیعی کیا ادامه داد: تاکنون ۲۳ محموله ترانزیتی توسط این باند 
ثبت صوری شده که با همکاری گمرک شناسایی شدند، همچنین برابر اظهار 
کارشناسان در تخمین اولیه ارزش کالاهای مکشوفه بالغ بر دو هزار میلیارد ریال 
بوده و اعضای دستگیر شده برای سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی شدند.
رئیس پلیس گمرک پلیس امنیت اقتصادی ناجا خاطر نشان کرد: از آنجایی 
که جرایم اقتصادی و قاچاق کالای سازمان یافته از سوی مفسدان دانه درشت 
اقتصادی به صورت شبکه ای صورت می گیرد شناسایی و انهدام این شبکه ها 
از اولویت پلیس امنیت اقتصادی است تا هزینه های ارتکاب جرایم اقتصادی را 
افزایش دهد و در نهایت به منویات مقام معظم رهبری امام خامنه ای عزیز "مدظله 
العالی" در کمک به تحقق شعار سال "تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها" جامه 

عمل بپوشاند.
سرهنگ رفیعی کیا ضمن تقدیر و تشکر از همکاری مراجع قضائی و قضات 
استان های تهران و کردستان در شناسایی و دستگیری به موقع اعضای این باند 
گفت: امیدواریم با انتصاب برادر ارزشی و ولایتمدار؛ دکتر "علیرضا مقدسی" به 
عنوان رئیس کل گمرک جمهوری اسلامی ایران همکاری و هم افزایی مابین گمرک 
و پلیس بیش از گذشته انجام و با تسریع و تسهیل امور شاهد شفافیت بیشتر در 

حوزه تجارت و گسترش فعالیت های سالم اقتصادی باشیم.

 رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
»مقاومت میکروبی« را ابرچالش نظام های سلامت دنیا دانست و بر ضرورت تشکیل، 

تدوین شرح وظایف و ساختار کمیته کشوری مهار »مقاومت میکروبی« تاکید کرد. 
محمد مهدی گویا در اولین جلسه کمیته کشوری مهار مقاومت میکروبی گفت: 
مقاومت میکروبی به یک معضل بزرگ برای کشورها و به ابرچالش نظام های سلامت 
دنیا تبدیل شده است. وی با بیان اینکه با وقوع پاندمی کرونا در دنیا تمام توجه ها به 

سمت این بیماری رفت و سایر مخاطرات بهداشتی خیلی کمرنگ شد، بیان داشت: 
به دلیل مقاومت میکروبی اکنون برخی امراض به بیماری های غیرقابل درمان تبدیل 
شده اند.  گویا با بیان این که مدیریت مقاومت میکروبی در جهان با اشکالات فراوانی 
مواجه است و قوانین و مقررات مناسبی در کشورها برای مهار آن وجود ندارد، افزود: 
مقاومت میکروبی از حد گذشته و دیگر برای برخی از بیماری های نظیر سل، مالاریا، 

برخی از انواع اسهال و بیماری های مقاربتی درمان های معمولی پاسخگو نیست.

رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت:
تشکیل کمیته کشوری مهار »مقاومت میکروبی« ضروری است

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش گفت: 
دیجیتالی  سواد  و  نویسی  برنامه  مهارت  ارتقای  طرح 
دانش آموزان  به  ابتدایی  دوره  معلمان  و  آموزان  دانش 
کمک می کند تا آسیب ها و تهدیدها در فضای مجازی را 

به فرصت تبدیل کنند. 
رضوان حکیم زاده درباره طرح ارتقای مهارت برنامه 
نویسی و سواد دیجیتالی دانش آموزان و معلمان دوره 
ابتدایی اظهار داشت: دانش آموزان در دوران پساکرونا 
باید برای بعد تربیتی و فناوری آماده شوند، چراکه این 
مساله یکی از ساحت های سند تحول بنیادین آموزش 

و پرورش است.
وی با بیان این که رهبر معظم انقلاب اسلامی در بیانیه 
گام دوم تاکید کردند که باید سعی شود از قله های علم 

دنیا عقب نمانیم، افزود: در راستای بیانات ایشان باید 
آموزش مهارت های برنامه نویسی و سواد دیجیتالی را از 

سنین خیلی پایین شروع کنیم.
پرورش  و  آموزش  وزارت  ابتدایی  آموزش  معاون 
تولیدکننده  نسلی  خواهیم  می  اگر  کرد:  خاطرنشان 
فناوری و با خلاقیت نرم افزار تربیت شود، باید آموزش 
به آنها از سنین کودکی آغاز شود، همچنین به همراه 
توجه کردن به امنیت در فضای سایبری و سواد رسانه ای 
به صورت جامع نسبت به آموزش  آنها از سنین کودکی 
اقدام کنیم. حکیم زاده یادآور شد: کودکان باید بدانند 
که ابزارهای ارتباطی و فناوری مانند تلفن همراه فقط 
کارکرد سرگرمی ندارد و به طور یقین تاثیراتی در زندگی ما 

می گذارد و انجام امور را آسان تر می کند.

کننده  مصرف  جای  به  واقع  در  داشت:  اظهار  وی 
فناوری هوشمند باید به آفرینندگان این فناوری تبدیل 
به عنوان یک بسته جامع  آموزشی  این طرح  و  شویم 
تدوین شده و امسال به عنوان برنامه مصوبه شورای عالی 
فضای مجازی و مصوبه آموزش ابتدایی برای سال آینده 
به تصویب رسیده است. معاون آموزش ابتدایی وزارت 
آموزش و پرورش با بیان اینکه این طرح در مرحله اول پنج 
درصد مدارس کشور را پوشش می دهد، گفت: همچنین 
این طرح شامل 4۳۰ هزار دانش آموز می شود. حکیم 
زاده یادآورشد: کارشناسان معتقد هستند که آموزش این 
مهارت ها باید در مدارس کمتر برخوردار انجام شود اما 
برنامه عدالت آموزشی همیشه تاکید دارد که باید فرصت 

های آموزشی برای همه دانش آموزان باشد.

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش:

ارتقای سواد دیجیتال دانش آموزان تهدیدهای فضای مجازی را به فرصت تبدیل می کند
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علائم هشداردهنده حمله قلبی اطلاعات شگفت انگیز در مورد 
تاثیر نمک بر جریان خون مغز

محققان اطلاعات شگفت انگیزی را در مورد ارتباط بین فعالیت نورون ها و جریان 
خون در عمق مغز و تاثیر مصرف نمک بر مغز کسب کردند.

نشریه ساینس گزارش داد، این مطالعه که توسط محققان دانشگاه ایالتی جورجیا 
در آمریکا صورت گرفت، نشان می دهد زمانی که نورون ها فعال می شوند، جریان 

فشار خون در آن ناحیه افزایش می یابد.
این ارتباط با عنوان هیپرمی یا افزایش جریان خون بافتی شناخته می شود و به 
دلیل اتساع رگ های خونی در مغز رخ می دهد. در واقع تصویر برداری اف ام آر آی 
fMRI برمبنای همین واقعیت علمی قرار دارد که با استفاده از آن نواحی مختلف 

مغزی با جریان خون ضعیف تشخیص داده می شوند.
در مطالعات قبلی هیپرمی در نواحی سطحی مغز و چگونگی تغییر جریان خون در 
پاسخ به محرک های محیطی مورد بررسی قرار گرفته است و اطلاعات کمی درمورد 

این تاثیر در عمق مغز بررسی شد.
مطالعات جدید با ترکیب دو تکنیک جدید جراحی و تصویربرداری عصبی پیشرفته 
روی هیپوتالاموس تمرکز کردند. این ناحیه یک منطقه عمیق مغز است که در 
عملکردهای حیاتی بدن از جمله نوشیدن، خوردن، تنطیم دمای بدن و تولید مثل 

نقش دارد.
در این مطالعه نحوه تغییر جریان خون در هیپوتالاموس مغز در پاسخ به نمک مورد 

بررسی قرار گرفته است.
زمانی که غذای شور مصرف می کنیم، مغز آن را احساس می کند و با یکسری 

مکانیسم های جبرانی، در تلاش برای کاهش سطح سدیم است.
این فرایند تا حدی با فعال کردن نورون هایی انجام می شود که ترشح هورمون 
ضد ادرار وازوپرسین را کنترل می کنند. این هورمون نقش کلیدی در حفظ غلظت 

مناسب نمک دارد.
این مطالعه نشان می دهد زمانی که نورون ها در هیپوتالاموس فعال می شوند، 
جریان خون در آن بخش کاهش می یابد. زمانی که نمک می خوریم سطح سدیم 
برای مدت طولانی بالا می ماند و فرآیندی به نام هیپوکسی رخ می دهد که باعث 
کاهش جریان خون می شود و توانایی نورون ها را برای پاسخ به تحریک پایدار نمک 

تقویت می کند و به نورون ها اجازه می دهد برای مدت طولانی فعال بمانند.
زمانی که برای مدت طولانی نمک بخوریم، نورون های ترشح کننده وازوپرسین 
بیش فعال می شوند و با هیپوکسی بیش از حد به بافت مغز آسیب وارد می شود. همین 

فرایند در مورد افرادی که بر اثر مصرف نمک فشار خون دارند نیز اتفاق می افتد.
بدن به نمک نیاز دارد. یون های سدیم به حمل و نقل آب در بدن کمک می کنند و 
نقش کنترل پالس های عصبی را برعهده دارند. با این وجود، مصرف بیش از اندازه 
نمک بدن را با مشکلاتی مواجه می کند. نمک یکی از مهم ترین دلایل فشار خون 
بالا است. سازمان جهانی بهداشت هدفی را برای کاهش مصرف نمک به میزان ۳۰ 

درصد تا سال ۲۰۲۵ میلادی تعیین کرده است.
غذاهای فرآوری شده و آماده منبع اصلی نمک هستند و از طرفی باید در مورد 
مصرف نمک هشدار و آگاهی عمومی را افزایش داد. بسیاری از کشورها اقداماتی 
را در جهت افزایش آگاهی عمومی در مورد مضرات نمک آغاز کرده اند که هشدار در 

فهرست غذایی رستوارن ها از جمله این موارد است.

پوکی استخوان )استئوپروز( یک مشکل شایع سیستم های بهداشتی و به 
عبارتی اپیدمی پنهان دنیای امروز است که با کاهش توده استخوانی و افزایش 

شکستگی استخوان همراه است.
نتایج طرح جامع پیشگیری، تشخیص و درمان استئوپروز در کشور که توسط 
پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم و با همکاری وزارت بهداشت درمان و آموزش 
پزشکی انجام شده، نشان می دهد که حدود ۷۰ درصد زنان و ۵۰ درصد مردان 

بالای ۵۰ سال مبتلا پوکی استخوان )استئوپروز(  هستند.
همچنین شیوع کمبود ویتامین دی در مناطق مختلف کشور حدود 4۰ تا 
۸۰ درصد بوده، این در حالی است که میزان مصرف کلسیم تنها ۶۰ درصد و 

مصرف ویتامین دی تنها  ۱۵ درصد نیاز روزانه است.
شیوع پوکی استخوان در منطقه خاورمیانه بسیار زیاد است و هر ساله حدود 
۶.۵۶ مرگ در هر ۱۰۰ هزار مرگ را می توان به پوکی استخوان در منطقه 

نسبت داد.  
مورد  هزار   ۱۷۰ از  بیش  گذشته  سال  در  گرفته  صورت  مطالعات  طبق 
شکستگی در اثر پوکی استخوان در کشور رخ داده که 4۹ درصد آن در مردان 
بوده و بیش از 4 هزار مورد مرگ بر اثر این بیماری در کشور اتفاق افتاد و این 

عوارض حدود ۳۲ میلیارد ریال بار مالی برای کشور داشته است.  
به گفته پزشکان، شکستگی مهم ترین عارضه پوکی استخوان در سنین بالا 

است و خطر ابتلا به پوکی استخوان با بالا رفتن سن افزایش می یابد، بنابراین 
اگر بالای ۵۰ سال هستیم و با یک زمین خوردن ساده دچار شکستگی شده 
ایم، احتمالا در معرض پوکی استخوان هستیم و لازم است به پزشک مراجعه 

شود.
آنان معتقدند، برخی عوامل زمینه ای سبب بروز پوکی استخوان می شود، 
ژنتیک، جنسیت، هورمون ها و عملکرد غدد درون ریز، وزن، فعالیت فیزیکی 
و مصرف سیگار و الکل بر بروز این بیماری موثر است و تحلیل سلول های 

استخوانی موجب عوارض متعددی در بیماران می شود.
شیوع بالای پوکی استخوان 

افشین استوار معاون مرکز مدیریت بیماریهای غیرواگیر وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی در این زمینه می گوید: پوکی استخوان شیوع بالایی 

در کشور دارد.
وی با بیان اینکه بیش از ۲۰۰ میلیون نفر در سراسر دنیا به پوکی استخوان 
مبتلا هستند، اظهار می دارد: در حال حاضر از هر ۲ زن و هر 4 مرد بالای ۵۰ 
سال یک نفر این بیماری را تجربه می کنند، به عبارتی نیمی از زنان بالای ۵۰ 
سال شکستگی استئوپروز دارند که به نظر می رسد این موضوع از هر پیامد 

سلامت دیگری بروز بیشتری داشته باشد.
به گفته استوار این بیماری به شدت کیفیت زندگی را کاهش می دهد یا سبب 

وابستگی افراد به دیگران می شود و در نتیجه ناتوانی ایجاد می کند و در این 
بین ۲۰ تا ۵۰ درصد موارد شکستگی لگن به مرگ منجر می شود.
بیش از ۴0 درصد ایرانیان پوکی استخوان دارند

فریدون عزیزی متخصص تغذیه و استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
در این زمینه می گوید: بیش از 4۰ درصد ایرانیان پوکی استخوان دارند که  در 

۱۰ تا ۱۵ درصد موارد منجر به شکستگی و بی حرکتی می شود.
وی اظهار می دارد: پوکی استخوان به معنی کاهش تراکم استخوان است که 
بدنبال آن قدرت و استحکام استخوان کم شده و تحت این شرایط استخوان در 

معرض آسیب و شکستگی قرار می گیرد.
عزیزی ادامه می دهد: پوکی استخوان معمولا بتدریج پیشرفت می کند و در 
ابتدا، هیچ علامتی از خود بروز نمی دهد تا وقتی که شکستگی ایجاد شود. این 
بیماری می تواند در هر استخوانی از بدن ایجاد شود و شکستگی ناشی از آن، 

دراستخوان های ستون مهره ها، لگن و ران بیشتر دیده می شود.
وی با بیان اینکه زنان بعد از یائسگی بیشتر در معرض ابتلا به پوکی استخوان 
قرار می گیرند، تصریح می کند: نداشتن تحرک بدنی  مناسب و کافی، کمبود 
مواد معدنی مانند کلسیم، پروتئین و ویتامین دی و بیماری هایی مانند پرکاری 

تیروئید، دیابت در بروز پوکی استخوان نقش دارند.
رئیس مرکز غدد و متابولیسم کشور می افزاید: در رژیم های غذایی نامناسب 
افراد دچار کمبود مواد معدنی می شوند و بدن این کمبودها را از بافت های 
استخوانی تامین می کند و این روند، در طول زمان باعث فقر استخوان ها و در 

نتیجه پوکی استخوان خواهد شد.
پوکی استخوان با افزایش سن تشدید می شود

پوکی  گوید:  می  نیز  زمینه  این  در  غدد  متخصص  لاریجانی  محمدباقر 
استخوان با افزایش سن تشدید می شود به گونه ای که ۲۰ درصد مردان و 4۰ 

درصد زنان بالای ۵۰ سال به پوکی استخوان مبتلا هستند.
وی ادامه می دهد: مهم ترین خطری که مبتلایان پوکی استخوان را تهدید 
به نظر می رسد  بروز شکستگی های استخوان های لگن است که  می کند 
این میزان تا چند سال دیگر سه برابر افزایش یابد و میزان مرگ  و میر ناشی 
از پوکی استخوان  ۲۵ درصد بوده، ۳۰ درصد مبتلایان به پوکی استخوان نیز 
به مشکلات حاد در زندگی روزمره خود دچار می شوند؛ شیوع پوکی استخوان 

حتی از سرطان پستان و سرطان پروستات نیز بیشتر است.
۸0 درصد مردم کمبود ویتامین دی دارند

لاریجانی می افزاید: مطالعات اخیر نشان می دهد حدود ۸۰ درصد جمعیت 
ایران با کمبود ویتامین دی مواجه هستند. همچنین مطالعات انجام شده در 
گروه سنی ۱۱ تا ۱۸ سال نشان می دهد که ۷۰ درصد این جمعیت، از فقر 
ویتامین دی رنج می برند و این میزان برخلاف فرضیات، در زندگی شهری 

وزندگی روستایی تفاوت چندانی ندارد.
این پزشک تاکید می کند: رفع کمبود ویتامین دی در مدارس از اهمیت 
آموزشی در  برخوردار است هرچند در سال های گذشته بحث های  زیادی 
زمینه رفع کمبود ویتامین دی و کلسیم بیشتر شده اما متاسفانه در این زمینه 
اقدامات عملی موفقی انجام نشده است بطوریکه در زمان حاضر ۸۰ درصد 

جمعیت کشور به کمبود ویتامین دی و کلسیم مبتلا هستند.
وی خاطرنشان می کند: بیماری پوکی استخوان ۳۰ هزار سال از عمر مفید 
انسان را از بین می رود بنابراین در سن ۲۰ تا ۳۹ سال که بیشترین حد توده 
استخوانی شکل می گیرد با افزایش فعالیت ورزشی، مصرف کافی ویتامین دی 
و کلسیم و همچنین تغذیه مناسب می توان از ابتلا به این بیماری جلوگیری 

کرد.

بیش از ۴0 درصد ایرانیان پوکی استخوان دارند؛

رئیس انجمن دیابت ایران:پوکی استخوان؛ اپیدمی پنهان دنیای امروز

دیابتی ها دز سوم واکسن کرونا را حتما 
تزریق کنند

رئیس انجمن دیابت ایران با بیان اینکه آمار مرگ و میر بیماران دیابتی مبتلا به کرونا 
بسیار کاهش یافته، تاکید کرد: بیماران مبتلا به دیابت حتما دز سوم واکسن علیه 

کرونا را بزنند.
»اسدالله رجب« افزود: در گذشته میزان مرگ و میر دیابتی هایی دارای بیماریهای 
زمینه ای مانند چاقی، قلبی و عروقی و فشار خون بالا  به علت ابتلا به کرونا ۲۲ 
درصد بود که با انجام واکسیناسیون این بیماران در دزهای اول و دوم این رقم بسیار 

کاهش  یافته است.
با  دیابتی  بیماران  برای  سوم  دز  بویژه  واکسیناسیون  انجام  داشت:  اظهار  وی 
توجه به شیوع سویه اومیکرون بسیار ضروری است زیرا  واکسن  در برابر عفونت ها و 
ویروس ها، آنتی بادی های لازم را تولید و از بدن محافظت کرده و این آنتی بادی ها با 

میکروب هایی که وارد بدن می شوند مبارزه می کند.  
رجب تصریح کرد: واکسن هایی که علیه ویروس کرونا در کشور استفاده می 
شود، عوارض جانبی خفیفی دارند و شدید نیستند، افرادی که بیماری های زمینه 
ای دارند باید برای تزریق این واکسن با پزشک معالج مشورت کرده و پس از انجام 
واکسیناسیون ۱۵ تا ۳۰ دقیقه در محل تزریق واکسن بمانند و تحت نظر مراقبان 

بهداشتی باشند تا اگر عارضه شدیدی رخ داد، اقدامات درمانی سریع انجام شود.
رئیس انجمن دیابت ایران تاکید کرد: مشاهده شده پس از واکسیناسیون، سیستم 
ایمنی بدن در مقابل واکسن کرونا واکنش نشان داده و باعث بروز برخی عوارض 
جانبی مانند خستگی، تب، لرز، اسهال، سرگیجه، قرمزی، التهاب و تورم در محل 
تزریق و غیره می شود، این علائم طبیعی بوده و نشانه هایی از فعالیت بدن برای ایجاد 
ایمنی است. به گفته رجب، در کنار واکسیناسیون، رعایت شیوه نامه های بهداشتی 
از جمله استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی، شستشوی مکرر دست 
ها یا ضدعفونی کردن آنها و پرهیز از تردد در محیط های شلوغ برای بیماران مبتلا 
به دیابت حائز اهمیت است زیرا در صورت ابتلای یک فرد دیابتی به ویروس کرونا، 
علائم شدیدتر و وخیم تری را تجربه می کند. وی افزود: مبتلایان به دیابت باید با دور 
کردن استرس و ترس از خود و نوشیدن کافی آب، دمای بدن خود را کنترل و توصیه 
های بهداشتی را دنبال کنند، آنها همچنین به طور مرتب باید دست های خود را با 

صابون و آب بشویند یا از محلول های ضدعفونی کننده استفاده کنند.
بیماری دیابت در شرایط کنونی مانند  به  این پزشک اظهار داشت: مبتلایان 
سایر افراد باید به اصول تغذیه ایمن و سالم خود توجه ویژه کنند و نیازی نیست آنها 
مصرف ویتامین ها و مکمل های دارویی را جزو تغذیه خود قرار دهند و بیشتر از مواد 
غذایی مفید استفاده کنند. رجب با بیان اینکه ۱۲ درصد جمعیت بالای ۲۰ سال 
کشور دیابت دارند، خاطرنشان کرد: حدود ۶۰ درصد جمعیت کشور اضافه وزن و 
چاقی د ارند که از عوامل اصلی بروز بیماری دیابت است و تغذیه نامناسب، چربی 
بالا، فشارخون بالا، مصرف دخانیات و مشروبات الکلی و اختلالات خواب از جمله 

عواملی است که ابتلا به  این بیماری را تشدید می کند.

مدیرگروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی تهران هشدار داد؛

افزایش ابتلا به کبد چرب در جامعه
مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی تهران با هشدار درباره افزایش ابتلا به کبد 
چرب در جامعه گفت: مهم ترین راه برای مقابله با کبد چرب رژیم غذایی مناسب 

است.
احمدرضا درستی در برنامه در انتهای الوند اظهار کرد: تمام سموم در بدن توسط 
کبد از جریان خون جمع و توسط کلیه دفع می شود. همچنین تمام مواد مغذی از 
فیلتر کبد عبور می کنند از این رو کبد یک انباردار دقیق برای بدن است. همچنین 
از ذخایر ارزشمند بدن همچون آهن و ویتامین آ در کبد ذخیره می شود بنابراین کبد 

ذخیره کننده، فیلتر کننده و تنظیم کننده آنزیم ها و هورمون ها است.
وی ادامه داد: آنقدر با آلودگی ها در تماس هستیم و غذای نامناسب می خوریم 
که کبدهای ما تحت فشار قرار گرفته است. گروهی با سرطان کبد، گروهی با فیبروز 

شدن کبد و عده زیادی نیز با چرب شدن کبد مواجه شدند.
مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکید کرد: اگر به داد کبد چرب که 
با گرید یک شروع می شود نرسیم به گرید ۲ و ۳ می رسیم و کبد به مرگ می رسد. 
مواردی را می بینیم که فردی با رنگ و روی هپاتیت به دکتر مراجعه می کند و گاه 

علائم کبد چرب شبیه هپاتیت است.
درستی توضیح داد: کبد چرب علائم ندارد و بسیاری از مشکلات ما در این زمینه 
وقتی رخ می دهد که به شرایط حاد می رسد. گاه فردی سرش گیج می رود و یا کف 
پایش می سوزد اما جدی نمی گیرد. کسی شب ها تشنه است و بارها به دستشویی 

می رود اما به دکتر مراجعه نمی کند که ببیند دیابت دارد.
وی ادامه داد: کبد چرب حتی مانند دیابت یا چربی بالا علائمی هم ندارد. گاه 
افرادی دردی بالای شکم درد احساس می کنند و یا کسانی که خستگی زیادی را 

حس می کنند باید به دکتر مراجعه کنند.
مدیر گروه تغذیه دانشگاه علوم پزشکی تهران افزود: گروهی از مردم ما به طور 
سنتی معتقدند خورشت و آبگوشت باید با گوشت پرچرب درست شود. وقتی اینگونه 
غذا می خوریم و پیاده روی نداریم و با بدغذایی ها افراد باید حتماً کبد خود را ارزیابی 

کنند. وقتی افرادی درگیر کبد گرید ۳ شوند ممکن است نجات پیدا نکنند.
درستی تاکید کرد: مهمترین راه برای مقابله با کبد چرب رژیم غذایی مناسب 
است. همچنین باید روزی یک ساعت فعالیت بدنی خوب داشته باشیم. تأثیر پیاده 
روی آهسته بر کبد چرب خیلی زیاد نیست و باید تند برویم. دویدن خیلی خوب است 

اما کسانی که دچار اضافه وزن هستند بهتر است تند راه بروند.
وی گفت: نان غذای مهمی است و همه از آن استفاده می کنیم اما این نان باید 
سبوس دار باشد. نانواهای ما سنگک ها را با آرد لواش می پزند و به ندرت سنگک 
با آرد سبوس دار می بینیم. آرد باید سبوس دار باشد باید سراغ نان جو بروید و باید 

سبوس را در نان مشاهده کنید. همچنین از برنج قهوه ای استفاده کنید.

مردم حتما دُز سوم را تزریق کنند؛

اُمیکرون »کودکان« و »میانسالان« 
را بیشتر درگیر می کند

استاد بیماری های عفونی با بیان اینکه امیکرون تمایل دارد کودکان و میانسالان 
را بیشتر مبتلا کند،گفت:افرادی که دو دُز واکسن را زده اند حتماً باید دُز سوم را در 

اسرع وقت تزریق کنند.
مسعود مردانی، استاد بیماری های عفونی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
درباره »میزان شیوع اُمیکرون در کشور«، اظهار داشت: آنچه  درباره موارد ابتلای 
به امیکرون اعلام می شود به نظر می رسد که این آمار واقعی نباشد و رقم ابتلای 
واقعی خیلی بالاتر از آن است. وی با اشاره به ضرورت انجام واکسیناسیون، ادامه 
دُز سوم را در اسرع وقت تزریق  باید  دُز واکسن زده اند حتماً  افرادی که دو  داد: 
کنند؛ضمن اینکه باید پروتکل ها را رعایت کنند؛ به عبارتی همان چیزهایی که قبلًا 
گفتیم را نیز باید رعایت شود؛چرا که در کشورهای اروپایی و آمریکا نیز همین وضعیت 
را داشته اند. استاد بیماری های عفونی متذکر شد:به طوری که بعد از یک دوره 
آرامش دوره بحران وجود داشته است. مردانی درباره اینکه »آیا کودکان بیشتر مبتلا 
به امیکرون می شوند؟«، گفت: بله، امیکرون تمایل دارد که کودکان و میانسالان را 
بیشتر مبتلا کند. وی اضافه کرد:هنوز کودکان در اولویت اول تزریق واکسن در دنیا 
نیستند؛ اگرچه واکسیناسیون را در سنین ۱۲ تا ۱۸ سال در کشور شروع کردیم، 
اما  توصیه شد که واکسیناسیون سنین ۵ تا ۱۲ سال نیز در اولویت قرار گیرد، اما 

ملاحظاتی در نظر گرفتند که در آینده نزدیک اعلام خواهند شد.
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رئیس مرکز امور نخبگان و استعدادهای برتر حوزه های علمیه :

پایان نامه های سطوح عالی به مشکلات 
دستگاه ها بی توجه است

رئیس مرکز امور نخبگان و استعدادهای برتر حوزه های علمیه، چالش نبود پیوند 
میان جامعه مصرف کننده علم و فناوری با نهادهای تولیدکننده علم و فناوری را 
به عنوان درد مشترک جامعه علمی کشور معرفی کرد و گفت: در این باره می توان 
به حجم انبوه پایان نامه های سطح عالی توجه داد که متأسفانه کمتر مشکل یک 
دستگاه را برطرف می کند. حجت الاسلام و المسلمین سیدعلی ، با اشاره به اینکه 
مرکز امور نخبگان و استعدادهای برتر حوزههای علمیه در اوایل دهه نود شکل گرفته 
است، اظهار کرد: این مرکز به عنوان یک ستاد مشترک در موضوع امور نخبگان و 
استعدادهای برتر، ارتباطی وثیق با مرکز مدیریت حوزه های علمیه دارد و از دفاتر 
امور نخبگان در نهادهای مختلف حوزوی، مأموریت های خود را سامان می دهد. 
وی افزود: این مرکز در چهار محور زمینه سازی برای ورود استعدادهای برتر از 
نظام آموزش عمومی به حوزه های علمیه، شناسایی استعدادهای برتر و نخبگان 
حوزه های علمیه در عرصه های مختلف مانند عرصه تحصیلی، پژوهشی، تبلیغی 
و فرهنگی و مدیریتی و همچنین توانمندسازی و حمایت از این استعدادها در کنار 
زمینه سازی برای استفاده از ظرفیت این نخبگان و استعدادهای در مقام پاسخگویی 
به نیازهای حوزه، جامعه و نظام فعالیت دارد. عضو شورای علمی نخبگان کشور 
سپس به تأکید ویژه رهبر معظم انقلاب بر گسترش قلمرو دانش، توسعه علم و 
تولید فناوری های نرم، هویت ساز و راهبردی توجه داد و گفت: معظم له چنین 
بیان فرموده اند که مدیریت تحولات و هدایت فعالیت هایی که به ترمیم، تکمیل و 
پیشرفت می انجامد، باید در دست نخبگان حوزه و دانشگاه باشد. عضو کمیسیون 
حوزوی شورای عالی انقلاب فرهنگی در ادامه به ضرورت اهتمام مراکز مدیریتی 
حوزه های علمیه در زمینه شناسایی و حمایت از نخبگان حوزوی عرصه فرهنگ و 
تبلیغ، رسانه، هنر و فضای مجازی اشاره و خاطرنشان کرد: شناسایی این افراد در 
سال های اخیر در کنار شناسایی و حمایت از نخبگان تبلیغی، پژوهشی، مدیریتی، 
تهذیبی و آموزشی در دستور کار قرار داشته است، اما نیازمند اهتمام جدی تر و 
سرعت عمل افزونتر دارد. عماد همچنین به در دست اقدام بودن تدوین سند 
راهبردی نخبگان حوزه های علمیه اشاره کرد و یادآور شد: همزمان با اقداماتی که 
در سطح ملی در زمینه بازنگری سند راهبردی نخبگان کشور در حال انجام است، 
تمهیدات لازم در زمینه تدوین سند راهبردی حوزه های علمیه در قلمرو نخبگانی 
با همکاری بخش های ذیربط حوزه های علمیه آغاز شده است و ادامه دارد. وی 
درباره ارتباط مرکز امور نخبگان و استعدادهای برتر حوزه های علمیه با حوزه های 
علمیه خارج از کشور نیز گفت: البته بنیاد ملی نخبگان کشور صرفا به شناسایی 
استعدادهای ایرانی و حمایت از آن ها می پردازد، اما در مرکز امور نخبگان حوزه های 
علمیه به طلاب غیرایرانی هم توجه دارد. عضو شورای علمی نخبگان کشور در این 
باره اضافه کرد:  جامعه الزهراء )س( از همراهی با مرکز امور نخبگان و استعدادهای 
برتر حوزه های علمیه استقبال کرده، اما نهادهایی مانند جامعه المصطفی العالمیه، 
پاسخ روشنی به ابلاغ های مرکز امور نخبگان و استعدادهای برتر حوزه های علمیه 
نداده اند. وی در ادامه چالش پیوندناخوردگی جامعه مصرف کننده علم و فناوری 
با نهادهای تولیدکننده علم و فناوری را به عنوان درد مشترک جامعه علمی کشور 
معرفی کرد و گفت: در این باره می توان به حجم انبوه پایان نامه های سطح عالی 
توجه داد که متأسفانه کمتر مشکل یک دستگاه را برطرف می کند. عماد با ابراز 
تأسف از این که بازار مصرف دانش، سفارش دهنده و حمایت کننده اصلی تولید 
دانش نیست اظهار کرد: این مسئله در علوم اسلامی و انسانی با وضوح بیشتری 
دیده می شود. رئیس مرکز امور نخبگان و استعدادهای برتر حوزه های علمیه 
ادامه داد: بر این اساس می توان به این نتیجه رسید که حوزه مطالعات راهبردی 
و کاربردی محدود شده و بیشتر به سمت مطالعات بنیادین گرایش یافته است، در 
حالی که چرخه تولید دانش در کشور باید با فشار بازار تنظیم شود. وی گفت: طرح 
های مسئله محور و حمایت از پایان نامه های کاربردی و اولویت دار در دستور کار 
مرکز امور نخبگان و استعدادهای برتر حوزه های علمیه قرار دارد که از طریق طرح 
های پژوهشی و گروه های حل مسئله پیگیری می شود. عماد با اشاره به این که 
قطعا با وضع مطلوب در زمینه شناسایی و پشتیبانی از نخبگان و استعدادهای برتر 
فاصله داریم بیان کرد: هرچند در ضرورت حمایت از جامعه نخبگانی کشور تردیدی 
وجود ندارد، اما باید به این نکته هم توجه داشت که جامعه نخبگانی باید به عنوان 
جامعه مسئول شناخته شوند و در شکل گیری طبقه خدوم و فعال مشارکت کنند تا 

عملا از شکل گیری یک طبقه صرفا متوقّع پیشگیری شود.

جشنواره جایزه فیروزه در استان قم  خبرداد:

تمدید ارسال آثار به جشنواره جایزه 
فیروزه تا 5 بهمن ماه

دبیر جشنواره جایزه فیروزه در استان قم گفت: به دلیل استقبال هنرمندان از 
برگزاری جشنواره جایزه فیروزه در قم، مدت زمان ارسال آثار به این جشنواره تا پنجم 

بهمن ماه تمدید شد.
محصولات  و  کالاها  جشنواره  برگزاری  به  اشاره  با  موسوی نژادیان  سیدرسول 
فرهنگی فیروزه اظهار کرد: این جشنواره با هفتمین جشنواره جایزه فیروزه با 
محصولات  منبت کاری(،  چرم دوزی،  )خرمهره،  فرهنگی  هدایای  موضوعات 

فرهنگی تفریحی )اسباب بازی(، عروسک و نوشت افزار در قم برگزار می شود.
وی با اشاره به اهداف برگزاری جشنواره جایزه فیروزه بیان کرد: ترویج، تولید و 
به محصولات  ویژه  نگاه  با  ایرانی اسلامی  و محصولات فرهنگی  مصرف کالاها 
فرهنگی اقوام ایرانی و تشویق تولیدکنندگان به تولید کالاهای فرهنگی با اولویت ها و 

نیازهای کشور از جمله اهداف این رویداد محسوب می شود.
دبیر جشنواره جایزه فیروزه در استان قم گفت: از جمله اهداف برگزاری این 
جشنواره ترویج و توسعه فرهنگ کارآفرینی، خلاقیت و نوآوری در حوزه صنایع 
خلاق، زمینه سازی به منظور هم افزایی شرکت کنندگان صنایع خلاق، رونق بازار 
مصرف کالاهای فرهنگی داخل کشور است. وی تصریح کرد: معرفی فعالان صنایع 
خلاق به جامعه و نهادهای خصوصی، پشتیبانی و حمایت از محصولات فرهنگی 
تولید شده در استان ها و مطرح کردن آن در سطح ملی و بین المللی به همراه ایجاد 
دغدغه فرهنگی میان خانواده ها با افزایش مصرف آثار و تولیدات فرهنگی ایرانی و 
اسلامی نیز از دیگر اهداف این جشنواره محسوب می شود. موسوی نژادیان با اشاره 
به تمدید مهلت ارسال آثاربه  این جشنواره بیان کرد: آخرین مهلت ارسال آثار به این 
جشنواره ۱۵ دی ماه بود که به دلیل استقبال هنرمندان زمان آن تا پنجم بهمن 
ماه سال جاری تمدید شد. وی  زمان داوری آثار را ۱۰ بهمن ماه ذکر کرد و گفت: 
۱4 بهمن ماه نیز مراسم اختتامیه برگزار برگزیدگان معرفی می شوند. همچنین 
نمایشگاه آثار نیز از ۲4 بهمن ماه آغاز و تا ۳۰ بهمن ماه ادامه دارد. دبیر جشنواره 
جایزه فیروزه در استان قم در ادامه گفت: به نفرات اول تا سوم هر رشته جایزه نقدی، 
لوح تقدیر و تندیس جشنواره اهداء خواهد شد. موسوی نژادیان خاطرنشان کرد: 
علاقه مندان جهت کسب اطلاعات بیشتر و ثبت آثار خود می توانند به نشانی 
تحویل  جهت  و  مراجعه   https://jayezehFiroozeh.farhang.gov.ir اینترنتی 
فیزیکی آثار خود به آدرس: قم- بلوار جمهوری اسلامی- نبش کوچه ۲۸، اداره کل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، طبقه اول، اتاق ۳۰۸ مراجعه نمایند.
 

سرپرست سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم  مطرح کرد:

جشنواره جایزه فیروزه معرف ظرفیت ها و 
فرهنگ اصیل قم

سرپرست سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم گفت: جشنواره جایزه 
فیروزه بهترین معرف فرهنگ اصیل قم، ظرفیت ها، ریشه ها و فرهنگ های بومی 
است. حجت الاسلام سید احمد طباطبایی نژاد با بیان اینکه هر رویدادی که طراحی 
می شود، چشم انداز خاصی دارد، اظهار کرد: در جشنواره جایزه فیروزه به دنبال 
این هستیم که انگیزه خوبی برای فعالان فرهنگی و هنری ایجاد کنیم و استعدادهای 
نهفته و معرفی نشده بتوانند خود را به صحن جشنواره برسانند. وی بیان کرد: افرادی 
که در ایام شیوع ویروس کرونا در نهفتگی بودند و فعالیت چندانی نداشتند به بهانه 
جشنواره می توانند باز آفرینی داشته و در این جشنواره حضور خوب و فعالی داشته 

باشند. 

مدیر معارف قرآن و عترت آستان قم خبرداد:

آموزش مجازی دوره های قرآنی و معارفی 
در مرکز قرآن و حدیث 

مدیر معارف قرآن و عترت آستان قم گفت: علاقه مندان به دوره های قرآنی و معارفی 
در نقاط مختلف کشور با ثبت نام در دوره های مجازی مرکز قرآن و حدیث کریمه 
اهل بیت)س( می توانند با بهره مندی از تدریس اساتید مطرح کشور در این دوره ها 

شرکت کنند.
حجت الاسلام علی قاسمی اظهار کرد: واحد آموزش مجازی مرکز قرآن و حدیث 
با هدف فراهم کردن بستر حضور افراد علاقه مند به فعالیت های قرآنی و معارفی در 
استان های محروم و کم برخودار اقدام به برگزاری دوره های آموزش مجازی قرآنی و 

حدیثی برای خواهران و برادران در گروه های سنی مختلف کرده است.
وی اضافه کرد: علاقه مندان به ثبت نام در دوره های قرآنی و معارفی در شهرها و 
استان های مختلف کشور که با نبود و کمبود اساتید توانمند و برجسته در عرصه های 
قرآنی و معارفی روبه رو هستند، می توانند در خانه بدون محدودیت زمان و مکان و طی 
مسافت های طولانی از بهترین مدرسان قرآنی و مذهبی کشور علوم مختلف قرآنی 

را فرابگیرند.
مدیر معارف قرآن و عترت آستان قم عنوان کرد: فراگیری مهارت های مربوط به 
قرائت در حد قاریان برجسته و آشنایی و تسلط به مهارت های حفظ در حد حافظانی 
که به دلیل تسلط کامل بر ترجمه و مفاهیم قرآن کریم قادر هستند آیه و عبارت های 
قرآنی را به فراخور زمان و مکان و به تناسب موقعیت برای جمع تلاوت کنند از مهم ترین 
مزایای ثبت نام در دوره های مجازی قرآنی و معارفی مرکز قرآن و حدیث کریمه اهل 

بیت علیه السلام برای فراگیران است.
وی تصریح کرد: همچنین فراگیران و علاقه مندان با ثبت نام در دوره های مجازی 
قرآنی و معارفی مرکز قرآن و حدیث می توانند در کلاس های قرانی، معارفی، اخلاقی، 
تربیتی، مداحی و دوره های آموزشی احکام برای گروه های سنی مختلف با توجه به 

رده سنی بدون محدودیت در این دوره های آموزشی شرکت کنند.
قاسمی ادامه داد: پذیرش کودکان در دوره های آموزش مجازی مرکز قرآن و حدیث 
از مقطع سنی ۷ سال بوده و نوجوانان، جوانان و بزرگسالان به صورت برخط )آنلاین(، 
ویدیویی )آفلاین و رایگان(، تلفنی )ویژه دوره های حفظ( و مطالعاتی )خودخوان و 
رایگان ( می توانند در دوره ها ثبت نام کنند. وی عنوان کرد: ثبت نام از علاقه مندان 
در دوره های مجازی قرآنی و معارفی از ۱۲دی ماه شروع شده است و تا ۹ بهمن ماه 

ادامه دارد و این روند با Qhkarimeh.ir/lms انجام می شود.

مسئول امور فرهنگی خواهران آستان مقدس کریمه اهل بیت)س(:

جشن »شده ام 9 ساله« در قم برگزار می شود
دختران تازه به تکلیف رسیده استان قم تا ۳۰ دی ماه فرصت دارند تا برای ثبت نام در 

جشن »شده ام ۹ ساله« به حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( مراجعه کنند.
مریم شهبازی اظهار کرد: همه ساله  امور فرهنگی خواهران آستان مقدس بانوی 
کرامت برای دختران ۹ ساله و تازه مکلف شده مراسم جشن تکلیف را با عنوان »شده ام 

۹ ساله« با همکاری مدرسه ها و آموزش پرورش برگزار می کند.
وی اضافه کرد: کارشناسان امور فرهنگی خواهران با افتتاح کانال »شده ام ۹ ساله« 
ضمن اجرای برنامه های متنوع فرهنگی، احکام مربوط به نماز، روزه، حجاب، عفاف و 

احکام تقلید را به دختران نومکلف آموزش دهند.
مسئول امور فرهنگی خواهران آستان مقدس کریمه اهل بیت)س( با اشاره به اینکه 
جشن »شده ام ۹ ساله« در سال گذشته به دلیل محدودیت های کرونایی به صورت 
مجازی در سطح ملی برگزار شد، گفت: در سال جاری ضمن افتتاح کانال »شده ام 
۹ ساله« مراسم جشن »شده ام ۹ ساله« به صورت حضوری و محدود برای دختران 

نومکلف قمی برگزار می شود.
وی ادامه داد: ظرفیت پذیرش جشن عبادت به صورت حضوری در سال جاری به 
دلیل محدودیت های کرونایی حدود 4۰۰ نفر بوده و اولویت پذیرش با کسانی است که 

زودتر در این جشن ثبت نام کنند.
شهبازی تصریح کرد: پذیرش دانش آموزان مدارس و مناطق در این مراسم جشن 
به صورت حضوری و گروهی ممکن بوده و در صورت ثبت نام گروهی مراسم جشن 

عبادت برای دانش آموزان هر مدرسه به صورت گروهی برگزار خواهد شد.
 

پیش از نماز جمعه این هفته برگزارشد؛

اجرای طرح »رقابت در خدمت« 
با حضور مسئولان آبفای قم

طرح »رقابت در خدمت« این هفته در مصلای قدس شهر قم، پیش از برگزاری آیین 
 ـسیاسی نماز جمعه با حضور مسئولان و کارشناسان شرکت آب و فاضلاب  عبادی 

)آبفا( استان قم برگزار شد.
مدیر دفتر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم در حاشیه 
این طرح گفت: در راستای اجرای طرح »رقابت در خدمت« که از سوی استانداری به 
دستگاه های اجرایی استان تکلیف شده است؛ این طرح هر هفته در مصلای قدس 

برگزار می شود.
محمد کربلایی ابراهیمی افزود: این هفته تعدادی از معاونان، مدیران و کارشناسان 
شرکت آب و فاضلاب استان قم در مصلای قدس حضور یافتند و از نزدیک پاسخگوی 

پرسش ها و مطالبات مردمی بودند.
معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز به ایرنا گفت: 
از کلیه مشترکان محترم این شرکت تقاضا داریم با توجه به محدودیت تامین منابع آب 
در استان؛ در میزان مصارف خود دقت نظر لازم را داشته باشند. جواد پیرحاجاتی 
موقع  به  پرداخت  با  داریم،  تقاضا  مشترکان  همه  از  همچنین  کرد:  خاطرنشان 

صورت حساب های خود ما را در ارایه خدمات پایدار به مشترکان یاری کنند.        

مدیرعامل جمعیت هلال احمراستان قم خبرداد:

شرکت هفت هزارتن
 در دوره های آموزشی

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم گفت:ابتدای امسال تا آذرماه ، هفت 
هزار تَن از اعضای جوانان از دوره های گوناگون آموزشی مرکز امور جوانان هلال احمر 

بهره مند شدند.
محمدرضا بهرامی افزود: در این مدت ۳۶۳ دوره آموزشی مختلف در معاونت امور 
جوانان برگزار شد و این افراد در دوره های آموزشی علمی، فرهنگی، هنری و فنی و 

حرفه ای و امدادی شرکت کردند.
مهارت افزایی،  هدف  با  فراغت  اوقات  غنی سازی  طرح  کرد:  خاطرنشان  وی 

توانمندسازی و جذب نوجوانان و جوانان استان قم اجرا شد.
وی به مباحث آموزشی این دوره ها اشاره و بیان کرد: رشته های علمی، فرهنگی، 
فرانسه،  و  انگلیسی  زبان های  داروشناسی،  اولیه،  کمک های  و  امداد  اجتماعی، 
جمله  از  کتابخانه  و  ورزش  اتاق  فنی حرفه ای،  خوشنویسی،  نقاشی،  خیاطی، 

عنوان های آموزشی این دوره ها بود.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم خاطرنشان کرد: تمامی دوره ها با رعایت 

شیوه نامه های بهداشتی برگزار شده است و هنوز ادامه دارد.

از 22 دی ماه تا 9 بهمن ماه  اجرامی شود؛

نمایش »بی همه چیز« در تالار
 فرهنگ و هنر قم

نمایش "بی همه چیز" به نویسندگی و کارگردانی محمد کدخدازاده از ۲۲ دی ماه تا 
۹ بهمن ماه هر روز ساعت ۱۹ در تالار فرهنگ و هنر قم اجرا می شود.

براساس گزارش ، نمایش "بی همه چیز" به عنوان منتخب بیست و دومین جشنواره 
تئاتر استانی قم به نویسندگی و کارگردانی محمد کدخدازاده از چهارشنبه ۲۲ دی ماه 

تا ۹ بهمن ماه هر روز ساعت ۱۹ در تالار فرهنگ و هنر قم اجرا می شود.
در این نمایش فاطمه رمضانی مقدم و محمدکدخدا زاده به عنوان بازیگر حضور دارند 
و از دیگر عوامل این نمایش می توان به احمد شریفی فرد به عنوان مشاور کارگردان و  

امین زارعی به عنوان مدیر تولید و دستیار کارگردان اشاره کرد.
داستان این نمایش درباره دو خانواده است که بر سر رفتن یا ماندن و دفاع از سرزمین 
خود در تکاپو هستند. علاقمندان برای دیدن نمایش می توانند با مراجعه به سایت 

bilitama.com نسبت به خرید بلیط اقدام کنند.

آنچنان برنامه ریزی کرده بودند که بقول خودشان 
همه را انگشت به دهن کنند، ابراز محبتشان نه تنها 
در خانه بلکه در جمع دوستان و فامیل نیز باید وجود 
داشته باشد، از بیان کلمات محبت آمیز دریغ نکرده و 

عشق واقعی شان را به هم ابراز کنند.
 کمتر از یکسال از ازدواج شان گذشته بود اما دیگر 
زندگی محبت آمیز قبلی از مسیر همیشگی خارج و 
جر و بحث های طولانی و با دلیل و بی دلیل جای 
آن حرف های عاشقانه را گرفته بود، اعتمادشان به 
هم کم و دیگر آن شور و شوق ابتدای زندگی به چشم 

نمی خورد.
بخاطر کوچکترین مساله مشاجره شان آنقدر بالا 
می گرفت که به فحش و تنش کشیده می شد، هیچ 
کدام به احترام دیگری کوتاه نمی آمد و دیگر از آن 
حرف ها و محبت های عاشقانه، ۲ نفره غذا خوردن 
ها، قدم زدن های عاشقانه و بی مناسبت برای هم 

کادو خریدن خبری نبود.
رفتن محل کار و برگشتن به خانه و انجام کارهای 
روزمره، ساعت ها غرق شدن در فضای مجازی و در 
نهایت صحبت اندک پیرامون مسایل معمولی زندگی 
مجموع مهمترین کارهایی است که در طول ۲4 
ساعت شبانه روز با هم دارند، نه برنامه تفریحی، نه 

پیاده روی و نه با هم بیرون و خرید رفتن.
از  برخی  در  امروزه  هایی  زندگی  چنین  نظیر 
که  گرمی  های  زندگی  است،  مشهود  ها  خانواده 
ابتدا با عاطفه و محبت زوج ها همراه است اما رفته 
رفته به سردی روابط گرایش پیدا می کند بطوریکه 
با پدیده ای جدید مواجه می شود که  زندگیشان 

کارشناساسان آنرا طلاق عاطفی نام می گذارند.
طلاق عاطفی به پدیده ای گفته می شود که زوج 
ها در واقع تنها اسمشان در شناسنامه یکدیگر است، 
به اجبار با هم زندگی کرده، با وجود زندگی زیر یک 
سقف، اما دور از هم هستند، ارتباط عاطفیشان قطع 

و به نوعی به اجبار با هم زندگی می کنند.
طلاق عاطفی در زندگی این زوج ها ایجاد شده و 
بیشتر مواقع بخاطر ترس از آبرو و بچه ها تن به ادامه 
زندگی می دهند و به عقیده بسیاری از کارشناسان 
این شیوه یکی از خطرناک ترین طلاق هاست که 

ممکن است به طلاق ثبتی منجر شود.
استفاده  خانه،  از  بیرون  ها  زوج  زیاد  کردن  کار 
بیش از حد از شبکه های اجتماعی، عدم شناخت 
کامل زوج ها از هم، نداشتن تفاهم، عدم مهارت 
های زندگی و ابراز محبت نکردن زوج ها به یکدیگر 
عقیده  به  که  است  عواملی  ترین  مهم  جمله  از 
کارشناسان موجب کوچ عاطفه و محبت از زندگی 

برخی زوج ها می شود.
طلاق عاطفی چیست و چرا زوج ها به این نوع 

طلاق دچار می شوند
اجتماعی  های  آسیب  دفتر  مسوول  کارشناس 
اداره کل بهزیستی ایلام در این زمینه معتقد است: 
طلاق را براساس معیارهای مختلف می توان به انواع 
گوناگون تقسیم کرد که طلاق عاطفی یکی از انواع 

آن است.
زهرا عبدالهی افزود: اگر طلاق را گسست رابطه  
عاطفی بین زن و مرد بدانیم، در برخی موارد با وجود 
عدم جدایی زوج ها ولی فاصله گیری عاطفی زن 
و مرد به صورت پنهان باقی می ماند بطوریکه تعداد 
زیادی از زوج ها بدون داشتن تعلق عاطفی به زندگی 

در کنار یکدیگر ادامه می دهند.  
عدم  معنای  به  عاطفی  طلاق  کرد:  اظهار  وی 
معاشرت پذیری و عدم تعلق عاطفی بین زوج هاست 
که به کنار هم بودن و کنش متقابل با یکدیگر در امور 
زندگی تمایلی ندارند و علاوه بر قطع روابط عاطفی، 
تعامل بین زوج ها به سردی می گراید که به زندگی 
های خاموش و فاقد عشق و دوستی تبدیل و اعضای 

آن تنها به زندگی با یکدیگر ادامه می دهند.
رواج طلاق  فرهنگی مسبب  و  فردی  علت های 

عاطفی
عبدالهی با ذکر اینکه علت های مختلف فردی و 
نوع طلاق در خانواده ها می  این  باعث  فرهنگی 
شود، گفت: نحوه انتخاب همسر، میزان شناخت 
زوج ها از هم، نداشتن مهارت های فردی در حل 
تامین  عدم  یکدیگر،  با  وقت  گذران  عدم  مسائل، 
نیازهای عاطفی، نارضایتی جنسی و بی اعتمادی 
می تواند از عواملی باشد که بر طلاق عاطفی تاثیر 

گذار است.
وی اظهار کرد: طلاق عاطفی با انجام اقدام هایی 
قابل کنترل است بطوریکه با راهکارهایی می توان 

عاطفه و محبت بین زوجین به وجود آید.
زمینه  این  در  گام نخست  را  پذیرش همسر  وی 
عنوان کرد و یادآور شد: همسران در طول زندگی 
باید سلیقه های مشترک را حفظ کنند علاوه بر آن 
درباره عوامل فرهنگی که با آن مواجه می شوند به 

توافق برسند.
این دانش آموخته جامعه شناسی کاهش نگرش 
مردسالاری و ایجاد برابری جنسیتی، اطلاع رسانی 
و  فردی  با حقوق  آشنایی  برای  زنان  آگاه سازی  و 
اجتماعی و پیشگیری از ازدواج های تحمیلی را از 
جمله راهکارهایی عنوان کرد که در کاهش و کنترل 

طلاق عاطفی موثر خواهند بود.
خانواده های متاثر از طلاق عاطفی با چه 

مشکلاتی مواجه هستند
عبداللهی به مشکلات خانواده های درگیر طلاق 
عاطفی اشاره کرد و افزود: خانواده هایی که در آنها 
طلاق عاطفی وجود دارد، نسبت به خانواده های 
و  مشکلات  حل  به  قادر  مسائل  بیشتر  در  عادی 

تعارض های خود نیستند.
وی یادآور شد: ارتباط عاطفی اعضای این خانواده 
ها ناکارآمد و مختل است بطوریکه در زمینه تعامل 
نقش ها و عملکرد کلی به طرز ضعیفی عمل می 

کنند.
های  آسیب  دفتر  مسوول  کارشناس  عقیده  به 
طلاق  بروز  ایلام،  بهزیستی  کل  اداره  اجتماعی 
مشکلات  دچار  را  فرزندان  خانواده،  در  عاطفی 
زیاد روحی، روانی کرده و تربیت آنها با چالش های 

بسیاری روبرو خواهد شد بطوریکه کمبود محبت و 
سردی زندگی بر احساس اضطراب و ترس فرزندان 
تاثیر دارد و سلامت روان آنان به مخاطره افتاده و در 

بیشتر مواقع با افت تحصیلی روبرو می شوند.
عبدالهی با ذکر اینکه همیشه والدین یکی از الگوها 
و گروه های مرجع برای فرزندان محسوب می شوند 
چراکه رفتارها در خانواده بیشتر جنبه یادگیری دارد، 
اضافه کرد: در خانواده هایی که دچار طلاق عاطفی 
هستند، این پدیده بدون شک به فرزندان نیز منتقل 
و در زندگی مشترک آینده آنها تاثیر فراوانی خواهد 

گذاشت.
طلاق های ثبتی میزان ناکامی همسران در 

زندگی زناشویی را نشان نمی دهد
یک استاد دانشگاه جامعه شناسی معتقد است: 
عمومی  نهادی  های  نظام  نخستین  از  خانواده 
جهانی است که برای رفع نیازمندی های حیاتی و 
عاطفی انسان و بقای جامعه ضرورت تام دارد چراکه 
مناسب  روابط  اساس  بر  جامعه  در  مناسب  روابط 
در خانواده شکل می گیرد و هر اندازه روابط درون 
خانواده مناسب تر باشد، خانواده و به تبع آن جامعه 

از اثبات و استحکام بیشتری برخوردار است.
طاهره فرازمند افزود: هیچ جامعه ای بدون داشتن 
خانواده سالم نمی تواند ادعای سلامت کند و هیچ 
یک از آسیب های اجتماعی بی تاثیر از خانواده پدید 

نیامده اند.
های  آسیب  مهمترین  از  یکی  را  طلاق  وی 
خانوادگی عنوان و ادامه می دهد: آمار رسمی طلاق 
های ثبتی بطور کامل نشان دهنده میزان ناکامی 
همسران در زندگی زناشویی نیست زیرا در کنار آن 
آماری بزرگتر به طلاق های عاطفی اختصاص دارد 
یعنی به زندگی های خاموش و خانواده های تو خالی  
که زن و مرد در کنار هم به سردی زندگی اما تقاضای 

طلاق قانونی نمی کنند.
طلاق عاطفی چگونه شکل می گیرد

به گفته این استاد جامعه شناسی، طلاق عاطفی 
به سردی رابطه میان زن و شوهر گفته می شود و در 
واقع در این رابطه ضعف ارتباط عاطفی زن و شوهر 
به سردی تمامی روابطی که یک زوج می توانند با هم 
داشته باشند، مانند رابطه روحی، جسمی، عاطفی و 

حتی گفتاری منجر می شود.
فرازمند بیان کرد: وجود این مشکل در یک رابطه 
موجب بی مهری و کم شدن انرژی مثبت در خانواده 
می شود، بطوریکه زوج ها در بیگانگی دنیای یکدیگر 
گم شده و فقط برای هم حکم یک هم خانه که به او 

عادت کرده اند، دارند.
وی گفت: این افراد با فاصله ای که از لحاظ روحی 
و جسمی با یکدیگر دارند، خط قرمزهایی را برای 
خود  خلوت  در  هرکدام  و  کرده  مشخص  همدیگر 

دیگری را متهم می کند.
این استاد دانشگاه تاکید کرد: درک نکردن صحیح 
از رفتار و گفتار یکدیگر، نداشتن شناخت کافی از 
اخلاقی  های  ویژگی  وجود  مقابل،  طرف  روحیه 
نامطلوب در زوج ها، نقش سن و مدت ازدواج، روان 
آزردگی، برون گرایی، تغییر سبک زندگی، خیانت 
معنوی  هوش  فردی،  متغیرهای  ها،  زوج  ذهنی 
و ویژگی های شخصیتی و عاقبت بی علاقگی و 
و همه  به شریک زندگی خود همه  سردی نسبت 
دست به دست هم می دهد تا یک طلاق عاطفی را 

در زندگی زوج ها به وجود آورد.
فرازمند در عین حال یکی دیگر از شاخص های 
مهم که بر کیفیت روابط عاطفی زناشویی اثر می 
گذارد را سیستم های ارزشی و عقیدتی همسران و 
شباهت و تفاوت های باورها و ارزش های آنها عنوان 

می کند.
زندگی زوج هایی که دچار طلاق عاطفی 

هستند، چگونه است؟
فرازمند اظهار کرد: در برخی ازدواج ها که منجر 
به طلاق ثبتی و قانونی نمی شود زندگی ها توخالی 
بوده که فاقد عشق، مصاحبت و دوستی هستند و 
همسران فقط با جریان زندگی خانوادگی پیش رفته 
و زمان را سپری می کنند و اینگونه ارتباط در زندگی 

مشترک را صاحبنظران طلاق عاطفی نامیده اند.
وی ادامه داد: در این زندگی ها زوج ها فقط زیر 
یک سقف زندگی می کنند، در حالیکه ارتباطات بین 
آنها قطع شده یا بدون میل و رضایت است و طلاق 
عاطفی نماد وجود مشکل در ارتباطی سالم و صحیح 

بین زن و شوهر است.
به عقیده این استاد جامعه شناسی، این مشکل 
ارتباطی در سطح خانواده می تواند در جامعه نیز 
شیوع و گسترش یابد و ارتباط انسانی را مختل کند.

طلاق عاطفی از مهمترین مباحث روز در جوامع رو 
به توسعه است

فرازمند با ذکر اینکه طلاق عاطفی از مهمترین 
مباحث روز در جوامع رو به توسعه و یا توسعه یافته 
تطبیق  عدم  از  اعم  مختلفی  دلایل  افزود:  است، 
برآورده  و  خود  زوج  از  اشخاص  قبلی  انتظارهای 
در  متفاوت  الگوی  زندگی،  خلال  در  آن  نشدن 
انتخاب سبک زندگی و عدم وفق یافتن زوج ها با 
الگوهای متعارض یکدیگر، وجود خیانت های آشکار 

و پنهان زوج ها نسبت به یکدیگر و سایر مسایل ریز 
طلاق  ایجاد  دلایل  جمله  از  توان  می  را  درشت  و 

عاطفی نام برد.
وی گفت: این مسائل به دلیل تحول در جوامع 
توانسته نقش  و اخلاقی  تغییرات سریع رفتاری  و 
مهمی را در ایجاد بحران های عاطفی در خانواده ها 
ایجاد کند، این در حالی است که نمود و تجلی طلاق 
عاطفی را کمتر می توان در جوامع سنتی و یا پایبند 

به اصول اخلاقی و دینی مشخص کرد.
شبکه های اجتماعی و کار زیاد از عوامل موثر 

بر طلاق عاطفی
روزمره  زندگی  در  ها  تعامل  شدن  مکانیزه  وی 
توییتر،  نظیر  اجتماعی  نوین  های  شبکه  ورود  و 
دیگر کاهش  از طرف  و  یکسو  از   ... و  اینستاگرام 
زمان در کنار یکدیگر بودن خانواده ها به دلیل زمان 
زیاد اشتغال به کار سبب کاهش ارتباطات روزمره و 
همبسته بین افراد شده که این موارد از مشخصه 
های کاهش درک زوج ها از یکدیگر به دلایلی نظیر 
بی  عاطفی،  و  عاشقانه  احساسات  بروز  کاهش 
حوصلگی و خستگی مفرط از کار، تنوع شبکه های 
ارتباط جمعی و مجازی که می تواند در هر لحظه در 

دسترس قرار داشته شود.
را  عاطفی  طلاق  بروز  در  دیگر  عامل  فرازمند 
شخصیت و ویژگی های شخصیتی افراد عنوان می 
کند بطوریکه در بروز اختلاف ها و ناسازگاری زوج 
ها و نحوه ارتباط آنها با هم شخصیت و ویژگی های 

شخصیتی تاثیر بسزایی دارد.
طلاق عاطفی سالها پیش تر از طلاق رسمی 

رخ می دهد
وی اظهار کرد: طلاق عاطفی و همچنین طلاق 
جنسی _ آمیزشی بیشتر از طلاق رسمی و قانونی 
است که در سال های اخیر رشد بسیار شتابان و 
نگران کننده ای داشته و دارد و در بسیاری از موارد 
خود زوج ها از این مساله که به آن وارد شده اند، 

آگاهی و هوشیاری ندارند.
به عقیده فرازمند، طلاق عاطفی سال ها پیش تر 
از طلاق رسمی و قانونی رخ می دهد و در واقع این 
نوع طلاق زمینه وقوع طلاق ثبتی را فراهم می کند.
طلاق عاطفی جامعه را دچار بی سازمانی می کند

معتقد  نیز  اجتماعی  و  فرهنگی  پژوهشگر  یک 
است: خانواده کانون عشق، عاطفه و احساس بوده 
و یکی از کارکردهای اصلی نهاد خانواده رفع نیازهای 
نتواند  دلیلی  هر  به  خانواده  اگر  و  است  عاطفی 
این کارکرد خود را به درستی ایفا کند، دچار به هم 
ریختگی شده و سکوت و خاموشی جایگزین شور و 

محبت خواهد شد.
خلیل کمربیگی افزود: در جامعه ایرانی و بر اساس 
عوامل مختلف، مساله طلاق، نکوهیده و ناپسند 
محسوب می شود و شدت این ناپسندی در مناطقی 
چون ایلام با ساختارهای ایلی و طایفه ای بیشتر 
خواهد بود بنابراین هرچند بر آن قرارداد ازدواج، مُهر 
طلاق نخورده و در نرخ رسمی طلاق نیاید این مساله 

رخ داده است.
وی بیان کرد: در چنین زندگی هایی زوج ها در زیر 
یک سقف با هم زندگی می کنند اما بین آنها فاصله 

اجتماعی زیادی است.
و  فرهنگی  مسائل  پژوهشگر  این  عقیده  به 
اجتماعی، در چنین جوامعی که ساختار آنها نیز 
مردسالارانه است، زنان ترس بیشتری از رخ دادن 
و  بودن  مطلقه  برچسب  تنهایی،  رسمی،  طلاق 
ده¬ها ترس دیگر داشته و موجب می شود هرچند 
زوج ها برای هم جذابیتی نداشته باشند و شرکای 
زندگی، در زندگی زناشویی احساس شراکتی نمی 
کنند اما این ارتباط غیردوستانه همچنان تداوم دارد.
به گفته کمربیگی، تداوم این ارتباط همراه با بی 
عاطفگی، در سطح کلان جامعه را دچار بی سازمانی 
پدیدآمدن  به  منجر  دیگر  سطوح  در  و  کند  می 

بسیاری از آسیب های اجتماعی دیگر می شود.
وی اظهار کرد: نتایج برخی از تحقیق های صورت 
استان نشان می دهد که همین طلاق  گرفته در 
آسیب ها چون  برخی  بروز  برای  را  زمینه  عاطفی 
خودکشی، اعتیاد، افسردگی و ارتباط فرازناشویی، 
افت  موارد  برخی  در  و  اجتماعی  انزوای  گسترش 

تحصیلی فرزندان فراهم می کند.
نقطه شروع پیشگیری از طلاق عاطفی، در 

نقطه شروع زندگی مشترک است
این پژوهشگر با ذکر اینکه نقطه شروع پیشگیری از 
مساله طلاق عاطفی، در نقطه شروع زندگی مشترک 
است گفت: اگر خشت اول زندگی زناشویی آگاهانه، 
عالمانه و به دور از توهم و تحمیل رخ دهد، از بسیاری 

مسائل و آسیب ها جلوگیری خواهد شد.
از  ازدواج  از  قبل  مرد  و  زن  چنانچه  گفت:  وی 
یکدیگر شناخت لازم و کافی داشته باشند، معیارها 
و شاخص های مشترک بین آنها زیاد و فهم آنها از 
زندگی به هم نزدیک باشد، خانواده همچنان کانون 
اول کج  اگر خشت  اما  بود،  و عاطفه خواهد  مهر 
گذاشته شود، هرچند ممکن است این بنا از لحاظ 
فیزیکی به هم نریزد اما دیگر مامن آسایش و آرامش 

برای هیچ یک از اعضا خانواده نخواهد بود.

زندگی زوج هایی که دچار طلاق عاطفی هستند، چگونه است؟

چرا عاطفه بین زوج ها کوچ می کند؟
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وزیر اقتصاد؛

توافق 25 ساله با چین 
در حال نهایی شدن است

 وزیر اقتصاد گفت: تفاهم نامه ۲۵ ساله ایران و چین باید در هر کدام از بخش ها 
به قراردادهای مشخصی برسد که در ماه های اخیر وزارتخانه های مختلف درگیر 

آن بودند و اکنون در حال نهایی شدن است.
»سید احسان خاندوزی« روز شنبه در حاشیه مراسم امضای تفاهم نامه ساخت 
خط لوله انتقال فرآورده های نفتی از رفسنجان به مشهد، در جمع خبرنگاران 
افزود: همکاری خوبی بین وزارت نفت و وزارت اقتصاد در خصوص تامین مالی 
پروژه های این صنعت در جریان است.  وی ادامه داد: با امضای این تفاهم نامه ها 
نشان می دهیم که تامین مالی پروژه های نفتی که از منابع خارجی دچار تنگنا 
شده بود، از منابع داخلی  همچنان میسر است و با سرعت بیشتر انجام می شود.
خاندوزی با اشاره به اینکه احداث خط لوله تابش، امروز علاوه بر تامین امنیت 
انرژی در شرق، برکات دیگری نیز دارد، گفت: با اجرای این طرح روزانه از تردد 
هزار تانکر جلوگیری شده و در با ضابطه مندشدن انتقال فرآورده ها، قاچاق 
سوخت نیز کاهش خواهد داشت.  وی به تامین مالی پروژه های صنعت نفت 
توسط کنسرسیومی متشکل از بانک های کشور اشاره کرد و افزود: در تلاشیم تا 
در وزارت اقتصاد کاری کنیم تا بانک ها درپشتیبانی از تولید و به ویژه بخش هایی 
که لوکومیتیو اقتصاد به شمار می روند، وارد شوند.  وزیر اقتصاد ادامه داد: این 
تامین مالی هم در توسعه پتروپالایشگاه ها و هم سایر طرح های نفتی انجام 
خواهد شد.  وی گفت: تفاهم نامه ۲۵ ساله ایران و چین باید در هر کدام از 
وزارتخانه های  اخیر  ماه های  در  که  برسد  مشخصی  قرادادهای  به  بخش ها 

مختلف درگیر آن بودند و اکنون در حال نهایی شدن است. 
خاندوزی تاکید کرد: در ماه های آینده نه در سطح کلیات بلکه در بخش های 

مختلف وارد انعقاد قراردادهایی خواهیم شد. 

مدیرعامل شرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران  خبرداد:

آمادگی نیروگاه های برق آبی
 برای تولید 9 هزار مگاوات برق

نیروگاه های  آمادگی  از  ایران،  نیروی  و  مدیرعامل شرکت توسعه منابع آب 
برق آبی برای تولید ۹ هزار مگاوات برق در ۹ ماه باقی مانده از سال آبی در صورت 

نرمال بودن بارش های زمستان خبر داد.
سید حسن رضوی با اشاره به پیش بینی سازمان هواشناسی درخصوص 
بارش های نرمال بصورت برف و باران در زمستان افزود: اگر پیش بینی ها محقق 
شده و اتفاق خاصی مانند بروز سیلاب رخ ندهد نیروگاه های برق آبی تا پایان 

شهریور ۱4۰۱ قادرند تا ۹ هزار مگاوات در ساعت برق تولید کنند.
 وی با اشاره به اینکه توان تولید نیروگاه های برق آبی ۱۲ هزار و ۲۰۰ مگاوات 
است گفت: ما نیروگاه های برق آبی را به نحوی برنامه ریزی کردیم که در سال 
جاری ۲۵ تا ۳۰ درصد نسبت به سال گذشته کمتر تولید برق داشته باشند که 

این به معنای تولید ۹ هزار مگاوات برق در ساعت است. 
مدیرعامل شرکت توسعه منابع آب و نیروی ایران ادامه داد: نیروگاه های برق آبی 
تا ۳۱ شهریور ۱4۰۰ )پایان سال آبی سال گذشته( به دلیل خشکسالی سال ۹۹ 
در مجموع ۳۷ درصد کمتر از مدت مشابه سال گذشته یعنی ۳۱ شهریور ۹۹, 
برق تولید کردند.  رضوی با بیان اینکه کمبود منابع آبی در سد ها مانع از تولید 
برق از نیروگاه های برق آبی بود گفت: در پاییز سال جاری این کمبود تولید ها به 
۵۷ درصد رسید.   وی با اشاره به اینکه بارندگی های اخیر شرایط ذخایر آبی را 
بهتر کرده است افزود: ورود حدود ۲ میلیارد آب به سد های کشور شرایط بحرانی 

نیروگاه های برق آبی را تغییر داده است.

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه (
آگهی مزایده سهم الارث آقای محسن حاج علی فرزند نعمت اله سه دانگ مشاع 
ازششدانگ پلاک ثبتی ۱۲فرعی از یک اصلی بخش ۹ قم شهر دستجرد مربوط به 

پرونده اجرایی شماره کلاسه ۱4۰۰۰۰۰۰۲
به موجب پرونده اجرائی کلاسه فوق له:معصومه سلیمان بیگی،وعلیه:محسن 
پلاک  الارث  سهم  مورخ ۱۳۹۹/۹/۵  ازدواج ۱۲4۸  سند  استناد  به  علی  حاج 
ثبتی۱۲ فرعی ۱ اصلی واقع در شهر دستجرد به شماره ثبت ۱۱۲۶۳ در صفحه 4۸۹ 
دفتر ۹۶ بخش ۹ قم در دفتر املاک ثبت در دفتر املاک ثبت دستجرد به نشانی شهر 
دستجرد سهم الارث محسن حاج علی احدی از ورثه نعمت الله حاج علی به مساحت 

شش دانگ ۹۳/۵۳ متر مربع از طریق مزایده به فروش میرسد.
حدود و مشخصات:اول ۱ متر ۱۰ سانت دیواریست به شارع عام دوم به طول ۱۱ 

متر ۹۰ سانتی متر دیوار به دیوار پلاک ۱۱ فرعی 
شرقا: به طول ۷متر دیواریست به باغچه وقفی پلاک ۱۰فرعی جنوبا:به طول ۱۲ 

متر ۲۰ سانتی متر دیوار به دیوار خانه ۱۳ فرعی 
غربا: بطول ۷ متر ۲۵ سانتی متر دیوار به دیوار شارع عام ۷ متر ۳۰ سانتی متر

محدودیت: یک مورد بازداشت دایم به موجب دستور ۱۱۹۱ مورخ ۱4۰۰/۰۲/۵ 
صادره از واحد اجرای اسناد رسمی خلجستان شهر دستجرد به مبلغ ۱۳۱۰۰۰۰۰۰۰ 
یک میلیاردو سیصدو ده میلیون ریال به نفع خانم معصومه سلیمان بیگی بازداشت 

میباشد.ملک فاقد بیمه میباشد.
عرصه:پلاک مذکور در شهر دستجرد به مساحت ۹۳ متر ۵۳ سانتی متر با حدود 
مشخصات قید شده در سند ثبتی به ارزش ۲ میلیارد ریال نسبت به سهم الارث 

بدهکار پرونده آقای محسن حاج علی
اعیانی: ساختمان قدیمی با سقف تیر کلافی که عرض ان ۷/۵۰ متر محدود به 
کوچه وطول ان حدود ۱۲/۵۰ میباشد ودارای ۲ اتاق با کف اجری با دیوار گچی 

واشپزخانه با بنای قدیمی وفاقد کابینت وابگرمکن وکولر میباشد
مورخه  شنبه  دو  روز  ظهر   ۱۲ الی  صبح   ۹ ساعت  از  مذکور  ملک  مزایده 

۱4۰۰/۱۱/۲۵ در اداره ثبت اسناد واملاک شهر دستجرد انجام می شود.
ریال  پایه۲۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰  مبلغ  از  مذکور  ثبتی  پلاک  ششدانگ  مزایده 
مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  شروع 
به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط 
واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا  شماره 
خریدار  حضور  و  باشد  می   ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و 
به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و 
غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده 
برنده مزایده خواهد بود.در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ 
آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین 
چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در 
صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق 

کتبی اقدام خواهد شد. و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد 
شد..ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و 
عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد. در ضمن فیش واریزی می بایست توسط 

شخص شرکت کننده در مزایده واریز شده باشد.) م الف ۱4۸۷۱(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار ۱۴00/۱0/26

-------------------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه (

از  فرعی  ثبتی ۷۳۸  پلاک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  یک  مزایده  مورد  آگهی 
۲۵4۵اصلی مفروز و مجزا شده از 4۳۳ فرعی از اصلی مذکور،واقع دربخش۰۲قم 

مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱4۱۶ :
شماره  )با   ۱4۰۰۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۱4۱۶ شماره  اجرائی  پرونده  بموجب 
بایگانی۱4۰۰۰۱4۷۶(،متعهد:رضا فدوی صامتی،متعهد له:فاطمه سادات رضوی 
نژاد، مستند سند ازدواج: شماره سند:۱۵۰۲ ،تاریخ سند: ۱۳۷۹/۰4/۱۲ دفترخانه 
صادر کننده:دفترخانه ازدواج شماره ۳ قم، ششدانگ پلاک ثبتی ۷۳۸ فرعی از 
۲۵4۵اصلی مفروز و مجزا شده از4۳۳ فرعی از اصلی مذکور)پلاک ثبتی هفتصدو 
سی وهشت فرعی از دوهزارو پانصدو چهل و پنج اصلی مفروز ومجزی شده از شماره 
چهارصدوسی و سه فرعی(واقع دربخش ۰۲ قم سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 
4۳۵۰۷۳ سری ه سال ۹۸ با شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۲۳۱ 
واقع در:قم-بلوار آزادگان- خیابان چمران شمالی- کوچه ۱۷- پلاک ۱۲متعلق به 
آقای رضا فدوی صامتی که در قبال طلب خانم فاطمه سادات رضوی نژاد بازداشت 

شده است و از طریق مزایده به فروش میرسد:
حدود و مشخصات پلاک ثبتی ۷۳۸ فرعی از ۲۵4۵اصلی،مفروز و مجزا شده از 
4۳۳ فرعی از اصلی مذکور واقع در بخش ۰۲ قم به مساحت ۱۰۷/۸ متر مربع که 

مورد مزایده یک دانگ مشاع از ششدانگ پلاک مذکور می باشد:
شمالا:در دو قسمت اول دیواربدیوار بطول )۲/۰۰( دو متر به شماره سیصدو شصت 
وچهار فرعی از دوهزار و پانصد و چهل و پنج اصلی دوم دیوار بدیوار بطول)۳/۵۰( سه 
متر و پنجاه سانتیمتر به شماره سیصد و شصت و پنج فرعی از دوهزارو پانصد و چهل 

و پنج اصلی
شرقا:دیوار بدیوار بطول )۱۹/۶۰( نوزده متر و شصت سانتیمتر به شماره ششصد 
و هفت فرعی از دو هزار و پانصد و چهل و پنج اصلی جنوبا :درب و دیوار است بطول 

)۵/۵۰( پنج متر و پنجاه سانتیمتر به شارع به عرض هشت متر
غربا:در دو قسمت،اول دیواربه دیوار بطول )۱۸/۶۰( هیجده متر وشصت سانتیمتر 
به شماره سیصد و پنجاه و هفت فرعی از دو هزار و پانصد و چهل و پنج اصلی دوم دیوار 
بدیوار بطول)۱/۰۰( یک متر به شماره چهارصد و سی و یک فرعی از دو هزار و پانصد 

و چهل و پنج اصلی
شماره  دستور  بموجب  دائم  بازداشت  مورد  محدودیت:یک 
۱4۰۰۰۵۸۳۰۰۱۱۰۰۱۷۸۸ مورخ ۱4۰۰/۰4/۱۹ صادره از واحد اجرای اسناد 
رسمی قم به میزان یک دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان به نفع واحد اجرای 
اسناد رسمی قم برای مالکیت رضا فدوی صامتی با سهام بازداشتی ۱ سهم از ۶ 

بازداشت می باشد.
مشخصات مورد مزایده:

ساختمان به صورت شمالی ساز،در سه طبقه زیرزمین،همکف و اول می باشد.

پنجره ها نما فلزی است.در هر سه طبقه دیوار آشپزخانه تا بالا کاشی شده است.

کف پذیرایی و اتاق خواب موزائیک است.هرطبقه دارای یک اتاق خواب می باشد.
راه پله ساختمان در انتهای ساختمان قرار دارد وبه هر سه طبقه دسترسی دارد.این 
ساختمان از کوچه مجاور دارای یک معبر دسترسی به عرض یک متر می باشد که به 
راه پله فوق الذکر می رسد.دیوار پذیرایی زیرزمین به ارتفاع ۱/۲ متر سرامیک شده و 
مابقی ارتفاع دیوار،سفید کاری و کاغذ دیواری شده است.دیوار پذیرایی طبقه همکف 

و اول یک قرنیز ۱۵ سانتی متر شده ومابقی ارتفاع دیوار سفید کاری شده است.
مشخصات اعیانی ها:

نوع سازه:دیوار باربر نوع سقف:طاق ضربی مساحت کار زیر بنا:۲۱۰/۳۰ متر مربع 
مربع مصالح نما:فاقد نماسازی

تعداد طبقات:۳ کاربری اعیای طبق پایان کار:مسکونی قدمت بنا:۲۳ کیفیت 
طراحی معماری:متوسط

سرمایش:کولر آبی و کولر گازی گرمایش:بخاری گازی تاسیسات:آب،برق،گاز 
مصالح کف،موزاییک و سرامیک

خلاصه جواز،پایان کار و گواهی عدم خلافی شهرداری:
کار/عدم  پایان   ۱۳۷۷/۰۸/۲۵ مورخ   ۳/۱۰/۷۰۳ ساختمان:شماره  پروانه 

خلافی:۳/4۰۵۹ مورخ ۱۳۷۸/۰۷/۱۷
پایان  طبق  عرصه  کاربر  مربع  متر  اصلاحی:۱۰۷/۸۰  از  پس  زمین  مساحت 

کار:مسکونی
کاربر اعیانی طبق پایان کار به تفکیک طبقه:مسکونی

وضعیت ملک:
ملک اوقاقی نمی باشد.عرصه دارای اصلاحی نمی باشد.در طرح شهرداری قرار 

ندارد-در اختیار مالک می باشد.
مشخصات عرصه:

وضعیت  در  وضعیت  در  معبر  عرض  عرصه:۱۹/۶  عمق  برعرصه:۵/۵  میزان 
موجود:۸ درصد سطح اشتغال بنا:۶۹/۳۹ موقعیت عرصه:متوسط سمت قرارگیری 
ملک:شمالی کاربری عرصه طبق پایان کار:مسکونی قابلیت کاربری عرصه براساس 

موقعیت محلی:مسکونی
کارشناس رسمی دادگستری نظریه خود را به شرح ذیل اعلام نموده اند:

با بررسی انجام گرفته وبا توجه به موقعیت محلی،مساحت ونوع سند مالکیت ،کیفیت 
و کمیت عرصه واعیانی آن وسایر عوامل موثر در ارزیابی به نظر کارشناس رسمی 
دادگستری،ارزش ششدانگ منزل مورد بازدید به مبلغ )۱۳/۵۵4/۳۰۰/۰۰۰ریال(
از  مشاع  دانگ  یک  بستانکار  طلب  مقدار  ارزش  میزان  و  است  گردیده  ارزیابی 
ششدانگ پلاک ثبتی شماره ۷۵۷ فرعی از ۲۳۰۲ اصلی بخش ۰۲ قم به مبلغ دو 
میلیارد و دویست و پنجاه ونه میلیون و پنجاه هزار ریال )۲/۲۵۹/۰۵۰/۰۰۰ریال( 

برآورد واعلام گردیده است:
اعیان زیرزمین به مساحت ۷۱/۷ متر مربع از قرار هر متر مربع ۱۱/۰۰۰/۰۰۰ریال
اعیان همکف به مساحت ۷4/۸ متر مربع از قرار هر متر مربع ۱۲/۰۰۰/۰۰۰ریال
اعیان طبقه اول به مساحت ۶۳/۸ متر مربع از قرار هر متر مربع ۱۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
حیاط سازی به مساحت ۳۳ متر مربع و انشعابات شامل آب و گاز و برق)سه انشعاب 

تک فاز برق(جمعا به مبلغ4۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
ارزش عرصه :۱۰/۷۸۰/۰۰۰/۰۰۰۰ریال

ارزش اعیانی:۲/۷۷4/۳۰۰/۰۰۰ریال
مزایده یک دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 

۱۲ ظهر روز یکشنبه ۱4۰۰/۱۱/۱۰ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در 
خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک 

بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده ملک مذکور از مبلغ دو میلیاردو دویست و پنجاه و نه میلیون و پنجاه هزار 
ریال )۲/۲۵۹/۰۵۰/۰۰۰(شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد 
شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب 
با شناسه   IR ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ به شماره شبا سپرده ثبت 
واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار 
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به 
حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط 
و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده 
خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره 
تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده خواهد بود.در صورت وجود مبلغ مبلغ مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ 
آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین 
چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در 
صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق 
کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه 
گردد،مزایده روز اداری بعد از تعطیل درهمان محل و ساعت انجام می شود وحقوق 
دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد..ضمنا تنظیم سند انتقال 
اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر 

می باشد. ) م الف ۱4۸۷۲(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار ۱۴00/۱0/26

-------------------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت فرداد مهر نیرو ایرانیان سهامی خاص به شماره ثبت ۱۸4۵۸ 
و شناسه ملی ۱4۰۰۹۹۵۰۷۲۲ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده 
محل  از  شرکت  اصلی  مرکز   : شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات  مورخ ۱4۰۰/۰۷/۱۱ 
قبلی به ادرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله 
دانیال نبی ، کوچه فرزانگان ، بلوار فردوسی ، پلاک -۷۱ ، طبقه همکف کد پستی 
۳۷۱۶۸۱۳۳۵۸ تغییر یافت و ماده 4 اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. اداره 
کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)۱۲۶۱۰۰۵(
-------------------------------------------------

آگهی مفقودی 
سند برگ سبز سواری پراید - تیپ:SX۱۳۱- به رنگ :سفید - مدل ۱۳۹۰ به 
شماره موتور:44۲۷۹۵۸-شاسی : ۱4۱۲۲۹۰۰4۰۰۷۶S - پلاک ۵۳۷ ط ۱۱ 
ایران ۱۶ متعلق به علیرضا اخلاقی به شماره ملی  ۰۰۵۱۰4۶۱۷۲ مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط است.

 مهدی پازوکی معتقد است: »هر شخص حقیقی و حقوقی که درآمد دارد و به 
این واسطه صاحب ثروت می شود، اعم از اینکه بنیاد انقلابی یا مستخدم دولت 
باشد باید مالیات بدهد. اشخاصی هم که از حد مشخص درآمدی پایین تر هستند 
و مشمول مالیات نمی شوند، باید به کمیته امداد معرفی شوند و تحت حمایت قرار 

گیرند.«
»مالیات« اساس قرارگیری روابط اجتماعی بر پایه اقتصاد و توزیع عادلانه ثروت 
است. این گزاره در شرایطی که کشور دچار فرار سرمایه گسترده ای از داخل به فرای 
مرزها شده و ثروت ها در قالب املاک و سایر دارایی های سرمایه ای ذخیره می شوند 
و مجدد در چرخه فرار سرمایه قرار می گیرند، زیر سوال رفته و تا حد زیادی از اعتبار 
ساقط شده است. شرایط تحریم و تنگناهای اقتصادی هم به تشدید این وضعیت 
کمک کرده است. توزیع نامتعادل ثروت و درآمد از همین منظر قابل بررسی است. 
این  در حالی است که مالیات ابتدا متوجه فقرا و افراد کم درآمدی است که سهم 
چندانی هم از مصرف ندارند اما هم مالیات ارزش افزوده را می پردازند و هم مالیات 
حقوق و دستمزد خود را. اما در شرایط برخی اقتصاددان  ها نظر متفاوتی دارند؛ 
مانند »فرشاد مومنی«. وی معتقد است که مالیات ابتدا باید با اولویت ثروت دریافت 
شود و بعد در صورتی که درآمد ناشی از آن پاسخگوی هزینه ها نبود، به ترتیب متوجه 
مصرف و درآمد شود. به هر روی، ثروت جایی است که اقتصاددان ها موافق دست 
گذاشتن بر روی آن هستند. در گفتگو با مهدی پازوکی )اقتصاددان( کاستی های 
اقتصادی ایران در بخش مالیات و حمایت از فقرا و نگرشی که مانع از توسعه نظام 

مالیاتی و تجمیع ثروت  و پنهان کردن آن شده است، را مورد بررسی قرار دادیم.   
سال ها این بحث مطرح می شود که نظام مالیاتی کشور متناسب با نبود شفافیت 
در اقتصاد ایران عمل می کند؛ نظام مالیاتی که ارتباطی با تامین نیازهای کشورِ 
دارای بیش از ۸۰ میلیون نفر جمعیت که حدود ۳۰ درصد آنها زیر خط فقر مطلق 
زندگی می کنند، ندارد. شرایط به گونه ای است که اشخاص حقوق بگیر که سهم 
چندانی هم از مصرف سرانه و افزایش سطح تقاضای کل ندارند، به جای سایرین 
هم از بابت سهم مصرف خود و هم از بابت حقوقی که دریافت می کنند، مالیات 
می  پردازند. در حالی که اقتصاددان ها اعتقاد دارند که مالیات باید مبتنی بر ثروت 
و درآمدهای افراد صاحب نفوذ که بیشترین مصرف را دارند، باشد اما این گروه 
نه متناسب با ثروت و نه متناسب با مصرف خود مالیات نمی دهند و با این کار 
اقتصاد را در تنگنا قرار داده اند. این نوع نظام مالیاتی در شناسایی ثروتمندان با چه 

ضعف هایی ساختاری مواجه است؟ 
با توجه به نبود زیرساخت های شناسایی مودیان مالیاتی، مواجهه مستقیم مودیان 
با ممیزان، نبود یک پایگاه جامع اطلاعاتی متصل به دستگاه ها، نبود اطلاعات 
کافی از میزان مالیات دریافتی از خانه های خالی، نبود بانک اطلاعاتی از املاک 
خریداری شده، شناسایی اشتباه مودیان و... ، حجم فرار مالیاتی در ایران بسیار 
بیشتر از حد انتظار است. در حال حاضر ما به بهشت دلالان و فرارایان مالیاتی 

تبدیل شده ایم اما فرار مالیاتی تنها مشکل نیست چراکه معافیت های مالیاتی با 
حجم بالایی تعریف شده اند. به نظر من برای معافیت مالیاتی، مجلس باید قانون 
وضع کند. بیشتر این معافیت ها تاثیری بر رشد اقتصادی و تسریع سرمایه گذاری 
نداشته اند و حجم بالایی از ثروتی که از طریق واسطه گری در مناطق مشمول 

معافیت شکل می گیرد، به اشکال مختلف از مالیات فرار می کنند.
به عده ای هم شغل می دهند و هم معافیت مالیاتی

 عده ای هستند که مالیات نمی دهند و آن را مانع توسعه می خوانند در شرایطی 
که آنها خود مانع سرمایه گذاری مولد و موجب شکل گرفتن یک تجارت دارای 
مقررات ضد انحصارگرایانه در داخل هستند. این معضل تا چه اندازه جدی است؟   
کلیه معافیت های مالیاتی باید از »فرهنگ مالیاتی« کشور حذف شوند. دلیل 
ندارد که بخش های خیریه، مذهبی و فرهنگی از معافیت استفاده کنند. معافیت 
اینها باید حذف شود و مانند اصناف و بخش های هدف، مالیات بدهند. اینها باید 
فرهنگ مالیات پردازی را ضمیمه فعالیت های اقتصادی خود کنند تا نابرابری توزیع 
ثروت از بین برود. شرایط طوری شده که نهادها و اشخاص مختلف یک شبه، خیریه 
ثبت می کنند تا از پرداخت مالیات فرار کنند. تنها معافیت مالیاتی که باید به صورت 
محدود صورت گیرد، به همان مناطق محروم برمی گردد؛ البته مجلس باید مناطق 
محروم را بازتعریف کند و برای آنها قانون بنویسد. این معافیت هم باید تا سقف زمانی 
خاصی وضع شود و پس از آن به کل برداشته شود. اشخاص حقیقی هم درگیر فرار 
مالیات هستند. شخصی که سابقه ایثارگری دارد و به عنوان استاد دانشگاه فعالیت 
می کند، نباید از معافیت استفاده کند. اشخاصی هم با سهمیه در دانشگاه ها به 
عنوان استاد استخدام شده اند. این عده هم از بابت حقوق دوران اشتغال معاف 
از مالیات هستند و هم اینکه زمان بازنشستگی مانند سایرین و افرادی که در دوران 

اشتغال حقوق و دستمزد پایینی را دریافت می کردند، از مالیات معاف می شوند. 
به نظر می رسد که نبود اعتماد مردم به توانمندی دولت ها در اجرای »حکمرانی 
خوب« که مبنایش شفافیت و مبارزه با فساد است، مانع از شکل گیری فرهنگ 
مالیاتی شده است. مردم می بینند که دولت  ها نه توانسته  اند از حقوق اجتماعی آنها 
حمایت کنند و نه اینکه برایشان رفاهی به ارمغان بیاورند. ازطرفی نهادهایی وجود 
دارند که با وجود دریافت بودجه از دولت در مورد مالیات و عملکرد اقتصادی شان 
از  بدانیم  که  نمی شود  انجام  آنها  از  هم  تفحصی  و  تحقیق  و  نیستند  شفاف 
بابت نگهداری اموال عمومی و کسب ثروت از آنها، چه اندازه »مالیات واقعی« 
پرداخته   اند. به نظر می رسد که همه این موارد بی اعتمادی را  تعمیق کرده است. با 
چنین وضیعتی نظام مالیاتی چگونه می تواند از کاهش سهم فقرا از مصرف در برابر 

صاحبان ثروت و درآمد حمایت کند؟
وزارت اقتصاد و امور دارایی به واسطه قانونی که مجلس وضع می کند باید این 
معافیت ها را جمع کند. این وزارتخانه مسئول تعریف نظام مالیاتی کارآمد است. این 
نظام مالیاتی باید به سیستم بانکی، گمرک و دیگر موارد وصل باشد؛ یعنی اگر یک 

شرکت ایرانی، کالایی را برای انتقال از طریق بندر »روتردام« کشور هلند، ثبت کرد، 
اطلاعاتش باید به صورت »برخط« در سیستم مالیاتی کشور قرار گیرد. کشورهای 
دیگر این راه را رفته اند و ایران باید از تجربیات آنها درس بگیرد و خود را بی  نیاز به این 
تجربیات نداند. دولت که نباید از مراجع داخلی که تخصصی هم ندارند و جنبه های 
حقوقی و اقتصادی مالیات را نمی شناسند برای طراحی نظام مالیاتی مشورت 

بخواهد یا طراحی این کار را به آنها بسپارد!   
درآمدهای مالیاتی دولت ها بیشتر به اعتبار درآمدهای ثابت حقوق بگیران و میزان 
مصرف و سهم ارزش افزوده ای که باز از همین مصرف کننده ی کم درآمد وصول 
می شود، تامین می شود. آیا با چنین رویکردی دولت می تواند از بودجه ۱4۰۱ 

درآمد مدنظر خود را کسب کند؟ 
مالیات مشاغل و اصناف اعم از بوتیک داران، رستوران داران و... در حدود ۶۰ 
درصد مالیاتِ حقوق بگیران ثابت بخش خصوصی و دولتی است! با این رویکرد 
نمی توان درآمدی مالیاتی را از درون بودجه ۱4۰۱ استخراج کرد. باید از کشورهایی 
که نظام مالیاتی خود را بر مبنای دسترسی به تکنولوژی بروز کرد ه اند، این تکنولوژی 
را وارد کنیم. اگر دولت می خواهد در تاریخ ماندگار شود، باید انقلاب تکنولوژی به راه 
بیندازد و این تکنولوژی را ابتدا به در,ن نظام مالیاتی اش ببرد. با روش های سنتی و به 
کارگیری افراد ذی نفع نمی توان تحول ایجاد کرد. دولت به به افراد کارآمد و تحصیل 
کرده، متخصصان تکنولوژی که حتما تجربه توسعه نظام مالیاتی کشورهای دیگر 
را دارند، نیاز دارد. کاری کنیم که ثروت از تیغ مالیات محروم نماند. باید بر روی این 
ثروت تمرکز کرد. در آمریکا، مردم مثالی دارند که گرچه حاوی یک طنز تلخ است 
اما از جدیت دولت ها در پیوند زدن اقتصاد با نظام مالیاتی روایت می کند: از مرگ 
می شود فرار کرد از مالیات نه! این نظام مالیاتی اینقدر کارا و عادلانه است، که انتظار 

نداریم در جامعه مبتنی بر نظم اقتصادی سرمایه داری حاضر باشد.
نظام مالیاتی ایران بر اساس چه اولویت هایی می تواند سر و شکل خود را عادلانه 

آرایش و به رفع فقر کمک کند؟  
ایران یکی از عقب مانده ترین نظام های مالیاتی جهان را دارد. طراحی سیستم 
مالیاتی کارا با استفاده از دانش و علم بشری، ابتدایی ترین مسئله ی »حکمرانی« 
است. در ایران نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی زیر ۷ درصد است؛ در حالی 
که در ترکیه ۲۰ درصد و در کشورهای اسکاندیناوری به ۵۰ درصد هم می رسد. نظام 
مالیاتی که متر و معیار و حد و مرز دارد و هرکس را به اندازه وسعش می شناسد، 
می تواند دست فقرا را هم بگیرد. در کشورهای اسکاندیناوی، به محض اینکه کودک 
در بیمارستان متولد بشود و خانواده اش وسع درآمدی نداشته باشند، تحت حمایت 
قرار می گیرد. در ایران به عده ای هم شغل می دهیم و هم اینکه به واسطه مدارک 
ایثارگری و مسائل دیگر، معافیت مالیاتی. اگر کسی ایثارگر و صاحب درآمد باشد 
باید مالیاتش را هم بپردازد. اگر اینگونه باشد تمام خانواده ها باید یک شهید بدهند، 

تا برابری اتفاق بیفتد. 
گفته می شود که اقتصاد ایران در گذار از تحریم ها چندان با خودش رو راست 
نبوده و به جای تامین نیاز خود از ثروتمندان و افرادی که از مالیات فرار می کنند 
و اعمال مجرمانه را مرتکب می شوند به حقوق  و مزدبگیران فشار وارد می کند. چه 
روش هایی برای دریافت مالیات از ثروتمندان وجود دارد و آنها با چه  راه هایی ثروت  

خود را از مالیات پنهان نگه می دارند؟  
مالیات بر مجموع درآمد، مالیات بر ثروت و ارث، مالیات بر درآمد اتفاقی، مالیات 
بر خرید و فروش و... . اینها مواردی هستند که در هر نظام اقتصادی باید مشمول 
مالیات شوند. برخی کشورها اینقدر حساس هستند که مثلا برای تعویض چند 
قطعه از یک اتوموبیل، بر روی هر قطعه یک مالیات متفاوت دریافت می کنند. مثلا 
اگر ۳ قطعه از اتوموبیل گرانقیمت خود را تعویض کنید، باید مبلغی متناسب با 
قیمت اتومبیل، مالیات بدهید؛ یعنی ۳ مالیات مختلف. اینها در کشورهایی اتفاق 
می افتد که ما آنها را به عنوان کشور دارای دولت اسلامی و نظام اقتصادی اسلامی 

به رسمیت نمی شناسیم؛ در حالی که این رفتارها باید در ایران پیاده شوند.
 همین امروز که در قالب تسهیلات قرض الحسنه پولشویی اتفاق می افتد، 
آیا جلوی آن را گرفتیم تا فرار مالیاتی درست نشود؟ آیا منشا پول های آلوده را 
شناسایی کرده ایم؟ در این کشور خیلی از کارها انجام نمی شود تا ما در جلسات 
دادگاه می شنویم که یکی از وزرای آقای احمدی نژاد، که رئیس هیئت مدیره یکی 
از بانک های مسئول بزرگترین پرونده اقتصادی کشور بود، به عنوان مشاور، همسر 
خود را استخدام و ۳ میلیارد تومان به حساب او واریز می کند. این در حالی است 
که همین امروز بانک سر کوچه شما به ازای هر ۱ میلیارد تومان ماهانه ۱۸ میلیون 
تومان سود می پردازد. اگر خیلی زودتر از اینها تکلیف لوایح مبارزه با پولشویی 
FATF را روشن می کردیم، امروز نظام بانکی دست آویز این افراد برای پنهان کردن 

ثروت هایشان نمی شد و دارا و ندار تکلیف خود را می دانستند.

در گفت وگو با یک اقتصاددان مطرح شد؛

کلیه معافیت های مالیاتی باید حذف شوند
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وحید شمسایی: 

امیدوارم پرسپولیس و استقلال
 به فوتسال بازگردند

سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: به دنبال تغییر نسل در فوتسال هستیم و قطعاً 
تیمداری پرسپولیس و استقلال در فوتسال، اتفاق خوبی خواهد بود.

وحید شمسایی در خصوص انتخابش به عنوان سرمربی جدید تیم ملی فوتسال 
ایران گفت: جلسات متعددی برای پذیرش سرمربیگری تیم ملی فوتسال داشتیم 

و جا دارد به سرمربی قبلی تیم خسته نباشید بگویم.
وی ادامه داد: با ریاست فدراسیون جلسات متعددی داشتیم و به این نتیجه 
رسیدیم باید تیم ملی فوتسال تغییر نسل دهد. ستاره های کنونی تیم به درجه ای 

رسیده اند که باید به فکر حضور بازیکنان جوان باشیم و قطعاً کار دشوار است.
سرمربی تیم ملی فوتسال که با برنامه »انتهای الوند« صحبت می کرد، افزود: 
مربی وقتی وارد مقوله کاری می شود باید هر لحظه منتظر تغییر باشد. هدف 
فدراسیون برنامه ریزی برای حضور در دو جام جهانی است و تغییر نسل دادن زمان 

می خواهد و این اتفاق در سال ۲۰۰۵ نیز رخ داد.
شمسایی درباره دستیاران خود نیز یادآور شد: یک دستیار اسپانیایی به تیم 
اضافه خواهد شد. نظری که بهترین دروازه بان تیم ملی بوده نیز در کنار ما به 

عنوان مربی خواهد بود.
وی تصریح کرد: بازی های لیگ را بررسی می کنیم و بازیکنان جوان را زیر نظر 
خواهیم داشت. قطعاً ۶۰ تا ۷۰ درصد تغییر خواهیم داشت و امیدواریم بتوانیم 
به اهداف خود برسیم. مسابقات مقدماتی آسیا فروردین است و مهرماه بازی های 
نهایی در کویت برگزار می شود و بین این دو تاریخ نیز تلاش می کنیم اردوهای بین 

المللی داشته باشیم.
سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: قول دادن درباره قهرمانی منطقی نیست اما 
آرزوی من فینال جام جهانی است. زمان می خواهد که نسل جدید تغییر اساسی 
داشته باشد و استعداد فوتسال در ایران بسیار زیاد است. اگر سن این نسل طوری 

بود که همراهی کنند قطعاً می توانستیم به فینال -جام جهانی- برسیم.
شمسایی افزود: تیم داری پرسپولیس و استقلال در فوتسال بسیار موثر است و 
سپاهان فعالیت را در این زمینه شروع کرده است. در گذشته این دو تیم در فوتسال 
حضور داشتند و با برنامه ریزی می توان دوباره شاهد حضور دوباره پرسپولیس و 

استقلال در فوتسال باشیم.

سرمربی تیم ملی فوتبال بانوان: 

شخصیت دیگری از زنان
 در هند خواهید دید

سرمربی تیم ملی فوتبال بانوان گفت: ای کاش ۹۰ دقیقه بازی ایران با هند، 
چین و چین تایپه را ببینید که فوتبال دختران برای پرچم ایران، کشور و فدراسیون 

چه کار می کنند.
مریم ایراندوست، سرمربی تیم ملی فوتبال زنان در مراسم بدرقه تیم ملی به جام 
ملت ها گفت: این یک رویا برای من بود وقتی همیشه می دیدم از فوتبال مردان 
حمایت می شود و به خوبی بدرقه می شود، همیشه ته دلم می گفتم ای کاش 
ورزش زنان هم این حمایت را داشته باشد. امروز این اتفاق، باعث خرسندی 

دختران تیم ما بود.
او در مورد امکاناتی که فدراسیون برای تیم ملی در نظر گرفته بیان کرد: مهمترین 
چیزی که تیم ما الان دارند، امید است و این امید را فدراسیون فوتبال عزیزی خادم 
و موسوی در وجودشان نهادینه کرده است. من همیشه دغدغه برابری داشتم و 
برای رفع تبعیض جنسیتی تلاش کردم. در این هشت ماه که با فدراسیون آقای 
عزیزی همکاری کرده ام تا الان این شرایط را ندیده ام. ما قبلا به اردو می آمدیم و 
اولویت استفاده از زمین های ۱، ۲ و حتی چمن مصنوعی با مردان بود و حتی در 
تیم جوانان دو روز مجبور شدیم در خوابگاه بمانیم چون زمین نداشتیم. روز اول که 
آمدم حرف از قرارداد نزدم و فقط دو چیز خواستم. اول اینکه تیم ملی در خوابگاه 
نباشد و مثل مردان در هتل اسکان داده شود و دوم اینکه مثل لباس مردان به زنان 

هم لباس بدهند. خوشحالم که وعده نبود.
او افزود: در دو ماه اخیر از ۳۰۰۰ دختر از سراسر ایران استعدایابی شده و این 

شگفت انگیز است و امید را در دل دختران ورزشکار زنده می کند.
ایراندوست با بیان اینکه فدراسیون های دیگر باید از فدراسیون فوتبال الگو 
برداری کنند، ادامه داد: ورزش زنان فقط به فوتبال اختصاص پیدا نمی کند. 
باور کنید اگر حمایت و برابری باشد، دخترانتان در میادین بین المللی، آسیایی، 

المپیک افتخار آفرینی می کنند.
سرمربی تیم ملی در پایان گفت: این قول را از طرف تمام بازیکنانم می دهم 
که شخصیت دیگری را در زمین فوتبال می بینید. ای کاش که ۹۰ دقیقه بازی 
ایران با هند، چین و چین تایپه را ببینید که فوتبال دخترانتان برای پرچم، کشور و 

فدراسیون چه کار می کنند.

رییس هیات کشتی استان قم :

فرنگی کاران برتر قم مشخص شدند
مسابقات  فرنگی کار  برتر  نوجوانان  گفت:  قم  استان  کشتی  هیات  رییس 

دانش آموزی قم گرامیداشت شهید »علی بدنی« معرفی شدند.
هادی علیایی  اظهارداشت :این مسابقات روز جمعه با حضور ۵۸ کشتی گیر از 
سه باشگاه برگزار و با قهرمانی تیم خانه کشتی شامگاه جمعه به کار خود پایان داد.

وی ادامه داد: در وزن 4۵ کیلوگرم این رقابت ها علیرضا مولائی و در وزن 4۸ 
کیلوگرم نیز محمدجواد طالبی هر دو از خانه کشتی به مقام قهرمانی رسیدند.

رییس هیات کشتی قم ادامه داد: در اوزان ۵۱، ۵۵ و ۶۰ کیلوگرم نیز  امیراحسان  
شکرپور، امیرمهدی سعیدی نوا و مهدی صالحی هر سه از تیم خانه کشتی در 

جایگاه نخست قرار گرفتند.
علیایی با اشاره به یکه تازی کشتی گیران خانه کشتی قم در این رقابت ها، ادامه 
داد: در اوزان ۶۵،۷۱،۸۰،۹۲، و ۱۱۰ کیلوگرم نیز به ترتیب ابوالفضل رسولی،علی 
جباری، امیرحسین نعمت زاده ، علیرضا عزیزی وابوالفضل عطائی از خانه کشتی 

با غلبه بر حریفان عنوان قهرمانی را بدست آوردند.
رییس هیات کشتی استان قم در پایان بیان کرد: رقابت های قهرمانی کشور 
نوجوانان فرنگی کار ایران دهه سوم بهمن ماه سالجاری به میزبانی شهر مشهد 

برگزار می شود.

درخشش بانوان قمی در مسابقات 
پاراتیراندازی قهرمانی کشور

تیم پاراتیراندازی بانوان استان قم در مسابقات پاراتیراندازی قهرمانی بانوان 
معلول کشور خوش درخشید.

براساس این گزارش ،در این دوره از مسابقات که به مدت ۳ روز به میزبانی 
فدراسیون ورزش های جانبازان و معلولین در استان تهران برگزار شد، زهرا بازیار در 
رشته تپانچه با امتیاز ۵۳۶ توانست به مدال نقره و جایگاه دوم مسابقات دست یابد.

در این رشته فاطمه فهیمی در بخش بزرگسالان با امتیاز ۵۲۶ و تنها با یک امتیاز 
اختلاف از رسیدن به فینال باز ماند، ولی در بین ورزشکاران استان در کلاس خود 

بالاترین رکورد را ثبت 
کرد.  تیم قم در رشته 
توانست  نیز  تفنگ 
تیمی  دوم  مقام  به 
مسابقات دست یابد. 
مسابقات  این  در 
زهرا  عسگری،  زهرا 
کریمی و فرشته چتر 
به  توانستند  عنبری 
دست   4  R کلاس 

یابند.  

پیشکسوت فوتبال ایران نسبت به حذف استقلال و پرسپولیس از رقابت های 
لیگ قهرمانان آسیا واکنش نشان داد.

حسین کلانی، پیشکسوت فوتبال ایران صبح  روز شنبه در مراسم بدرقه تیم 
ملی فوتبال زنان به جام ملت های آسیا گفت: این یک رویداد جدید برای فوتبال 
ماست. الان این تیم، نماینده بانوان ما در آسیاست. کشور ما در شرایطی است که 
درباره این مسائل صحبت نمی شود. وقتی بازیکنان ما به این رویداد بروند، تمام 
دنیا آن را بازنمایی می کند و امیدوارم برخی افراد کوته فکر که توجهی به فوتبال 
بانوان نمی کنند، متوجه مشکلاتی که در این زمینه هست، بشوند. بانوان  ما 
بسیار در کشور درخشان بوده اند و در ۸ سال جنگ تحمیلی می توانید آن را کاملا 
مشاهده کنید. در بیماری کرونا، خانم های پرستار ما خیلی فداکاری کردند اما به 
آن ها بی توجهی می شود و نباید با کوته نظری خودمان آن ها را نادیده بگیریم. آن ها 
مکمل زندگی ما هستند و بزرگ تر از همه چیز هستند. این رویداد می تواند قدم 

مثبتی باشد تا قدر بانوان ما بیشتر دانسته شود. ما در سنی که باشیم، این بانوان 
هستند که می توانند به داد ما برسند.

او ادامه داد: من وقتی در آمریکا زندگی می کنم، متوجه می شوم که در بیشتر 
ارگان ها و دانشگاه های آمریکایی، از افراد و کاشفان ایرانی استفاده می شود. این 
باعث افتخار ماست اما از آن ها یاد نمی شود. مریم میرزاخانی یک استثنا بود که از 
او یاد شد اما امثال میرزاخانی ها خیلی وجود دارد. نقشی که بانوان ما در کارهای 
اجتماعی دارند بسیار قابل توجه است. نباید کسانی که هیچ درکی نسبت به این 

مساله ندارند، برای خانم ها تعیین تکلیف کنند. خانم ها سرور خانواده هستند.
کلانی درباره حذف استقلال و پرسپولیس از رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 
گفت: اگر این دو تیم حذف نشوند، فیفا فوتبال ما را تعلیق می کند. الان افرادی 
هستند که راستگو هستند و افتخار می کنند که گزارش دادند که تیم های ما 
به این علت نمی توانند در مسابقات شرکت کنند. شما وقتی در جنگ شرکت 

می کنید، دشمن خود را شکست می دهید. ما الان با دنیا در جنگ هستیم ولی 
الان به خاطر راستگویی، دو تیمی که میلیون ها هوادار دارند، باید حذف کنیم؟ 
شما خیلی بی جا کردید که راست گفتید! شما در حدی نیستید که بخواهید 
راستگویی و دروغ گویی را ترویج کنید. ما می دانیم برخی از این افراد چه کاره 

هستند اما نمی توان بیان کرد.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس درباره انتخاب مدیرعامل جدید این باشگاه 
گفت: من خیلی ساده گفتم ایشان مورد تایید بنده نیستند، چون کارنامه ایشان 
درخشان نیست. شخصیتی باید در جایگاه مدیرعاملی پرسپولیس باشد که از 
سابقه خوبی برخوردار باشد. من از آقای وزیر خواهش کردم که رزومه ایشان را 
برملا کند. ممکن است من اشتباه کنم اما ایشان مورد تایید من نیست. مسائل 
مملکت و مسائل باشگاه در اولویت زندگی من قرار دارد و از هیچ کسی هم ترس 

ندارم.

واکنش کلانی به حذف سرخابی ها از آسیا؛

بی جا کردید که راست گفتید

نماینده قم از سد رعد پدافندهوایی تهران گذشت؛

تداوم صدرنشینی شیمیدر قم در مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال
 شیمیدر قم در مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال کشور با نتیجه ۸۹ بر ۷۳ از سد تیم رعد پدافندهوایی تهران گذشت تا صدرنشینی 
خود را تثبیت کند. به گزارش هیات بسکتبال قم، در ادامه بازی های مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال کشور عصرروز شنبه شیمیدر 
قم در یک بازی سخت و نفس گیر رعد پدافند هوایی را زمین گیر کرد. تیم بسکتبال شیمیدر قم در مرحله دوم لیگ برتر، با کسب 
دومین پیروزی متوالی این مرحله 4 امتیازی شد و صدرنشینی خود در جدول گروه را حفظ کرد. بلندقامتان شیمیدر قم در بازی 

اول خود از مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال کشور با نتیجه ۸۳ بر ۶۳ از سد نیروی زمینی تهران گذشته بودند.
شیمیدر قم در سومین بازی از مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال جمعه اول بهمن ماه در سالن آزادی تهران با نظم آوران سیرجان 
مسابقه می دهد. تیم بسکتبال شیمیدر قم در گروه E این رقابت ها با تیم های نظم آوران سیرجان، رعد پدافند هوایی تهران و 

نیروی زمینی به رقابت خواهد پرداخت.
تیم های حاضر در این مرحله به صورت رفت و برگشت در برابر یکدیگر صف آرایی خواهند کرد.

گفت و گو / رضا ملکی 
درعلم مدیریت همواره مدیرانی حرف اول رادرمجموعه خود می زنند که 
صاحب تدبیر،هوش بالا وتخصص باشند ودراین رهگذر مجموعه آنان همواره 

درصدر وقابل ستایش بوده اند.
مسیرهای سقوط را می توان درمدیران بی کفایت وبی لیاقت جستجو کرد که 
بدون تخصص وکاردانی صاحب مسند گردیده وبا بی درایتی خود مجموعه خود 

را به چالش می کشند.
ما از ورزش می نویسیم وبه دنبال مدیرانی هستیم که با حضور شایسته خود 
دربدنه ورزش همواره صاحب افتخار وموفقیت بوده اند ودراین راستا جمع 

ورزشکاران از حضور این مدیر لایق بهره مند شده اند.
تلفیق علم ،صنعت و ورزش مقوله ای است که می توان به آن پرداخت وبه 
دنبال مدیرانی بود که درکنار حضور پرافتخار خود در صنعت به ورزش هم عشق 
ورزیده اند وهمواره براین باور بوده اند که با نگاهی درست بتوانند درمسیر 

ورزشی هم موفق وپویا باشند.
درنگاه خود به دنبال مدیری بودم که این شایستگی در وجود او جمع باشد 
ودریک نگاه درافکارم دکتر عالمی رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه 
ومدیر موفق و شایسته برند تشک وگال آمد تا با هماهنگی با سرهنگ بنائیان از 
مدیران شایسته شهرک صنعتی شکوهیه بتوانم ساعتی چند از صحبتهای دکتر 

عالمی استفاده کرده وآنها را به روی کاغذ بیاورم.
برخورد شایسته ومتواضعانه دکتر حمید رضا عالمی بیش از هرچیز دیگری به 
چشم آمد ودرصحبت یکساعت ونیمه با وی از هردری صحبت شد تا حاصل این 
گفتگو که بسیار شیرین وجای تعمق بسیار دارد دراختیار شما عزیزان قرار گیرد.

باید مدیران درقبال ورزش وجوانان پاسخگو باشند
دکتر عالمی ابتدای صحبت خود لیاقت و تخصص داشتن را شرط اصلی 
قبول مسئولیت در هرکاری بویژه پست های بالای  مدیریتی عنوان کرد وگفت 
:مقوله ورزش ونگاه به جوانان برومند سرزمینم آن چیزی است که مورد دغدغه 

فراوان من میباشد.
در  بسیاری  چالشهای  میبینم  که  دارم  قرار  بسیار  رنج  :در  داد  ادامه  وی 
ورزشهای متعدد وجود دارد که با اندکی توجه ومدیریت درست می توان از این 

چالشها عبور کرد.
رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه قم افزود :وقتی ناهنجاریهای 
موجود را می بینم وقتی مدیریتهای غلط حاکم بر ورزش را مشاهده می نمایی 

آنگاه باید به دنبال جواب این سوال باشی که آیا با ادامه این روند میتوانیم در 
ورزش موفق باشیم.

دکترعالمی  تصریح کرد :به عقیده من مدیران می بایست درقبال ورزش 
وجوانان پاسخگو باشند متاسفانه مدیران ورزشی ما اغلب از دنیای سیاست وارد 

ورزش شده اند واین مورد همواره با چالش روبرو شده است.
وی بابیان اینکه درفوتبال با جابجائی مدیران بسیار درطول سالها هنوز اندرخم 
یک کوچه قرار داریم گفت:وقتی مدیری فوتبالی نبود پس اطلاعات کافی و 
وافی از این ورزش  ندارد ، نمی تواند بدرستی درک نماید وبا تصمیمات ناصحیح 
وعدم تفکر درست باشگاه تحت فرماندهی خود را با چالش بسیاری روبرو می 
، نمونه آن عقد قراردادهای بسیار بالا با فوتبالیستهای بی کفایت خارجی بود 
که به بدنه تیمها اضافه شدند ودرآخر بدون حتی یک دقیقه بازی کردن و اخراج 

وشکایت بازیکن درفیفا میلیاردها تومان متحمل خسارت شدیم تا هیچ پاسخی 
هم از جائی شنیده نگردد.

رفاقت مدیریتی بین مدیران صنعت و ورزش قم صورت نگرفته است 
دکتر عالمی به اینجای صحبتهای خود که میرسد با تاسف بسیار مطالبی را 

عنوان می نماید که دل را به درد می آورد.
او می گوید با تعاملی که مدیران ورزشی کاشان وتهران با ما دارند منابع مالی 
بسیار خوبی به رشته های مختلف ورزشی ین شهرها از طرف شهرک صنعتی 

شکوهیه انجام گردیده است .
دکتر عالمی وقتی با پرسش من که آیا این ظرفیت برای شهر مقدس قم بوجود 
نیامده که این منابع به قم تزریق شود. وی می گوید متاسفانه درقم مدیرانی 
ندیدیم که بتوانیم با آنها راه تعامل درست را پیدا کنیم اندیشه های متفاوتی 
داشتند که بااندیشه های ما همسو نبود واگر این رفاقت مدیریتی بین مدیران 
صنعت و ورزش قم صورت می پذیرفت شما شاهد بودید که میلیاردها تومان 
کمک به ورزش قم ترزیق می شد وفوتبال اولین رشته ای بود که می توانست از 

این موهبت بهره مند باشد .
از دکتر می خواهم نگاه بهتری به ورزش قم وجوانان عاشق به ورزش ولایت 
از طرف وی  ومدیران شایسته شهرک صنعتی شکوهیه انجام گیرد که وی 
درپاسخ به پرسش من تنها مسیر رسیدن به تعاملی شایسته ودرست را در نوع 
نگاه مدیران ورزشی دانست که منفعت رشته ورزشی خود وتوجه به جوانان را 
مدنظر داشته باشند و وقتی حرکتی از سوی این عزیزان انجام نمی گیرد آیا ما 

باید دنبال این مورد باشیم.
سرهنگ بنائیان که خود از بزرگان قدیمی ورزش ولایت می باشند نیز درتائید 
گفته های دکتر عالمی فضای تعامل رادرقم بین مدیران خوب توصیف نکرد 
وایجاد شکاف وعدم همدلی میان خانواده ورزش را از جمله مواردی دانست که 

ورزش قم همواره با آنان روبرو بوده ودرجایگاه واقعی خود در کشور قرار ندارد.
با  که  خورده  بسیار  تاسف  ودردل  رسیم  می  عزیز  دو  صحبتهای  پایان  به 
وجود داشتن مدیرانی عاشق ورزش که دلشان برای تعالی ورزش این مرز و 
بوم وشهرشان می تپد با رفتارهایمان وعملکرد غلطمان هیچ انگیزه ای برای 
کمک به ورزش را برای آنان فراهم نمی آوریم واین داستان فعلی حاکم بر فضای 
مدیریتی ورزش ماست که در بسیاری از استانهای ایران درحال انجام است و 
باعث فاصله گرفتن مدیران عاشق دنیای صنعت جهت یاری رساندن به ورزش 

گردیده اند.

دکترعالمی رئیس هیئت مدیره شهرک صنعتی شکوهیه قم:

با عدم تعامل مدیران ورزشی قم منابع مالی ما به کاشان وتهران تزریق می شود!

رییس فدراسیون فوتبال گفت: فدراسیون فوتبال  بی نظمی و بی 
اخلاقی را برنمی تابد. فوتبال جایی است که  باید اسطوره سازی 
شود. ستاره بی اخلاق و بی نظم هیچ دردی دوا نمی کند و به درد 

خودش هم نمی خورد.
»شهاب الدین عزیزی خادم« در حاشیه مراسم بدرقه تیم فوتبال 
زنان اعزامی به جام ملت های آسیا اظهار کرد: مراسم بدرقه تیم ملی 
فوتبال را به فال نیک می گیریم و سربلندیم که دختران ایرانی به جام 
ملت ها صعود کردند. با مرور این چند ماه گذشته فدراسیون به هر 
دلیلی مشکلات و موانع را برداشت و برای توسعه فوتبال کشور اراده 
شکل گرفت و وظیفه ذاتی و حرفه ای ما بود تا از تیم ملی فوتبال 
زنان حمایت کنیم. دختران شایسته ایران در جام ملت ها اگر نتیجه 
نگیرند خدشه ای به جایگاه فوتبال زنان وارد نمی شود و از همه 
دختران شایسته می خواهم تا بدون استرس به مسابقات بروند و اگر 

نتیجه نگیرند قدرتمندتر از قبل از آن ها حمایت می کنیم. 
وی ادامه داد: در ١١ ماه گذشته براساس وظیفه ذاتی و با نگاه 
حرفه ای فضا را به فوتبال مردان نزدیک کنیم چه در حوزه لباس و 
هتل و پرواز اختصاصی و اردوهای برگزار شده ما تقریبا برابری را 
رعایت کردیم و امری بی سابقه بود. این توسعه همه جانبه است و 

باید به امنیت و همبستگی کمک کنیم. رییس فدراسیون فوتبال 
این را هم گفت: نگاه ما استفاده از تمامی ظرفیت ها در کشور 
است. مهم ترین ممیزی برای هر سازمانی عملکرد آن است و وظیفه 
خودمان می دانیم در این راستا قدم برداریم. امروز نه تنها امکانات 
جور شد بلکه زنان بی سابقه ترین صعود به جام ملت ها را داشتند و 
به آنها  افتخار می کنم. امیدوارم با همکاری و کنار هم بودن مسیر 
باز می شود اما با توطئه کسی راه به جایی نمی برد. این اتفاق با 
سریع ترین صعود تیم ملی فوتبال به جام جهانی تقارن یافته است. 
عزیزی خادم با اشاره به استعدادیابی فدراسیون در بخش زنان 
گفت: امروز تفاوت را در حرکت به سمت توسعه فوتبال می بینید. 
استعدادیابی در حوزه زنان بسیار سنگین بود. در حوزه زنان سه 
هزار نفر دیده شدند. امیدوارم بحث اساسنامه که مبحث مهمی 
است، زودتر به دلیل زمان کمی که وجود دارد بخاطر تعهدی که 
داده شده انحام شود. امیدوارم در چند روز آینده شاهد برطرف 
شدن این مشکل باشیم. با نمایندگان مجلس صحبت شده و رییس 

مجلس دستور ویژه برای اساسنامه داده است.
اتفاقی  نکنیم  صعود  هم  جهانی  جام  به  اگر  کرد:  تاکید  وی 
نمی افتد. فدراسیون فوتبال از تمامی ظرفیت های پیشکسوتان 

استفاده می کند و از تمام ستاره ها استفاده می کنیم.
فوتبال  فدراسیون  کرد:  عنوان  پایان  در  فدراسیون  رییس 
بی نظمی و بی اخلاقی را بر نمی تابد و این فوتبال متعلق به مردم 
و باید اسطوره سازی شود. ستاره بی اخلاق به درد خودش هم 
نمی خورد. خط قرمز ما در برخورد با مسایل ملی و بازیکنان ملی 

است و هر فردی در هر جایگاهی با بی اخلاقی می تواند تیم ملی 
را ترک کند. برخی بقای خود را در بی اخلاقی می دانند و باید 
حرمت، نظم و اخلاق حفظ شود. مساله مهمی که امیدوارم در تیم 
ملی فوتبال مردان و زنان شاهد باشیم. بهترین بازیکن دنیا هم اگر 

بی اخلاق باشد جایی در فوتبال ایران نخواهد داشت.

رییس فدراسیون فوتبال: 

ستاره های بی اخلاق جایی در تیم ملی ندارند

مدیر کمپ تیم های ملی فوتبال گفت: بنظرم هیچ باشگاهی در ایران حرفه ای نیست و تا ابد نمی توانیم به مسوولان 
کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا دروغ بگوییم.

»علیرضا امامی فر« روز شنبه در مراسم بدرقه تیم ملی بانوان در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: مراسمی که فدراسیون 
برگزار کرد حداقل کاری بود که باید انجام می شد. حضور بزرگان فوتبال ایران این نوید را می داد که تفاوتی بین آقایان و 
بانوان نیست. امیدوارم روزی برسد که خانواده ها در ورزشگاه آزادی حضور داشته باشند و این بازیکنان جام قهرمانی را 

بالای سر ببرند. از رئیس فدراسیون تشکر می کنم چراکه تلاش کرد همه خدمات به این تیم ارائه شود.
وی افزود: فدراسیون فوتبال به عنوان متولی این رشته وظیفه خودش را به خوبی انجام می دهد. باشگاه ها باید الگو 

بگیرند و امیدوارم روزی برسد که تفاوت بین آقایان و بانوان نباشد.
مدیر کمپ تیم های ملی در خصوص حذف استقلال و پرسپولیس از آسیا گفت: همه می دانستیم که یک روز این اتفاق 
رخ می دهد. از نظر من هیچ باشگاهی در ایران حرفه ای نیست حتی تیم هایی که مجوز دریافت کردند. ما تا ابد نمی توانیم 

دروغ بگوییم، ذات ورزش حقیقت و لذت بردن است و باید به جای این کارها مدارک را کامل کرد.
بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران در خصوص اینکه آیا تیم کشورمان می تواند از مرحله گروهی جام جهانی ۲۰۲۲ 
صعود کند؟ گفت: عملکرد اسکوچیچ و بازیکنان مشخص است و این نوید را می دهد کار به خوبی انجام شده است. باید 
هدفمان را تغیر بدهیم و بازی هایی ارائه کنیم که به دور بعد صعود کنیم. ما به فوتبال دنیا با این بازیکنان نزدیک شدیم ولی 

امیدوارم بازی های خوبی برای تیم ملی در نظر گرفته شود که این تیم در آینده به موفقیت برسد.

بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: فکر می کنم با ۲ گل از سد عراق بگذریم و راهی جام جهانی ۲۰۲۲ شویم.
رحمان رضایی روز شنبه در حاشیه بدرقه تیم فوتبال زنان ایران درباره بازی  پیش روی تیم ملی فوتبال مردان مقابل عراق، 
اظهار داشت: مسیر خیلی سختی در پیش بود. انشالله بتوانیم با یک بازی خوب و منطقی و بسیار با آرامش و با همبستگی 

که حرف اول را در ورزش های گروهی مثل فوتبال می زند به برتری برسیم و عراق را شکست دهیم.
وی درباره پیش بینی اش از نتیجه مسابقه خاطرنشان کرد: حتی اگر تیم حریف قوی باشد نمی توانم پیش بینی را به سود 

تیم مقابل ایران اعلام کنم اما فکر می کنم با ۲ گل از سد عراق بگذریم.
پیشکسوت فوتبال کشورمان درباره کیفیت پایین رقابت های لیگ برتر بیان داشت: فکر می کنم امسال با توجه به شرایطی 
که تیم ها داشتند محتاطانه بازی کردند و کار تاکتیکی در فاز تدافعی خیلی قوی شده است. مطمئنا این مساله روی گلزنی 
اثر می گذارد. در لیگ های معتبر دنیا مثل انگلیس، اسپانیا، آلمان و ... هر هفته بین ۲۰ تا 4۰ گل رد و بدل می شود 
ولی اینجا کارهای تدافعی در اولویت است و هیجان برای بینندگان کمتر می شود. امیدوارم در نیم فصل دوم نیم نگاهی به 

کارهای تهاجمی داشته باشیم تا آمار گل ها بالاتر برود.
رضایی در پایان درباره حذف سرخابی های پایتخت از لیگ قهرمانان آسیا گفت: سال هاست که فوتبال ما درگیر این 
جریانات بوده و هست و هنوز نتوانستیم خصوصی سازی را انجام دهیم. امیدوارم هر چه سریع تر تصمیمی گرفته شود تا این 
۲ تیم با این عقبه به چنین سرنوشتی مبتلا نشوند. این خیلی حیف است. طرفداران چند ۱۰ میلیونی با حضور تیم های 

محبوبشان قطعا شوق و علاقه بیشتری پیدا می کنند.

علیرضا امامی فر: 

هیچ باشگاهی در ایران حرفه ای نیست
رحمان رضایی : 

با 2 گل عراق را شکست می دهیم
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حشمت الله فلاحت پیشه ؛

»توافق راهبردی ایران و روسیه« بعد از احیای برجام امضا شود
رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی و  سیاست خارجی گفت: 
سفر رئیس جمهور به روسیه برای زنده کردن یکسری مناسبات با 

روس ها قابل دفاع است.
رئیس جمهور  سفر  خصوص  در  پیشه  فلاحت  حشمت الله 
به روسیه در هفته جاری گفت: اعتقادم بر این است در دنیای 
امروز کشورها منع راهبردی برای روابط شان ندارند؛ یعنی به 
عبارتی دنیای امروز دنیایی است که کشورها بر اساس منافع 
ملی شان با هم ارتباط بر قرار می کنند و هیچ منع و حصری برای 

ارتباط  هایشان تعریف نمی کنند. 
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با بیان این که سفر 
آقای رئیسی به روسیه، سفر قابل دفاعی است، خاطر نشان کرد: 
آقای رئیسی می تواند به عنوان رئیس جمهور، یکسری مناسبات 
»توافق  آن ها  مهم ترین   که  دهد  شکل  روس ها  با  را  سازنده 

راهبردی بین ایران و روسیه« است.
وی تاکید کرد: »توافق راهبردی ایران و روسیه« قابل دفاع است 
اما  به شرطی که در شرایط اضطرار این توافق صورت نگیرد؛ چرا 
که ایران به خاطر موضوع برجام با تحریم های ظالمانه روبه رو 
است و نباید این  توافق را در شرایط تحریم نهایی کرد و موافقت 
برای این سند باید هنگامی نهایی شود که برجام احیا شده باشد.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی یادآور شد: به 

هنگام امضای »سند راهبردی ایران و چین« هم مطرح کردم که 
آمدن این سند به مجلس بهتر است بعد از احیای برجام باشد 
و کشور نباید در شرایط اضطراری زیر بار یکسری از توافقات 

راهبردی برود.
فلاحت پییشه با اشاره به این در دنیای امروز کشورها منافع 
اظهار  نمی زنند،  گره  راهبردی  موارد  یکسری  به  را  ملی شان 
داشت: کشورهایی که روابط راهبردی دارند هیچ گونه موانعی 
برای این روابط ایجاد نمی کنند، ایران هم نباید مناسبات خودش 
نباید کاملا  از سوی دیگر هم   البته  به شرق کند.  را محدود 
وابسته به غرب باشد، بلکه باید بر اساس منافع با شرق و غرب  
و کشورهای در حال توسعه به ویژه با همسایگان مناسبات خاص 
خودش را شکل دهد و در این قالب هم سیاست خودش را پیش 

ببرد.
وی تاکید کرد: طبیعتا شأن و جایگاه ایران  به گونه ای نیست 
که مناسباتش با غرب وابسته به نوع مناسباتش با شرق باشد، 

تاکنون این گونه نبوده است و از این به بعد هم نخواهد شد. 
به  رئیس جمهور  تاکید شده سفر  که  این خصوص  در  وی 
روسیه با اهداف اقتصادی انجام می شود و همچنین موضوع 
خرید سوخو از روسیه، گفت: یک کشور می تواند خرید نظامی 
داشته باشد به شرط این که سطح اول و به روز این تجهیزات را 

خریداری کند.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی یادآور شد: تجربه 
هم  نبود؛  خوبی  تجربه  ایران  برای  روسیه  از  اس ۳۰۰  خرید 
تاخیری که روس ها در تحویل داشتند و هم سطح فنی اس ۳۰۰ 
این تجربه را برای ایران رقم زد. درحالی که برخی از متحدان 
آمریکا از روسیه اس 4۰۰ دریافت کردند، روس ها اس ۳۰۰ را 
به سختی به ایران تحویل  دادند. بنابراین اگر قرار است خرید 
نظامی صورت گیرد فرقی هم ندارد از هرجای دنیا، باید  خرید 
در سطح عالی تجهیزات نظامی قابل فروش کشورها باشد.  وی 
در گفت وگو با ایلنا،تصریح کرد: کشورهای تولید کننده سلاح 
در دنیا معمولا سطح اول تولید را برای حوزه منافع دفاع ملی 
خودشان حفظ می کنند و برای برخی دیگر امکان فروش دارند. 
اگر ایران قرار است خریدی داشته باشد باید بالاترین را خریداری 
کند. البته باید یادمان باشد با خرید هر تجهیزات نظامی باید 
انتقال مهندسی و تجربی در حوزه نگهداری و مهندسی هم 

صورت گیرد.
فلاحت پیشه افزود: سفر رئیس جمهور به روسیه  سفری در 
دیپلماتیک  و  اقتصادی  دفاعی،  جمله  از  مختلف  حوزه های 
خواهد بود که بسیار موثر است، منتها امیدوارم منافع اقتصادی 

لازم را برای ایران داشته باشد.

هیچ کشوری  به ایران برای بالا بردن توان چانه زنی اش 
کمک نکرد 

وی با اشاره به این که ایران در حال احیای برجام است، یادآور 
شد: درحالی که ایران برای حیای برجام در حال گفت وگو است، 
یکسری طرح های شعاری را از سوی نمایندگان مجلس یازدهم 
آن ها  نیست؛  سازگار  مذاکرات  روند  با  که  می کنیم  مشاهده 
طرح هایی مثل تنبیه و تشویق کشورها بعد از احیای برجام را 
بگیرد  برجام صورت  احیای  اگر  که  مطرح می کنند درحالی 
باید بدون مقدمه ایران به سمت تنوع فعالیت های اقتصادی 
قدم بردارد نه این که کشور را فقط به یک بخشی از دنیا وصل 
کنیم. همگان مشاهده کردیم حتی روسیه هم حاضر نشد در 
زمان تحریم به ایران برای فروش ۱۰۰ هزار بشکه نفت کمک و 
یا کالاهایی را به ایران بدهد. وی تاکید کرد: همه دستاوردهای 
ایران باعث شده است ما توان چانه داشته باشیم و این توانایی 
مربوط به  خود ایران است؛ نه تنها روس ها بلکه  هیچ کشور 
دیگری در این دستاوردها کمکی به ایران ندادند، بلکه مقاومت 
مردم و دستاورهای فنی و هسته ای کشورمان این توانایی را به 
ما داد . وی در پایان تاکید کرد: هیچ کشوری  به ایران برای بالا 
بردن توان چانه زنی اش کمک نکرد و بر همین بنیاد هم طرف 

ایرانی مذاکره می کند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به سالگرد ارتحال آیت الله هاشمی رفسنجانی گفت: در مقطع 
فعلی حقیقتا خلاء وجودی ایشان برای جامعه احساس می شود و به نظرم نظام و کشور در شرایط کنونی بیش 
از هر زمانی به مشی عقلایی آقای هاشمی نیازمند است.، محمدرضا عارف در نشست مجمع عمومی کانون 
صنفی استادان دانشگاهی ایران که به صورت ترکیبی )حضوری و مجازی( برگزار شد با مرور رویدادهای مهم دی 
ماه به شهادت سرلشگر حاج قاسم سلیمانی اشاره کرد و با گرامیداشت یاد و خاطره این سردار رشید اسلام تاکید 
کرد که چهره های ملی از جمله شهید سلیمانی نباید از سوی یک جریان خاص مصادره شود و این کار بزرگترین 

خیانت به شهدا محسوب می شود.
وی همچنین با یادآوری شهادت جمعی از تشییع کنندگان پیکر حاج قاسم سلیمانی در کرمان برای آنها طلب 

غفران الهی کرد  و بر پیگیری امور خانواده این شهدای عزیز تاکید کرد.
وی با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای حادثه تلخ هواپیمای اوکراینی گفت: زخم این حادثه دردناک تا مدت ها 
بر پیکره جامعه ما  باقی خواهد ماند و متاسفانه اقدام مسئولانه ای هم تاکنون برای جبران این خسارت بزرگ انجام 
نشده است و تاسف بارتر آنکه برخی اظهارنظر افرادی که در این حادثه به نحوی دخیل بودند داغ دل خانواده 

جان باختگان را تازه می کند.
رئیس کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران همچنین در بخش دیگری از سخنان خود با گرامی داشت یاد 
و خاطره مرحوم دکتر رنجبر و مرحوم دکتر پیروی از اعضای شورای مرکزی  این کانون، به نحوه شکل گیری 
کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران در سال ۹۲ اشاره کرد و گفت: کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران 
یک نهاد اجماع ساز در جامعه دانشگاهی است و هدف کلان ما از راه اندازی این نهاد مدنی تعالی نظام علمی 

کشور است.
وی ارتقاء جایگاه اعضای هیات علمی دانشگاه ها را از دیگر اهداف کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران 

برشمرد و خاطرنشان کرد:در گروه های مرجع دانشگاهی در 4 دهه گذشته جایگاه اعضای هیات علمی دانشگاه 
همواره جایگاه مناسبی بوده است، ولی به نظر می رسد برای ارتقاء این جایگاه باید تلاش های بیشتری صورت 

بگیرد.
امروز دانشگاه در جایگاه واقعی خود قرار ندارد

عارف با اظهار نگرانی از مخدوش شدن عزت و کرامت انسانی دانشگاهیان بواسطه نوع برخوردهای صورت 
گرفته با آنها، تاکید کرد: متاسفم که باید بگویم امروز دانشگاه در جایگاه واقعی خود قرار ندارد و عزم و اراده ای 

شکل گرفته که جامعه دانشگاهی و نخبگی کشور در تصمیم سازی امورات جامعه کناره گذاشته شوند.
وی در همین زمینه ادامه داد: امروز کشور با مشکلات و چالش های بسیاری رو به رو است و باور ما این است که 

این چالش ها راه حل دارد و راه حل آن محوریت دانشگاه است.
رئیس کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران با طرح این پرسش که با کدام دانشگاه و با کدام استاد می توان 
مشکلات کشور را حل کرد؟ گفت: دانشگاه چه جایگاهی باید داشته باشد تا وظایف ملی، راهبردی و علمی خود 
را بتواند انجام دهد؟ و استاد دانشگاه در چه شرایطی و چه وضعیتی باید کار کند تا بتواند در خدمت این دانشگاه 

و در خدمت تحقق و اجرایی شدن برنامه های توسعه و پیشرفت کشور باشد؟
وی افزود: دانشگاهی که در اداره خودش نتواند نقش داشته باشد و دانشگاهی که برای امور اولیه اش دیگران 
تصمیم می گیرند و حقوق اولیه خود را در اختیار ندارد چگونه می تواند در جایگاه حل مشکلات کشور قرار 

بگیرد؟
عارف با بیان اینکه کدام استاد می تواند در خدمت دانشگاه مسئولیت پذیر ، نقش آفرین و تصمیم ساز باشد، 
تصریح کرد: استادی که مهمترین دغدغه اش معیشت و ابزار کار است و استادی که عملا ارتباط علمی او با 
محافل علمی و کنفرانس های مهم و موثر بین المللی قطع است می تواند در حل مشکلات و چالشهای کشور 

نقش آفرین باشد؟
وی تصریح کرد: همان کسانی که جز عوامل اصلی تنزل دانشگاه هستند برخورد طلبکارانه با جامعه دانشگاهی 

کشور دارند در حالیکه باید در برابر افکار عمومی پاسخگو باشند که چرا دانشگاه را به این حال و روز انداختند.
رئیس کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران تاکید کرد: ما بر این بارویم که می توانیم با استفاده از ظرفیت 
اعضای کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران و فعال تر شدن واحدهای دانشگاهی کانون و ارتباط مستمر 
و تنگاتنگ با نهادهای مختلف تصمیم گیر نظیر دولت و مجلس شورای اسلامی در این زمینه اقدامات موثر و 
مفیدی انجام دهیم. وی خاطرنشان کرد: اینکه هر سال و در فصل بودجه شایعاتی در مجلس و نهادهای دولتی 
شنیده شود که نتیجه اش بی اعتنایی بیشتر به مسایل دانشگاه و مطالبات بحق استادان و کاهش حقوق غیرقابل 

توجیه آنها است در شان کشور و انقلاب فرهنگی ما نیست.
عارف تاکید کرد: نمی شود از کسی که توقع حل مشکلات و ارائه راهکار و راه حل مناسب برای چالش ها و 
مشکلات داریم مشاهده کنیم که در حل مشکلات اولیه خودش درمانده است. او توانایی حل مشکلات خودش 

را ندارد و دیگران برایش تصمیم گیری می کنند.
وی با تاکید بر اینکه در جامعه ای که منزلت و کرامت استاد دانشگاه نادیده گرفته شود آن جامعه نمی تواند به 
تعالی برسد، از اعضای کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران خواست در تهیه تولید محتوا و گزارش های علمی 

توسط واحدهای کانون فعالانه تر برخود کنند.
رئیس کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران همچنین از مجلس شورای اسلامی خواست  خطای سال 
گذشته خود را در موضوع همسان سازی حقوق اعضای هیات علمی دانشگاه جبران کند و از وزیر علوم نیز 
خواست به وظیفه قانونی خود در این زمینه  و پیگیری اجرای مصوبات هیات های امنا در مورد افزایش فوق 

العاده اعضا هیات علمی عمل کند.

محمدرضاعارف: 
امروز کشور بیش از هر زمانی به مشی عقلایی آقای هاشمی نیازمند است

پایان راند دوم دور هشتم؛

مذاکرات روی ریل پیشرفت 

درحالیکه مذاکرات لغو تحریم ها در وین بر روی ریل پیشرفت قرار گرفته است، 
بر اساس تفاهم انجام شده میان روسای هیأت ها، مذاکره کنندگان ارشد جمهوری 

اسلامی ایران و سه کشور اروپایی عصر جمعه موقتا به پایتخت ها بازگشتند.
مذاکرات لغو تحریم ها روزجمعه با دیدارهای دو جانبه و چندجانبه علی باقری 
مذاکره کننده ارشد کشورمان با انریکه مورا هماهنگ کننده کمیسیون مشترک 

برجام و نمایندگان سه کشور اروپایی در هتل کوبورگ وین ادامه پیدا کرد.
روز جمعه نیز گفت وگوها در دو سطح روسای هیئت ها و کارشناسان ادامه پیدا 
کرد. در همین راستا، رئیس هیئت مذاکره کننده کشورمان رایزنی های فشرده 
دیپلماتیک خود را با انریکه مورا و نمایندگان سه کشور اروپایی با حضور مورا برگزار 

کرد.
روسای  میان  شده  انجام  تفاهمات  براساس  گفت وگوها،  این  انجام  از  پس 
هیئت ها، مذاکره کنندگان ارشد جمهوری اسلامی ایران و سه کشور اروپایی، عصر 
دیروز برای انجام امور مربوط به سمت های سیاسی خود و برخی مشورت ها، موقتا 

به مدت دو روز به پایتخت ها برگشتند.
البته این بازگشت مذاکره کنندگان ارشد موقت به معنای توقف مذاکرات در دور 

هشتم نیست و مذاکرات کارشناسی بدون وقفه ادامه خواهد یافت.
روز پنجشنبه نیز نمایندگان گروه ۱+4، اتحادیه اروپا و آمریکا برای بررسی آخرین 
وضعیت مذاکرات رفع تحریم ها دیدار کردند. میخائیل اولیانوف مذاکره کننده 
ارشد روسیه در توئیتی نوشت: این بار توجه اولیه به نحوه اجرای توافق )احتمالی( 

آتی معطوف شد.
وی با بیان اینکه »ما باید در مورد اینکه چه کسی، چه کاری را چه زمانی در مسیر 
احیای کامل توافق هسته ای انجام خواهد داد، توافق کنیم« تصریح کرد که این 

مسئله کار آسانی نیست.
در همین زمینه یک منبع آگاه اظهار داشت که بسیاری از موارد اختلافی در 
مذاکرات رفع تحریم ها کم شده و هیات ها سرگرم گفت وگو در مورد نحوه اجرا و 

توالی توافق احتمالی هستند.
این منبع که خواست نامش فاش نشود بیان داشت: اکنون در مرحله ای از 
مذاکرات هستیم که در خصوص مسائل دشوار مشغول رایزنی هستیم و اینکه 
چطور می توانیم مسائلی که در اصول توافق شده را به کلمات تبدیل و در سند 

وارد کنیم.
وی خاطر نشان کرد که در مورد رفع تحریم ها و مسائل هسته ای، بسیاری از 
پرانتزها پاک شده و اکنون »به طور فزاینده ای روی ضمیمه سوم در مورد نحوه اجرا 

و توالی )توافق احتمالی( کار می کنیم.«
دیدارهای  محور  و  تمرکز  می رسد،  گوش  به  وین  از  که  اخباری  اساس  بر 
مذاکره کنندگان کشورمان روی موضوع تضمین و راستی آزمایی قرار گرفته است 

تا توافق خوبی که حقوق و منافع ملت ایران هم در آن دیده شود، حاصل شود.
ایران و آمریکا مطالبی را به صورت non-paper  تبادل می کنند که به گفته وزیر 
امور خارجه کشورمان، هم سه کشور اروپایی و هم آمریکا در مطالب و یا پیام هایی 
که از طرف برخی از واسطه ها می فرستند، حرف های خوب می زنند اما در عمل 

هیچ ابتکار عملی را ارائه نمی دهند.
با  مقایسه  در  غربی ها  رفتار  کرد:  خاطرنشان  کشورمان  خارجه  امور  وزیر 
اظهاراتشان مبنی بر اینکه نگران هستیم و عجله داریم، نشان دهنده این است که 

در رفتار و گفتار آنها تعارض وجود دارد و ما امیدواریم که از این مرحله عبور کنیم.
امیرعبداللهیان در پایان خاطرنشان کرد: مایلم با صدای بلند اعلام کنم که 
جمهوری اسلامی ایران از رسیدن به یک توافق خوب در کوتاه ترین زمان ممکن 

استقبال می کند؛ اما این بستگی به طرف های غربی دارد.
با وجود اینکه براساس گزارشات، مذاکرات روی ریل پیشرفت قرار گرفته است، 
اما حصول نتیجه در گروی تصمیم، عزم و اراده سیاسی آمریکا و کشورهای اروپایی 

قرار دارد.
هیات ایرانی در تمامی موضوع های باقی مانده، راهکارهای ابتکاری، ساز و 
کارهای عملیاتی و پیش نویس ارائه کرده است. اما در نقطه مقابل، خصوصا سه 
هیأت  اروپایی، عمدتا نقشی منفعل ایفا کرده و به جز اعلام نظر در مورد طرح های 
فصل  و  حل  و  کاهش  برای  تازه ای  کار  و  ساز  یا  ایده  هیچ  ایران،  پیشنهادی 

موضوعات باقی مانده ارائه نکرده اند.
به گفته سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه، در دور اخیر ایران 
و ایالات متحده از طریق متن مکتوب غیررسمی، نظرات خود را در موضوعات 
و  هسته ای  تعهدات  تحریم ها،  موثر  رفع  از  اطمینان  تحریم ها،  رفع  چهارگانه 

راستی آزمایی ارائه کردند و هیئت ها در حال بررسی این متون هستند.
وی تصریح کرد: همه باید تلاش کنیم که مطمئن شویم بازگشت آمریکا به برجام 
همراه با اخذ تضامین لازم و راستی آزمایی است و همچنین چرخه ای از رفع 
تحریم ها که وفق برجام باید انجام می شده، به طور موثر انجام می شود که اینها با 

هیچ توافق موقتی حاصل نمی شود.
جمهوری اسلامی ایران در این مذاکرات  توافق پایدار و قابل اتکا است و همواره 

از دستیابی به یک توافق خوب در کوتاه ترین زمان ممکن استقبال می کند.
پیشرفت در متون مرتبط با موضوع هسته ای نشان دهنده میزان جدیت ایران در 

دورهای جدید مذاکرات
پس از آغاز دولت سیزدهم بود و حالا زمان آن رسیده است که غرب جدیت خود 

را در موضوعات تحریمی نشان دهد.

دستگاه  اعتمادسازی  از  استقبال  ضمن  کشورمان  پیشین  دیپلمات 
دیپلماسی گفت: برخی کشورها از ایجاد شکاف و فاصله میان ایران و 
القا  همسایگان  به  را  خود  تفسیرهای  و  کرده  سوء استفاده  همسایگان 
می کنند، ایران برای ممانعت از بروز این اتفاقات باید کشورهای منطقه را در 

جریان گفت وگوها و مذاکرات قرار دهد.
صباح زنگنه، رویکرد اعتمادسازی دولت نسبت به همسایگان در قبال 
مذاکرات وین را مثبت ارزیابی کرد و گفت: مذاکراتی که در وین انجام 
می شود با قدرت های بزرگ دنیاست و موضوع آن هم بسیار مهم و حائز 

اهمیتی است که سالیان سال طول کشیده است.
نماینده پیشین ایران در سازمان همکاری  اسلامی افزود: اکنون که به 
دلایل مشخص، آمریکا بعد از خروج از برجام، برای بازگشت به این توافق 
ابراز تمایل کرده، طبیعتا سایر کشورهای بزرگ هم نظراتشان را اصلاح 

خواهند کرد و این اتفاق در منطقه هم منعکس خواهد شد.
زنگنه عنوان کرد: درست است که موضوع مذاکرات هسته ای، موضوع 
خاص کشور ما است و تلاش های قدرت های بزرگ خصوصا آمریکا ایجاد 
محدودیت در این زمینه بود اما  ایران در مذاکرات گذشته توانست حق غنی 

سازی را تثبیت کند.
وی با اشاره به سفر اخیر وزیر امور خارجه به عمان و قطر و اظهارات وزیر 
امور خارجه مبنی بر مطلع کردن همسایگان از روند مذاکرات گفت: اکنون 
مناسب است کشورهای همسایه از اجمال این تحولات و گفت وگوها مطلع 
باشند تا اولا نقش جمهوری اسلامی در منطقه را بیشتر مدنظر قرار دهند،  
ثانیا از این موضوع که ایران هیچ تصمیمی علیه آنها اتخاذ نخواهد کرد و 
در جهت ایجاد امنیت، تفاهم و همکاری در منطقه گام خواهد برداشت، 

احساس آرامش کنند.
رویکرد اعتمادسازی جمهوری اسلامی از اتخاذ تصمیمات منفی 

جلوگیری می کند
گذاشتن  درمیان  و  رایزنی  و  دولت  اعتمادسازی  رویکرد  اتخاذ  زنگنه 
مذاکرات با همسایگان را مثبت ارزیابی کرد و گفت: به جای ایجاد نگرانی 
در منطقه باید به سمت ایجاد تفاهم و آرامش در منطقه حرکت کرد و طبیعتا 
این رویکرد جمهوری اسلامی ایران در رویکرد این کشورها هم تاثیرگذار 

خواهد بود.
وی با اشاره به اینکه در دور قبلی مذاکرات از خروج آمریکا از برجام ضربه 
خوردیم، گفت: هر اندازه بتوانیم با کشورهای همسایه و دوستانمان در 
منطقه به رایزنی بپردازیم، کمک خواهیم کرد همسایگان ما هم مسائل خود 

را با ما در میان بگذارند و از اتخاذ تصمیمات منفی جلوگیری شود.
این کارشناس ارشد مسائل بین الملل اضافه کرد: از سوی دیگر ممکن 
است برخی کشورها از ایجاد شکاف و فاصله میان ایران و همسایگان 
سوء استفاده کرده و تفسیرهای خود را به همسایگان القا کنند اما حضور 
جمهوری اسلامی ایران، در این رفت و آمدها و توضیحات و روشنگری از هر 

گونه سوءاستفاده های احتمالی سایرین جلوگیری می کند.
زنگنه با یادآوری نقش مخرب رژیم صهیونیستی در منطقه اظهار کرد: 
رژیم صهیونیستی به دنبال این است که کشورهای منطقه را همچنان از 
جمهوری اسلامی بترساند و همچنان بر طبل ایران هراسی می کوبد، حتی 
کشورهایی که در حال مذاکره هستند هم ممکن است روند گفت و گوها را 
به شکل دیگری به کشورهای منطقه منعکس کنند و آنها را نگران کرده و یا 

در مسیر دیگری بیندازند.

وی در گفت وگو با ایرنا،  ادامه داد: اینگونه اقدامات مخرب موجب افزایش 
از  دوری  و  اختلافات  افزایش  منطقه،  در  تنش  تسلیحاتی،  خریدهای 
یکدیگر در منطقه خواهد شد بنابراین برای ممانعت از بروز این پیامدهای 
منفی بهترین راه، در جریان گذاشتن این کشورها از روند گفت و گوها و 

مذاکرات خواهد بود.
این دیپلمات پیشین کشورمان عنوان کرد: در مذاکرات قبلی عربستان به 
طور جدی به دنبال برهم زدن آن مذاکرات بود و حتی وزیر خارجه این کشور 
به وین رفت و تلاش کرد تا کشورهای مذاکره کننده را از گفت و گو و توافق 

با ایران منصرف کند.
 وی خاطرنشان کرد: عربستان آن زمان و رژیم صهیونیستی سپس با 
فشار یا تشویق ترامپ، موجب خروج وی از برجام شدند، بنابراین برای 
اینکه اینگونه پیامدها را نداشته باشیم این گفت وگوها می تواند موثر باشد.

زنگنه در ارزیابی خود از سفر امیرعبداللهیان به قطر گفت: موضوعاتی 
بسیاری ما را با همسایگانمان در منطقه مرتبط می کند. اینکه چگونه با 
کشورهای غربی سخن می گوییم و رابطه مان را با آنها تنظیم می کنیم، 
تنها یکی از موضوعات است اما ده ها موضوع دیگر هم داریم که باید با 

کشورهای منطقه بنشینیم و چشم اندازهایمان را به بحث بگذاریم.
هماهنگی و همگرایی از تفرق و حرکت در جهت های متضاد 

جلوگیری کند
 این دیپلمات پیشین کشورمان ادامه داد: ما مانند مسافران کشتی 
هستیم، اگر در این مسیر همکاری نکنیم و سیاست ها متعارض باشد نه 
تنها در روند حرکت این کشتی تاثیرات منفی می گذارد، بلکه می تواند 
مخرب هم باشد، بنابراین ایجاد هماهنگی و همگرایی می تواند از تفرق و 

حرکت در جهت های متضاد جلوگیری کند.
وی ادامه داد: ما موضوعات اقتصادی، زیست محیطی، مبارزه با تهدیدها 
و خطرها، همچنین مسائلی در ارتباط با چالش های پیش روی منطقه و 
موضوع پیشبرد مسائل علمی و فنی و کمک به توسعه یکدیگر را داریم که 
باید درباره آنها صحبت کنیم، همچنین موضوع حفظ حاکمیت ها و خطوط 

مرزی را داریم که باید در کل منطقه مورد احترام قرار گیرد.
نماینده پیشین ایران در سازمان همکاری  اسلامی عنوان کرد: بنابراین 
غیر از بحث هسته ای، مسائل فراوان دیگری داریم که باید مورد توجه قرار 

گیرد. لذا باید با گفت و گو و تعامل از تجزیه ها و تفرقه ها جلوگیری کنیم.
زنگنه یادآور شد: ما باید چشم اندازمان از آینده را برای کشورهای منطقه 
ترسیم کرده و از چشم اندازهایی که آنها قائل هستند، هم مطلع شویم. بعد 
باید دید این دو چشم انداز چگونه به یکدیگر می رسند، آیا موجب تخریب یا 
تقویت یا ایجاد رقابت منفی می شوند و یا موجب تجمع انرژی ها، اندیشه ها 
و توان ها به نفع منافع کل منطقه است.   اینها سیاست هایی است که باید 

مورد توجه و بحث قرار گیرد.
وی با یادآوری نقش پادشاهی عمان در پیشبرد مذاکرات برجام در دور 
گذشته گفت: سلطنت عمان کشوری با سیاست های معقول و دقیق 
است که همواره در جلوگیری از بروز تنش در منطقه تلاش کرده تا بتواند 
از کشورهای بزرگی مانند جمهوری اسلامی ایران یا سایر کشورهای منطقه 
برای تقویت منافع خودش هم استفاده کند و در جاهایی که احتمال بروز 
مشکل یا تنشی را می دهد که ممکن است بر همه منطقه تاثیرگذار باشد 

تلاش های صلح دوستانه خود را به کار برده و می برد.
این کارشناس ارشد مسائل منطقه گفت: این تلاش ها نه فقط به نفع 
جمهوری اسلامی ایران بلکه به نفع سایر کشورهای منطقه هماست. 
این  به  اگر  هستند  تنش  و  اختلاف  ایجاد  دنبال  که  هم  کشورهایی 
رویکردهای مثبت عمل کنند، به نفع آنها خواهد بود و نتیجه برد- برد عاید 

همه خواهد شد.

صباح زنگنه کارشناس ارشد مسائل بین الملل مطرح کرد:

ایران کشورهای منطقه را در جریان گفت وگوهای وین قرار دهد
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امّ البنین به بقیع می رفت و در آن جا، اندوهگین ترین و 
سوزناك ترین مرثیه سرایی ها را برای پسرانش می کرد. مردم 

نزد او گِرد می آمدند و به آن مرثیه ها گوش فرا می دادند. 
مروان هم از جمله کسانی بود که به بقیع می آمدند . او به مرثیه 

اُمّ البنین، گوش فرا می داد و می گریست.
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آخرین وضعیت کرونا دراستان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: در شبانه روز گذشته از ۱۹۲ 
آزمایش کرونای انجام شده نتیجه ۶۰ مورد مثبت شد.به گزارش عصر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم دانشگاه 
پزشکی قم، مهدی مصری در گفت وگویی اظهار داشت: در شبانه روز منتهی به بیست وپنجم دی ماه ۲۱ تَن مشکوک 
و یا با علایم قطعی ابتلا به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند.وی در ادامه با اشاره به 
بستری شدن ۱4 تَن از این بیماران گفت: ۱4 تَن که طی روزهای گذشته بستری شده بودند، نیز به تشخیص 
پزشکان معالج برای انجام درمان در منزل از بیمارستان مرخص شدند.وی همچنین بیان داشت: خوشبختانه امروز 
هم از میان افراد کرونا مثبت هیچ مورد فوتی نداشتیم.  مصری افزود: ۸۳ بیمار کرونایی در مراکز درمانی قم تحت 
معالجه و درمان قرار دارند که سه تَن از آنها به دلیل وخیم بودن وضعیت جسمی در بخش مراقبت های ویژه نگهداری 
می شوند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم بیان کرد: از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون همگانی کرونا در این 
استان یک میلیون و ۵۹۸ هزار و ۹۵۷ دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده است.وضعیت کرونایی قم که از ۲۳ 
تیرماه امسال به رنگ قرمز، از ۲۰ شهریورماه به رنگ نارنجی و از ۳۰ مهرماه به رنگ زرد درآمده بود، از پنجم  آذرماه 

جاری به رنگ آبی درآمد.

دلیل سفر احمدی نژاد به ترکیه مشخص شد
 احمد علیرضا بیگی، نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی، با اشاره به سفر او به ترکیه به همراه احمدی 
نژاد و واکنش کاربران به این سفر گفت: احمدی نژاد به عنوان یک شخصیت فرهیخته از جانب دانشگاه بیکنت 
استانبول برای اعطای دکتری افتخاری و ایراد سخنرانی برای دانشجویان و اساتید این دانشگاه، دعوت شده 
بود. به واسطه تشابهات فرهنگی ایران و ترکیه و علایق مشترکی که بین دو ملت وجود دارد و اینکه چنین سفری 
می تواند منجر به تعمیق همکاری های علمی، پژوهشی و آموزشی دو کشور شود، احمدی نژاد به ترکیه سفر کرد. 
ین نماینده مجلس شورای اسلامی در رابطه با همراهی خود با احمدی نژاد در سفر به ترکیه و انتقادات به این سفر 
خاطرنشان کرد: به دلیل اینکه بنده عضو گروه دوستی ایران و ترکیه هستم و سابق بر این رییس این کارگروه بودم و 
به اعتبار نمایندگی مردم ایران و تلاش برای توسعه روابط دو کشور از جمله اهداف گروه دوستی ایران و ترکیه، در سفر 

احمدی نژاد به ترکیه در خدمت او بودم. 

بازداشت آمریکایی ایرانی الاصل به جرم دور زدن تحریم ها
دادگاه فدرال آمریکا یک شهروند ایرانی الاصل را به بهانه ارائه تجهیزات و فناوری الکترونیکی به ایران، دستگیر 
کرد.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان؛ دادگاه فدرال آمریکا »کامبیز عطار کاشانی« را به بهانه آنچه که این دادگاه 
»تلاش برای ارائه تجهیزات و فناوری الکترونیکی« به ایران مطرح می کند، متهم و اعلام کرد او قوانین صادرات 
آمریکا را نقض کرده است.بر اساس بیانیه وزارت دادگستری آمریکا، پرونده کیفری در دادگاه فدرال بروکلین علیه 
عطار کاشانی به اتهام صادرات غیرقانونی کالا، فناوری و خدمات آمریکایی به ایران، تشکیل شده است. او پنج شنبه 
گذشته بازداشت و روز )جمعه( برای اولین بار در دادگاه حاضر شد و براساس حکم دادگاه مقرر شد کاشانی در 

بازداشت موقت باشد تا جلسه دیگر دادگاه برگزار شود.

»کرباسچی« در بیمارستان  بستری شد
دبیرکل سابق حزب کارگزاران سازندگی در پی ابتلا به کرونا در بیمارستان  بستری شد.غلامحسین کرباسچی 
دبیرکل سابق حزب کارگزاران سازندگی در پی ابتلا به کرونا در یکی از بیمارستان های تهران بستری شد.طبق 
پیگیری های خبرنگار ما حال غلامحسین کرباسچی چندان مساعد نیست و گفته شده که باید تحت مراقبت ویژه 

قرار بگیرد .

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهر قم خبرداد:

تکمیل احداث ۷00 واحد در شهرک 
خدمات خودرویی

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم گفت: پروژه شهرک بزرگ خدمات خودرویی در زمینی به متراژ ۳۳۰ هزار مربع، 

با زیربنای ۱۵۰ هزار مترمربع در حال اجرا و استفاده است.
علیرضا مظفری با اشاره به برخی اقدامات سازمان میادین میوه و تره بار و 
ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم ازجمله شهرک خودرویی، اظهار داشت: 
پروژه شهرک بزرگ خدمات خودرویی در زمینی به متراژ ۳۳۰ هزار مربع، با زیربنای 
۱۵۰ هزار مترمربع در مجاورت میدان میوه و تره بار و گمرک قم، واقع در بلوار 
شهید رجایی در حال بهره برداری و تکمیل شدن است. وی با بیان اینکه در این 
شهرک هزار و ۳۰۰ واحد صنفی متشکل از واحدهای نمایشگاهی، خدماتی و 
تعمیرگاهی شامل صافکاری، نقاشی، تعمیرگاهی، لوازم یدکی، تودوزی اتومبیل، 
کارواش،  سپرسازی،  تراشکاری،  باطری سازی،  پرس شلنگ،  اگزوزسازی، 
نمایندگی های مجاز فروش و خدمات پس از فروش، جایگاه عرضه سوخت و… 
دیده شده است، افزود: یک هزار و ۱۰۰ واحد آن در دست اجراست که در حال 
حاضر ۷۰۰ واحد به صورت کامل احداث شده و مابقی در حال تکمیل هستند. 
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم، از احداث معبر اختصاصی شهرک خودرو به متراژ ۲۰ هزار مترمربع با اعتبار 
۳۶ میلیارد ریال خبر داد و گفت: همچنین ۲۰ واحد کارگاهی تجاری به همراه 
محوطه سازی و دیوارکشی در شهرک صنوف احداث شده و ۶ باب واحد خدماتی 

نیز به متراژ ۸۰۰ مترمربع در این شهرک بنا شده است.
 

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم :

نوسازی تاکسی های قم نیاز به اعتبار 
۱00 میلیارد تومانی دارد

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره به نوسازی 
تاکسی های قم گفت: در تلاشیم بتوانیم از منابع داخلی استان و شهرداری پولی نزد 
بانک ها مسدود کرده و نوسازی را شروع کنیم که این اقدام نیز به مبلغ بالایی در حدود 
۱۰۰ میلیارد تومان نیاز داشته که امیدواریم با رقم کمتری این اقدام شروع شود. 
علی نیک  اظهارداشت : اوایل دهه ۹۰ شهر قم جزو نوسازترین ناوگان تاکسیرانی 
کشور بود و در آن زمان همه تاکسی ها با ۵ سال مدل ساخت در شهر تردد می کردند 
در سال های گذشته به علت عدم حمایت دولتی و نبود تسهیلات لازم، نتوانستیم 
اقدامات نوسازی و تبدیل تاکسی های فرسوده را انجام داده و مجبور شدیم توقف 
نوسازی را داشته باشیم، افزود: در حال حاضر بیش از ۵۰ درصد تاکسی های قم نیاز 
به نوسازی و تبدیل داشته که علی رغم مکاتبات زیادی که با تهران داشتیم متأسفانه 
هنوز اتفاقی در این زمینه انجام نشده است. به گفته وی، سن فرسودگی تاکسی ۱۲ 
سال است در سال جاری ۷۲ فقره وام برای نوسازی تعلق گرفت که تا قبل از مدل ۸4 
سهمیه تمام شد که پیگیر هستیم در ماه های آینده سهمیه دیگری اختصاص یابد؛ 
در سال های گذشته به علت عدم حمایت دولتی و نبود تسهیلات لازم، نتوانستیم 
اقدامات نوسازی و تبدیل تاکسی های فرسوده را انجام داده و مجبور شدیم توقف 
نوسازی را داشته باشیم. سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری 
قم درپایان گفت : افزایش قیمت خودرو یکی از دلایل عدم حمایت ها است، متأسفانه 
افزایش چند برابری قیمت خودرو سبب شده که رانندگان و مجموعه تاکسیرانی توان 

نوسازی بدون حمایت ها را نداشته باشند.
 

سرپرست معاونت برنامه ریزی و منابع انسانی شهرداری قم خبرداد:

اجرای طرح های مختلف براساس 
نیازسنجی های محلات

سرپرست معاونت برنامه ریزی و منابع انسانی شهرداری قم از برنامه ریزی مدیریت 
شهری بر اساس نیازسنجی های محلات و محله محوری بر مبنای برنامه راهبری قم 
۱4۰4 خبر داد. مجید محمدرضاخانی با اشاره به برنامه ریزی شهرداری قم برای 
ارتقای کیفی زندگی در محلات شهری اظهار داشت: بعد از اتمام برنامه راهبری 
نخست و تصویب برنامه پنج ساله دوم ۱4۰4، در این صدد هستیم برنامه مناطق و 
محلات احصا کرده که خروجی آن منجر به ارتقای کیفی زندگی در محلات شود. 
وی با بیان اینکه برای هر محله به تفکیک، نیازسنجی و وضعیت هر محله احصا 
می شود تصریح کرد: با توجه به شاخص هایی برنامه راهبردی شهر قم، فاصله محله 
تا استانداردها سنجیده می شود. سرپرست معاونت برنامه ریزی و منابع انسانی 
شهرداری قم عنوان کرد: در این زمینه براساس نیازسنجی پروژه ها بودجه تعریف 
می شود تا بتوانیم هر محله را به استانداردهای موردنظر در دوره های کوتاه مدت و 
بلندمدت برسانیم. وی با تأکید بر اینکه طبق این نقشه راه، برنامه ریزی هایی صفر 
تا ۱۰۰ خواهد بود، یادآور شد: شهرداری به دنبال توزیع عادلانه خدمات شهری 

است تا بتوان شهری در تراز انقلاب اسلامی شکل بگیرد.
  

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد:

افزایش غرفه های بازیافت تا پایان سال
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با اشاره به توسعه زیرساخت های 
پیمان های  تعداد  حاضر  حال  در  کرد:  عنوان  پسماند  مدیریت  حوزه  در  لازم 
بهره برداری از پسماند خشک، چهار پیمان در مناطق) ۲و 4 (،) ۳،۶ و ۷(، ) ۱ و ۵ 
( و)۸( در سطح شهر فعالیت می کنند. سید عبدالله میرابراهیمی با بیان اینکه۳۶۰ 
خودرو ناوگان جمع آوری پسماند خشک را تشکیل می دهند، ادامه داد: جمع آوری 
پسماند خشک از درب منازل، صنوف و معابر توسط ناوگان جمع آوری پسماند 
خشک انجام می شود. وی تصریح کرد: در حال حاضر ۵۰ غرفه بازیافت در سطح 
شهر دایر هستند که محل دریافت پسماند خشک و ارائه آموزش مفاهیم مدیریت 
پسماند به شهروندان می باشند. میرابراهیمی در ادامه به توسعه ایستگاه های ثابت 
جمع آوری پسماند خشک در مناطق هشتگانه اشاره کرد و گفت: ساخت و تکمیل 
ایستگاه های ثابت جمع آوری پسماند خشک از سال های گذشته در دستور کار 

سازمان قرار گرفت و مناطق ۸، ۵، ۲، ۶ و ۳ راه اندازی و به بهره برداری رسید.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

تکمیل و بهسازی بوستان
 شهید محلاتی تا پایان سال

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از تکمیل و بهسازی 
بوستان شهید محلاتی تا قبل از پایان سال خبر داد. پیام جوادیان با اشاره به اینکه 
بوستان محلاتی واقع در حاشیه بلوار ۱۵ خرداد و بلوار شهید محلاتی در تملکات 
توسعه عرصه احداث شده است اظهار کرد: عملیات عمرانی و شبکه روشنایی 
این پروژه با رفع معارضات بلوار شهید محلاتی و باز شدن محور تکمیل شد. وی 
با بیان اینکه از قبل به موازات پروژه عمرانی، عملیات بسترسازی و کاشت به مرور 
انجام شده بود تصریح کرد: پیمانکار اجرای سیستم آبیاری تحت فشار و کاشت 
مشغول هستند و امیدواریم قبل از شروع زمستان عملیات کاشت تکمیل شود. 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر اینکه این بوستان 
در این محدوده کارکرد محله ای و حاشیه بلوار خواهد داشت تصریح کرد: با توجه 
به اینکه در این منطقه سرانه های فضای سبز کمتری وجود دارد این بوستان 

می تواند کارکرد خوبی در خدمات رسانی به شهروندان داشته باشد.
  

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم تأکید کرد:

محوریت مساجد در اجرای برنامه 
اجتماعی و فرهنگی محلات 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم نسبت به محوریت 
مساجد در اجرای برنامه های فرهنگی اجتماعی شهرداری قم در سطح محلات 
شهر تأکید کرد. سیداحمد طباطبایی نژاد با تأکید بر اجرایی طرح محراب شهر و 
محوریت مساجد در اجرای پروژه های اجتماعی و فرهنگی، افزود: مسجدمحوری 

از اولویت های اقدامات فرهنگی شهرداری قم است.

رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم خبرداد:

پلمب دو سالن آرایشی بانوان در قم 
رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم از پلمب دو سالن آرایشی بانوان به علت رعایت نکردن شیوه نامه های 
بهداشتی خبرداد.  باقر محمودی با بیان اینکه نظارت های بهداشتی همچنان در قم درحال انجام شدن 
است، اظهار کرد: در پی نظارت های بهداشتی معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم دو سالن 
آرایشی بانوان در قم پلمب شد. وی اضافه کرد: این دو سالن به دلیل رعایت نکردن شیوه نامه های 
بهداشتی، تهویه نامناسب هوا، توجه نکردن به قانوان فاصله گذاری و استفاده نکردن از ماسک پلمب 
شدند. رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم ضمن تقدیر از افرادی که نسبت به رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی اهتمام دارند، عنوان کرد: با شیوع سویه جدید کرونا با نام اُمیکرون باید بیشتر از قبل به دنبال 
رعایت نکات بهداشتی باشیم. وی با تاکید بر اینکه تزریق دوز سوم واکسن کرونا نیز می تواند آمار ابتلای 
به کرونا را کاهش دهد، گفت: تلاش ما این است که از بسترهای مختلف بتوانیم برای تبلیغ دوز سوم 
استفاده کنیم و امیدواریم اصحاب رسانه نیز ما را در این مسیر یاری کنند.     دیدگاه های ارسال شده 
توسط شما، پس از تایید توسط خبرگزاری فارس در وب سایت منتشر خواهد شد پیام هایی که حاوی 

تهمت یا افترا باشد منتشر نخواهد شد 
 

جانشین فرمانده انتظامی استان خبرداد:

کشف ۱5 تن چوب قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان از توقیف ۲ دستگاه کامیون ایسوز و کشف ۱۵ تن چوب قاچاق 
در این استان خبر داد   سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری این فرماندهی در 
اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا، ۲ دستگاه کامیون ایسوز حامل چوب قاچاق را در محور " قم-گرمسار" 
متوقف کردند. وی افزود: در بازرسی از داخل کامیون های موصوف ۱۵ تن چوب قاچاق و فاقد هرگونه 
مجوز، کشف و ۲ نفر در این رابطه دستگیر شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت:برابر اعلام 
کارشناسان،ارزش کالای مکشوفه بیش از 4۵۰ میلیون ریال برآورد شده است. وی تصریح کرد: متهمان 
به همراه خودروهای توقیفی و کالای قاچاق جهت سیر مراحل رسیدگی به مرجع ذیصلاح تحویل 
شدند. سردار اسماعیلی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله 
قاچاق و توزیع کالاهای غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی 

۱۱۰ اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانونی برخورد کند. 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

کشف 2 میلیارد ریالی کالای قاچاق 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان از کشف ۲ میلیارد ریالی کالای قاچاق در 
این استان خبر داد  سرهنگحسین برزگر اظهار داشت:ماموران پلیس امنیت اقتصادی این فرماندهی، 
در محور اراک- سلفچگان، چند دستگاه خودرو سبک را به صورت کاروانی در حال حمل کالای قاچاق 
مشاهده می کنند. وی افزود:با اقدام به موقع ماموران یک دستگاه خودرو مزدا و یک دستگاه پژوپارس 
توقیف و ۲ نفر راننده آنها دستگیر می شوند و در بازرسی از داخل مزدا تعداد ۱۲ دستگاه تلوزیون 4۵ 
و۵۵ اینچ قاچاق کشف می شود. رئیس پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان قم ادامه داد: 
در تحقیقات مشخص می شود خودرو پارس به عنوان اسکورت خودرو های حامل بار قاچاق فعالیت می 
کرده است. سرهنگ برزگر با بیان اینکه کارشناسان، ارزش کالای مکشوفه را بیش از ۲ میلیارد ریال برآورد 
کرده اند،گفت: متهمان به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع قضائی معرفی و با صدور قرار قانونی 

مناسب روانه زندان شدند. 
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

دستگیری 2 نفر مالخر و کشف احشام سرقت 
فرمانده انتظامی شهرستان از دستگیری ۲ نفر مالخر و کشف احشام سرقت شده خبر داد .

سرهنگ مرادحسین جعفریان گفت: در پی وقوع یک فقره سرقت احشام ،بررسی موضوع در دستور 
کار ماموران پاسگاه انتظامی شکوهیه قرار گرفت. وی افزود: مأموران با انجام اقدامات فنی و تخصصی 
پلیسی،با شناسایی محل اختفای احشام، ۲ نفر مالخر را در این رابطه شناسائی و در یک عملیات، موفق 
به دستگیری آنان گردیدند و ۱۱ راس احشام مسروقه کشف و تحویل مالباخته شد. فرمانده انتظامی 
شهرستان قم از مالکان احشام خواست: ضمن رعایت توصیه های پلیسی در پیشگیری از سرقت، در 
مراقبت از دام ها نیز کوشا باشند، همچنین با از همکاری شهروندان با پلیس قدردانی کرد و شماره تلفن 

۱۱۰ را به صورت شبانه روزی آماده پاسخگویی به تماس های ضروری شهروندان اعلام کرد. 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

کشف لوازم خانگی برقی قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از کشف لوازم خانگی برقی قاچاق در قم خبر داد 

سرهنگ ولی ترابیدر تشریح این خبر اظهار داشت:مأموران گشت یگان تکاوری این فرماندهی 
در حین اجرای تور ایست بازرسی مقطعی در عوارضی گرمسار  به یک دستگاه خودرو سمند سفید 
مشکوک شده و آن را متوقف کردند. وی افزود:در بازرسی از خودرو توقیفی  ۳۰ دستگاه قهوه ساز و  
۳۰دستگاه سبزی خورد کن قاچاق کشف شد. معاون عملیات فرماندهی انتظامی تصریح کرد: برابر 

اعلام کارشناسان ،ارزش کالای کشف شده حدود ۸۰۰ میلیون ریال براورد شده است.

طرح:محمدعلی رجبی

سیاست غیرشفاف وزارت صمت برای صنعت خودرو!

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم  مطرح کرد:

پیش بینی بودجه برای اجرای چند عملیات مهم ساماندهی آب گرفتگی های سطحی

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت : شرایط ممتاز این 
استان، به عنوان ام القرای جهان اسلام از سوئی و جایگاه  کریدوری آن به 
عنوان عامل ارتباطی ۱۷ استان با مرکز کشور از سوئی دیگر، ضرورت توجه 
بیشتر به ارتقا زیر ساختهای بخش حمل و نقل جاده ای را دوچندان کرده 

است .
محمدحسن کلهری در جلسه ای که با حضور محمدرضا نجارپور، سرپرست 
مدیریت توسعه منابع، پشتیبانی و اموررفاهی سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای برگزارشد  درسخنانی ضمن عرض خوش آمد، به موقعیت کریدوری 
راه های استان اشاره و اظهارداشت: شرایط ممتاز این استان، به عنوان ام 
القرای جهان اسلام از سوئی و جایگاه  کریدوری آن به عنوان عامل ارتباطی 
ارتقا زیر  به  از سوئی دیگر، ضرورت توجه بیشتر  با مرکز کشور  ۱۷ استان 

ساختهای بخش حمل و نقل جاده ای را دوچندان کرده است .
و  اشاره  متبوع  اداره کل  ازهمکاران  تعدادی  بازنشستگی  به  درادامه  وی 
یادآورشد: منابع انسانی هر دستگاه خدمتگزار، خصوصا کارکنان باتجربه آن، 

رکن اصلی پویایی آن مجموعه در ارائه مطلوب خدمات است .
کلهری ادامه داد: تامین نیروی متخصص و فنی جایگزین و همچنین تکمیل 
کادر مورد نیاز، از مطالبات جدی این اداره کل می باشد که انشاالله نسبت به 

این مهم توجه کامل صورت گیرد.
 محمدرضا نجارپور، سرپرست مدیریت توسعه منابع، پشتیبانی و اموررفاهی 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای  نیز دراین جلسه اظهارداشت: روند 
تغییر وضعیت استخدامی کارکنان ایثارگر، مطابق دستورالعمل های ابلاغی، 

در حال اجرا ست.
وی که جهت دیداروبررسی موارد موضوعه کارکنان و همچنین بازدید از 
مهمانسراهای اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم  به این 
استان، سفر کرده بود، درنشست با مدیرو معاونین این اداره کل، عنوان کرد: 
باجدیت پی گیر تامین نیروی کارشناس و فنی  مورد نیاز، در جمیع سطوح 

سازمانی هستیم .
انتقادات و  این سفربا شرکت در جلسه نظام  محمدرضا نجارپور درادامه 
پیشنهادات این اداره کل، برضرورت  کارآمد نمودن این کار گروه تاکید و تصریح 
کرد: نظام پیشنهادات و انتقادات، جهت کارآمدی هرچه مطلوبتر، نیازمند 

تعمیم و ارج نهادن به اندیشه ها و ارائه راهکارهای نوین و عملی است .
سرپرست اداره کل توسعه مدیریت منابع، پشتیبانی و رفاه سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای، باحضور در محل خدمت همکاران استان قم، ضمن 
گفتگو با آنان، خاطر نشان ساخت: باتوجه به دستورالعمل های بالادستی 
وهمچنین عنایت رئیس محترم سازمان متبوع، در تلاشیم تا   نسبت به بهبود 
وضعیت استخدامی و همچنین تامین امور رفاهی کارکنان، اقدامات مناسبی 

انجام دهیم .
دیدار و گفتگو با همکاران حوزه معاونت حمل ونقل اداره کل  راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان قم، در ساختمان شماره دو، از دیگر برنامه های 
سفر سرپرست اداره کل مدیریت توسعه منابع، پشتیبانی و رفاهی سازمان 
متبوع به قم بود که طی آن، نسبت به بررسی مشکلات و مطالبات همکاران 

این حوزه، اقدام شد.
برنامه پایانی سفر محمدرضا نجارپور به قم، بازدید از مهمانسراهای اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم بود که طی آن برضرورت نگهداری و 
تجهیز این اماکن تاکیدویادآورشد: اماکن و ابنیه سازمانی، در زمره سرمایه های 
ملی هستند که صیانت و تجهیز آنها، موجب افزایش بهره وری درراستای ارائه 

خدمات موضوعه می شود.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم تاکید کرد :

ضرورت ارتقاء زیرساختهای بخش حمل و نقل جاده  ای قم

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم گفت: برای سال آینده بودجه ای در 
جهت اجرای چند عملیات مهم در ساماندهی آب گرفتگی های سطح شهر قم 

پیش بینی و در نظر گرفته شده است.
رضا خانه زاد یزدی با اشاره به برنامه ریزی های مدیریت شهری قم برای رفع 
آب گرفتگی ها و هدایت آب های سطحی اظهار داشت: طرح جامع آب های 
سطحی قم سال ۸۱ مصوب شده است که بر مبنای آن رینگ های اصلی اجرا 
و رینگ غربی که به صورت دوقلو در نظر گرفته شده بود طرح های مختلفی 
اجرا شد. وی با بیان اینکه این طرح جامع به علت توسعه شهر و افزوده شدن 
بخش های مختلف نیاز به بازنگری داشته که این اقدام در دستور کار قرار دارد، 
افزود: برای سال آینده برحسب دستور شهردار، چند بودجه عملیاتی برای 

مناطق ۳ و ۱ و 4 در نظر گرفته شده که امیدواریم شرایط خوبی ایجاد شود.
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم خاطرنشان کرد: دوره بازگشت در مورد 
اجرای طرح های آب گرفتگی که مصوب وزارت کشور است به شهرداری ها 

ابلاغ شده و بر اساس انهار و رینگ ها متفاوت و از ۲ تا ۵۰ سال در نظر گرفته 
می شود، اما انهار شهر دوساله و یا سه ساله است.

وی با تأکید بر اینکه ۶۰۰ کیلومتر از این تیپ کانال در سطح قم وجود دارد 
و در آینده نیز ایجاد می شود، تصریح کرد: در این شرایط اقتصادی، مباحث 
هزینه ای دارای اهمیت زیادی در سطح کشور است و نمی توانیم این هزینه ها را 

پوشش دهیم، اما در حد توان در اجرای پروژه ها گام برمی داریم.
خانه زاد با اشاره به اینکه کانال های فردوسی نیز برای دوره ۵ ساله بوده و نقاط 
فردوسی را مورد ارزیابی قرار می دهیم، اذعان کرد: به عنوان نمونه آب گرفتگی 
در خیابان رسالت متفاوت بوده و طرح لوله گذاری در آن اجرا می شود که بودجه 
اجرایی آن برای سال آینده عملیاتی می شود. وی عنوان کرد: بحث زیرگذرها در 
آب گرفتگی در سال های گذشته رخ می داد ولی در سال های اخیر بسیار کمتر 
شده است و زیرگذرهایی که ممکن است دچار آب گرفتگی شوند از نوع قدیمی 

است که هنوز زیرساخت های فنی لازم را ندارد.

بیان  با  معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم 
اینکه مجموعه مدیریت شهری قم در تلاش است 
تا فضای عمومی شهر را متناسب با نیازهای اقشار 
مختلف کند گفت: به دنبال راه اندازی سیستم های 
برای  شهری  اتوبوس های  در  تصویری  و  صوتی 

نابینایان و ناشنوایان هستیم.
ابعاد  با اشاره به اهمیت توجه به  مسعود طبیبی 
مختلف ترافیکی در شهر برای اقشار مختلف اظهار 
سبب  پیاده  عابر  پل های  نبودن  مکانیزه  داشت: 
می شود تا افراد سالمند در عبور از عرض خیابان دچار 
مشکل شوند و مجموعه مدیریت شهری قم در تلاش 
است تا فضای عمومی شهر را متناسب با نیازهای 

اقشار مختلف کند.
وی کودکان را یکی از اقشار دانست که باید برای 
آنان برنامه های ترافیکی در نظر گرفته شود و افزود: 
کودکان به دلیل سن خاصی که در آن قرار دارند زاویه 
دید محدودتری نسبت به بزرگ سالان دارند و به همین 
دلیل در هنگام عبور از عرض خیابان اشراف کاملی به 
معابر و تردد خودروها ندارند و این وظیفه مسئولان و 

دستگاه های اجرایی است که خیابان ها را به نحوی 
دانش  و  کودکان  نیاز  با  متناسب  که  کنند  طراحی 

آموزان باشد.
قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
متناسب سازی ناوگان عمومی برای افراد نابینا را نیز 
مورد توجه قرار داد و گفت: اتوبوس های درون شهری 
باید به نحوی بازطراحی یا ترمیم شوند که افراد نابینا 
بدون اینکه نیازی به سؤال از سایر شهروندان داشته 
باشند، از ایستگاهی که اتوبوس در آن قرار دارد در 
لحظه مطلع شوند که راهکار آن نیز راه اندازی سامانه 

صوتی در ناوگان حمل ونقل عمومی است.
برنامه ریزی شهرداری قم  با  وی خاطرنشان کرد: 
به زودی سامانه صوتی در ایستگاه های ناوگان عمومی 
قم برای استفاده ویژه نابینایان راه اندازی خواهد شد 
و بعدازآن نیز سامانه تصویری برای افرادی که مشکل 

ناشنوایی دارند، راه اندازی می شود.
شهروندی  فرهنگ  اینکه  بر  تأکید  با  طبیبی 
جلوه های مختلفی دارد که نیازمند فرهنگ سازی و 
نظارت مستمر است، ابراز کرد: گاهی ایجاد سدمعبر 

عموم  حقوق  تضعیف  با  شهری  راه های  پیاده  در 
شهروندان و به ویژه افراد نابینا همراه می شود.

وی، متناسب سازی معابر برای کودکان استثنایی را 
از ضروریات مهم شهر دانست و یادآور شد: هم اکنون 
به گفته برخی مسئولان آموزش و پرورش جمعی از 
کودکان استثنایی به دلیل مشکلات حمل ونقل و تردد 

مجبور به ترک تحصیل شده اند.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم اهمیت 
ناوگان عمومی را مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: 
نظافت اتوبوس های درون شهری باید در معرض دید 
شهروندان باشد، به هراندازه که مردم بیشتر از نظافت 
اتوبوس ها اطمینان داشته باشند رغبت بیشتری برای 

استفاده از آن خواهند داشت.
حوزه  در  قم  شهرداری  رویکرد  اینکه  بیان  با  وی 
حمل ونقل رفع نیاز است نه خرید تجهیزات، عنوان 
حرفه ای  شاخه  یک  به عنوان  باید  حمل ونقل  کرد: 
شغلی در نظر گرفته شود و با نگاه علمی به آن دیده 
شود تا بستر لازم جهت تحول در این ناوگان عملیاتی 

گردد.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:
راه اندازی سامانه های صوتی و تصویری در اتوبوس ها

مدیر منطقه پنج شهرداری قم با تأکید بر لزوم ایمن سازی 
گفت:  پنج  منطقه  در  صنعتی  کارگاه های  و  مشاغل 
ایمن سازی منطقه و شاغل و همچنین آمادگی کامل ستاد 
بحران یکی از اولویت ها و دغدغه های شهرداری منطقه پنج 

است.
بحران  مدیریت  ستاد  جلسه  در  قراچورلو  زین العابدین 

منطقه پنج، به موضوع سیلاب های پیرا شهری پرداخت و 
اظهار داشت: سیلاب هایی که از بالادست جمکران و کوه 
دوبرادران و مناطق دیگر وارد منطقه می شود، مشکل زا شده 
و یکی از بحران های منطقه محسوب می شود. وی اسکان 
اضطراری را نیز در زمان بحران و زلزله موردتوجه قرارداد 
و افزود: باید منطقه پنج برای هرگونه اتفاقی آماده بوده و 

وظایف تک تک پرسنل شهرداری در هنگام بحران مشخص 
باشد تا بتوانیم به خوبی شرایط را مدیریت کنیم.

مدیر منطقه پنج شهرداری قم، پس ابلاغ وظایف هر یک 
از افراد در این منطقه تصریح کرد: باید مشاغل و اماکن 
خطرآفرین منطقه به خوبی شناسایی شده و نقاط ضعف و 

قوت این مشاغل و امکان به درستی احصاء شود.

مدیر منطقه پنج شهرداری قم  مطرح کرد :

ضرورت ایمن سازی کارگاه های صنعتی منطقه 5 شهر قم


